
PROTOKÓ  NR XLIII/05Ł

z XLIII sesji RADY MIASTA GDA SKA,Ń

która odby a si  w dniu 27 pa dziernika 2005 rokuł ę ź

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda skuń

ul. Wa y Jagiello skie 1ł ń

Pocz tek obrad godz. 9.00. ą

Na stan 34 radnych w sesji udzia  wzi o 33 radnych. ł ęł

Radny nieobecny na sesji: Rybicki Arkadiusz.

PUNKT 1

                 SPRAWY REGULAMINOWE

Przewodnicz cy Rady Miasta BOGDAN OLESZEKą  otworzy                     ił  

przewodniczy  obradom sesji Rady Miasta Gda ska. ł ń

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Poprosz  Szefów Klubów na chwil  do mnie bo jest wniosek o wprowadzenie drukuę ę  

dodatkowo, wp yn  po terminie i w zwi zku z tym musz  zwo a  Konwent Seniorów.ł ął ą ę ł ć

Wiem, e pan ubrys si  spó ni, to poprosz  Wiceprzewodnicz cego Klubu Radnychż Ż ę ź ę ą  

SLD.

Witam bardzo serdecznie wszystkich radnych, go ci, m odzie  na galerii. Witam paniś ł ż ą 

Sekretarz,  pana Skarbnika.  Wiem,  e  dzisiaj  nie  b dzie  z  nami  uczestniczy  panż ę ł  

Prezydent  Adamowicz  poniewa  wyjecha  ale  s  pozostali  Prezydenci  i  b dż ł ą ę ą 

reprezentowali Urz d Miejski. ą
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Wp yn  wniosek ł ął Prezydenta Miasta Gda ska o w czenie podń łą  obrady 

projektów uchwa  w sprawie:ł

1) ufundowania  tablicy  pami tkowej  w  obr bie  budynku  przy  ul.Wa yą ę ł  
Jagiello skie 36 w mie cie Gda sku  ń ś ń (druk nr 1646 + autopoprawka)   

2) zmiany uchwa y Nr XLII/1493/05 Rady Miasta Gda ska z dnia 29 wrze niał ń ś  
2005 roku w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Barniewice na  pó noc od  ulicy  Meteorytowej  w mie cieł ś  
Gda sku   ń (druk nr 1647)    

3) opinii  dotycz cej  utworzenia  obszaru  specjalnej  ochrony  Natura  2000ą  
„Ostoja w uj ciu Wis y” (kod obszaru PLH22004)   ś ł (druk nr 1648)    

Wp yn  wniosek  ł ął Komisji  Samorz du  i  adu  Publicznego o  w czenie  podą Ł łą  

obrady projektu uchwa y w sprawie wyga ni cia mandatu Radnego Miasta Gda skał ś ę ń  

Arkadiusza Rybickiego (druk nr 1649).   

Konwent  Seniorów  zwo ali my  po  to  eby  ustali  czy  b dziemy  równieł ś ż ć ę ż 

procedowa  O wiadczenie,  które  wp yn o  dotycz ce  wyboru  pana  Lechać ś ł ęł ą  

Kaczy skiego na  Prezydenta  Rzeczypospolitej  Polskiej.  S  to  gratulacje  w formień ą  

O wiadczenia Rady Miasta Gda ska.ś ń

Wp yn y równie  autopoprawki Prezydenta Miasta Gda ska do druków nr:ł ęł ż ń  

1641, 1608, 1610.

Wp yn a poprawka Klubu Radnych SLD do druku nr 1610.ł ęł

Równie  wp yn a  (25.10.05  o  godz.14,35)  poprawka  radnego  Tadeuszaż ł ęł  

M kala do druku 1610  ale niestety po czasie i nie b dziemy mogli tego procedowa .ę ę ć

B dziemy po kolei g osowa  te projekty uchwa , które wp yn y i musz  uzyska  18ę ł ć ł ł ęł ą ć  

g osów aby wesz y na dzisiejsza sesj . ł ł ę

Pierwsze – dotyczy ufundowania tablicy pami tkowej. To jest uchwa a, któr  ju  kiedyą ł ą ż ś 

procedowali my, tylko wtedy by a mowa o tablicy elektronicznej, teraz nast pi zmiana iś ł ą  

chodzi o to aby mo na by o to wykona  ju  na 13 grudnia na rocznic  i eby to nież ł ć ż ę ż  

by o w formie elektronicznej a w formie tablicy, która b dzie wisia a na budynku.ł ę ł

radny CZES AW NOWAKŁ
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Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Przed trzema laty Rada Miasta Gda ska podj a ju  w tej sprawie uchwa . Poprawkań ęł ż łę  

jak  zg osi  wówczas  pan  radny  Rybicki  dotyczy a  w a nie  elektronicznej  tablicyą ł ł ł ł ś  

o wietleniowej, tre  tu si  nie zmienia. W tym roku jest 35 rocznica tamtych wydarze ,ś ść ę ń  

my tamtej uchwa y nie zrealizowali my. My l , e na 35 rocznic  taka tablica powinnał ś ś ę ż ę  

by  zamontowana. Dzi kuj  bardzo.ć ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Przyst pujemy do g osowania. ę ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za w czeniem pod obrady druku nr 1646                   zń łą  

autopoprawk ?   Kto  jest  za  wprowadzeniem  tego  druku?  Kto  jest  przeciwny?ą  

Przepraszam, jeszcze raz? Powtarzam g osowanie. Bardzo prosz  o uwa ne dzisiaj,ł ę ż  

przypomn  druk 1646 z autopoprawk . Kto z Pa  i Panów jest za wprowadzeniem tegoę ą ń  

druku?

za -  21

przeciw -    1

wstrzyma  si  ł ę -    1

Projekt uchwa y zosta  wprowadzony i b dzie w punkcie 3A.ł ł ę

radny W ADYS AW CZKOWSKIŁ Ł ŁĘ

Panie Przewodnicz cy. Ja w kwestii formalnej. By o pierwsze g osowanie, by o 17 wi cą ł ł ł ę  

uchwa a nie przesz a a z powrotem robi si  reasumpcj  po to eby po prostu dochodzł ł ę ę ż ą 

inne osoby z korytarza, eby da  mo liwo , eby uchwa a przesz a. To s  skutkiż ć ż ść ż ł ł ą  

prowadzenia przez pana manipulacji.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ja nie rozumiem. Pierwsze g osowanie si  nie odby o. Jakby pan siedzia  spokojnie     ił ę ł ł  

nie chodzi  to by pan s ysza .ł ł ł

radny W ADYS AW CZKOWSKIŁ Ł ŁĘ
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Ja za pierwszym razem g osowa em, a za drugim razem ju  powiedzia em, e je elił ł ż ł ż ż  

manipulacja to w ogóle nie g osuj .ł ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Panie radny przykro mi to powiedzie  ale o manipulacji lepiej niech pan nie mówi.ć

radny W ADYS AW CZKOWSKIŁ Ł ŁĘ

Przykro mi powiedzie  panie Przewodnicz cy, ca y czas pan manipuluje.ć ą ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

By  na sali  ba agan, wyt umacz  tylko, proszono w trakcie g osowania jeszcze razł ł ł ę ł  

poniewa  nie  wszyscy  zrozumieli  nad  czym  g osujemy.  Powtórzy em  i  adnaż ł ł ż  

manipulacja nie by a, powtarzam.ł

Nie by o moim zamiarem manipulowanie czegokolwiek. Ja uwa am, e temat zamianył ż ż  

tablicy elektronicznej na tablic  zwyk  nie jest a  tak wa nym tematem eby my tyleę łą ż ż ż ś  

musieli dyskutowa .ć

Prosz  Pa stwa  druk  1647  w  sprawie  planu  zagospodarowania  przestrzennegoę ń  

Barniewice.

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

To jest prosta uchwa a usuwaj ca oczywist  pomy k  w tre ci drukowanej uchwa ył ą ą ł ę ś ł  

przyj tej w ubieg ym miesi cu. Chodzi o po piech aby t  poprawk  usun  zanim panę ł ą ś ę ę ąć  

Wojewoda b dzie publikowa  projekt planu, eby ju  publikowa  w dobrej wersji.ę ł ż ż ł

Na sesji ubieg omiesi cznej by  uchwalany plan Barniewice ulica Meteorytowa. Przezł ę ł  

pomy k  projektanta w dokumencie papierowym jedna z kart, karta nr 004 uzyska ał ę ł  

niew a ciwy tytu  i  chodzi o usuni cie jej,  zmienienie niew a ciwego tytu u na tytuł ś ł ę ł ś ł ł 

w a ciwy, natomiast wersja elektroniczna by a od pocz tku dobra, w zwi zku z tym doł ś ł ą ą  

Wojewody  posz a  prawid owa  wersja  tej  uchwa y.  Teraz  chodzi  o  usuni cie  tejł ł ł ę  

oczywistej pomy ki, która mia a miejsce w tek cie drukowanym.ł ł ś

radny TOMASZ SOWI SKIŃ
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Panie Przewodnicz cy, ja chcia bym si  spyta  czy poza tzw. usuni ciem oczywisteją ł ę ć ę  

pomy ki ma to jakiekolwiek znaczenie formalno-prawne, czy ten druk z inn  nazw  mał ą ą  

inne  znaczenie  i  inne  konsekwencje  rodzi  ni  ten,  który  poszed  do  Wojewody,ż ł  

pomijaj c  e  jest  to  po  raz  kolejny  ewidentne  obchodzenie  Rady,  za ó my  eą ż ł ż ż  

nieumy lne w tym wypadku.ś

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Panie radny, przykro mi s ucha  zarzutu, e jest to po raz kolejny bo tego jeszcze nigdył ć ż  

nie by o, natomiast tutaj by a sytuacja taka, e w tytule karty terenu 004 pojawi  sił ł ż ł ę 

omy kowo zapis,  tam jest zawsze rutynowo powtarzany tytu  planu, który powinienł ł  

brzmie  Barniewicka rejon ulicy Meteorytowej a  pojawi  si  tam przez omy k , jakć ł ę ł ę  

mówi  tylko w wersji papierowej, tytu  Kokoszki. To jest oczywista pomy ka poniewaę ł ł ż 

ca a dalsza tre  karty w sposób ewidentny dotyczy planu Meteorytowej i ulicy Nowejł ść  

Meteorytowej wi c w tym sensie jest to pomy ka oczywista i nie mo e by  mowy         oę ł ż ć  

jakiej  próbie manipulacji, jest zwyk a nieuwaga. Ta nieuwaga nast pi a                 wś ł ą ł  

momencie  kompletowania  wersji  papierowej,  natomiast  wersja  elektroniczna,  która 

równie  do Biura Rady trafia a nast pnie Wojewoda kieruje do og oszenia                  wż ę ł  

Dzienniku Urz dowym w a nie na podstawie wersji elektronicznej, to tam jest wszystkoę ł ś  

w porz dku ale  mog aby powsta  w tpliwo  nie  o  znaczeniu prawnym ale takimą ł ć ą ść  

w a nie porz dkowym, e oto w Dzienniku Urz dowym uka e si  wersja           o jednoł ś ą ż ę ż ę  

s owo inna ni  w tek cie, który le y w anna ach Biura Rady jako uchwa a         zł ż ś ż ł ł  

ubieg ego miesi ca.ł ą

radny TOMASZ SOWI SKIŃ

Je li chodzi o s owo ś ł kolejne to kompletuj  teraz do  niestety coraz szersz  list  tychę ść ą ę  

kolejnych i tu si  z panem Dyrektorem nie zgadzam, natomiast chodzi o mi po prostu oę ł  

to np. czy z t  nazw  w a ciw  te plany zosta y wy o one, czy inne proceduralneą ą ł ś ą ł ł ż  

elementy nie zosta y tutaj z amane, bo w takim razie nasza zmiana dzisiaj mog abył ł ł  

spowodowa  np. uzasadnione protesty wtedy.ć
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MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Nie,  zarówno  wy o enie  jak  i  uzgodnienia  by y  w  wersji  prawid owej.  Jak  mówił ż ł ł ę 

kompletacja tego nast pi a dopiero przy przygotowywaniu materia u dla radnych          ią ł ł  

ta wersja b dna by a te  powielona. W procedurze by a prawid owa wersja.łę ł ż ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za w czeniem pod obrady druku nr 1647?ń łą

za -  20

przeciw -    1

wstrzyma o si  ł ę -    5

Ten druk zosta  w czony pod dzisiejsze obrady jako punkt 8A.ł łą

Prosz  Pa stwa, teraz druk 1648.ę ń

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Jest to istotna uchwa a, negatywnie opiniujemy tworzenie obszaru specjalnej ochronył  

Natura 2000 „Ostoja w uj ciu Wis y” co obejmuje uj cie Wis y Martwej i Przekop. Tutajś ł ś ł  

na pocz tku pa dziernika dostali my pismo od ministerstwa z wnioskiem            oą ź ś  

zaopiniowanie powo ania tego obszaru. Po konsultacji ze wszystkimi stronami opiniał  

tutaj jest jednoznacznie negatywna, za wyj tkiem tych obszarów, które dzisiaj s  juą ą ż 

obszarami chronionymi. Bardzo prosz  o w czenie do porz dku obrad tej uchwa y.ę łą ą ł

radny CZES AW NOWAKŁ

Prosz  Pa stwa,  gdyby my nie  zaprotestowali,  bo  to  w  gruncie  rzeczy  jest  naszę ń ś  

protest, to przyj cie tej strefy zaproponowanej utrudni oby w ogóle wp ywanie statkówę ł ł  

do portu gda skiego, nie tylko do gda skiego ale i do gdy skiego. Kto  kto wymy liń ń ń ś ś ł 

tak  granic  ochronn  stref dla kaczek i kormoranów itd. cznie z torami wodnymi,ą ę ą łą  

chyba nie ma poj cia o tym, e funkcjonuj  w porcie porty i to jest w gruncie rzeczyę ż ą  
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przypomnienie,  e  trzeba  si  liczy  równie  z  miejscowym  prawem,  które  tutajż ę ć ż  

funkcjonuje i z tym, e porty istniej  w ogóle.ż ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za w czeniem pod obrady druku nr 1648?ń łą

za -  25

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    3

Ten druk zosta  w czony pod dzisiejsze obrady jako punkt 18.ł łą

Wp yn  równie  wniosek KSi P o w czenie druku 1649.ł ął ż Ł łą

radny ALEKSANDER UBRYS – Przewodnicz cy Komisji Samorz.i adu Publ.Ż ą Ł

Wysoka Rado. Jest to nast pstwo wyboru Arkadiusza Rybickiego na pos a RP. My l ,ę ł ś ę  

e t umaczenie tutaj jest zb dne.ż ł ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za w czeniem pod obrady druku nr 1649?ń łą

za -  30

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    0

Ten druk zosta  w czony pod dzisiejsze obrady jako punkt 4A.ł łą

Prosz  Pa stwa, ostatnie to jest O wiadczenie Rady Miasta Gda ska, które wp yn oę ń ś ń ł ęł  

w ostatniej chwili. Wnioskodawc  jest Przewodnicz cy Klubu Radnych PiS – Ryszardą ą  

Nikiel. Prosz  o krótkie zapoznanie Rady.ę

radny RYSZARD NIKIEL – Przewodnicz cy Klubu Radnych PiSą

Wysoka Rado, poniewa  druk przekazali my Przewodnicz cemu dopiero dzisiaj,      poż ś ą  

prostu przeczytam tre  O wiadczenia aby by a sytuacja jasna dla ka dego radnego ość ś ł ż  

co  chodzi.
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Projekt O wiadczenia stanowi za cznik nr 1 do niniejszego protoko u.ś łą ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Odby  si  Konwent i by a zgoda Konwentu na to eby my ten druk procedowali.ł ę ł ż ś

radny MACIEJ LISICKI – Przewodnicz cy Klubu Radnych POą

W imieniu Klubu prosz  o 15 minut przerwy.ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Jest godzina 9,3o. Do godziny 9,45 przerwa.

Po przerwie

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za w czeniem pod obrady O wiadczenia?ń łą ś

za -  13

przeciw -    2

wstrzyma o si  ł ę -  17

Ten druk nie zosta  w czony pod dzisiejsze obrady.ł łą

G osujemy porz dek obrad. ł ą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za takim porz dkiem obrad ?ń ą

za -  19

przeciw -    1

wstrzyma o si  ł ę -    3

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p r z y j   ał ę ł

PORZ DEK OBRAD: Ą

1. Sprawy regulaminowe
- otwarcie sesji,

          - zatwierdzenie porz dku obradą

2. Komunikaty:
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- Prezydium i Komisji Rady Miasta 
- Prezydenta Miasta 

3. O wiadczenia Klubów Radnych.ś

4. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.
  
  4A. Uchwa a w sprawie wyga ni cia mandatu Radnego Miasta Gda ska Arkadiuszał ś ę ń  

Rybickiego.

5. Uchwa y w sprawie : ł

1) zmiany uchwa y w sprawie uchwalenia bud etu miasta Gda ska na rokł ż ń  
2005  (druk nr 1641+autopoprawka)

2) upowa nienia Prezydenta Miasta  Gda ska do  og oszenia przetargu  naż ń ł  
wybór  banku  obs uguj cego  bud et  miasta  Gda ska  oraz  rachunkił ą ż ń  
jednostek, zak adów bud etowych i gospodarstw pomocniczych podleg ychł ż ł  
miastu (druk nr 1631) 

3) utworzenia  lapidarium  na  terenie  Parku  Akademickiego  w  Gda sku  ń
(druk nr 1630)

3A.  ufundowania  tablicy  pami tkowej  w  obr bie  budynku  przy  ul.Wa yą ę ł  
Jagiello skie 36 w mie cie Gda sku ń ś ń (druk nr 1646 + autopoprawka)

4) rozpatrzenia  i  rozstrzygni cia  zarzutów  do  projektu  miejscowego  planuę  
zagospodarowania przestrzennego Matarnia – Z ota Karczma – w rejonieł  
przewidywanej lokalizacji cmentarza  w mie cie Gda sku ś ń (druk nr 1635)

5) rozpatrzenia i  rozstrzygni cia  protestów do  projektu  miejscowego planuę  
zagospodarowania przestrzennego Matarnia – Z ota Karczma – w rejonieł  
przewidywanej lokalizacji cmentarza  w mie cie Gda sku ś ń (druk nr 1636)

6) uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
ródmie cia  w  rejonie  wiaduktu  B dnik  w  mie cie  Gda sku  Ś ś łę ś ń

(druk nr 1632)

7) zmiany uchwa y nr XXXVI/1163/05 Rady Miasta Gda ska z dnia 31 marcał ń  
2005  roku  o  przyst pieniu  do  uchwalenia  miejscowego  planuą  
zagospodarowania przestrzennego ródmie cie rejon G ównego Miasta –Ś ś ł  
Teatr El bieta ski w mie cie Gda sku ż ń ś ń (druk nr 1634) 

8) o  przyst pieniu  do  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowaniaą  
przestrzennego Oliwa Dolna rejon ul. D browszczaków w mie cie Gda skuą ś ń  
(druk nr 1633)

8A.   zmiany uchwa y Nr XLII/1493/05 Rady Miasta Gda ska z dnia 29 wrze niał ń ś  
2005  roku  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego planu  zagospodarowania 
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przestrzennego  Barniewice  na  pó noc  od  ulicy  Meteorytowej  w  mie cieł ś  
Gda sku  ń (druk nr 1647)

 
9) nadania nowej nazwy ulicy (druk nr 1638)

10) przyst pienia  do  stowarzyszenia  ECSITE  (European  Collaborative  forą  
Science, Indystry & Technology) z siedzib  w Brukseli ą (druk nr 1639)

11) udzia u  Gminy  Miasta  Gda ska  w  projekcie  „ rodkowo  -ł ń Ś  
wschodnioeuropejska sie  fortyfikacyjna” ć (druk nr 1640)

12) zmieniaj ca  uchwa  Rady  Miasta  Gda ska  w  sprawie  zwolnienia  odą łę ń  
podatku od nieruchomo ci budowli, budynków lub ich cz ci oraz gruntów wś ęś  
zwi zku z utworzeniem nowych miejsc pracy ą (druk nr 1642) 

13) zmieniaj ca  uchwa  Rady  Miasta  Gda ska  w  sprawie  zwolnienia  odą łę ń  
podatku od nieruchomo ci budowli, budynków lub ich cz ci oraz gruntówś ęś  
po o onych na obszarach obj tych specjaln  stref  ekonomiczn  na terenieł ż ę ą ą ą  
miasta Gda ska ń (druk nr 1643) 

14) opinii dot. funkcjonowania „O rodka Rehabilitacji dla Ptaków Chronionych”ś  
(druk nr 1644)

15) zmieniaj ca uchwa  Rady Miasta Gda ska nr XXII/650/04 z dnia 25 marcaą łę ń  
2004  r.  w  sprawie  przyj cia  wieloletniego  programu  gospodarowaniaę  
mieszkaniowym zasobem Miasta Gda ska na lata 2004 – 2008. ń (druk nr 
1608) 

16) zmieniaj ca  uchwa  Rady  Miasta  Gda ska  Nr  XXII/651/04  z  dnia  25ą łę ń  
marca  2004  r.  w  sprawie  zasad  wynajmowania  lokali  mieszkalnych 
wchodz cych w sk ad mieszkaniowego zasobu Miasta Gda ska oraz zasadą ł ń  
udzielania  pomocy  w  wynaj ciu  takich  lokali  w  zasobach  Towarzystwaę  
Budownictwa Spo ecznego ł (druk nr 1610)

       
17) zmiany uchwa y Nr XXVIII/907/04 z dnia 30 wrze nia 2004 r. w sprawieł ś  

zasad  udzielania  bonifikaty  od  ceny  sprzeda y  na  rzecz  najemcówż  
nieruchomo ci  zabudowanych  budynkami  mieszkalnymi  lub  lokaliś  
mieszkalnych wraz z  udzia em w nieruchomo ci  wspólnej  stanowi cychł ś ą  
w asno  Gminy Miasta Gda ska, oraz o zbywaniu udzia ów w cz ciachł ść ń ł ęś  
wspólnych nieruchomo ci. ś (druk nr 1614) 

18) opinii  dotycz cej  utworzenia  obszaru  specjalnej  ochrony  Natura  2000ą  
„Ostoja w uj ciu Wis y” (kod obszaru PLH22004)  ś ł (druk nr 1648)

6. Wnioski, o wiadczenia osobiste.ś
7. Zako czenie obrad.ń
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PUNKT 2

KOMUNIKATY

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

W  dniu  dzisiejszym  ze  wzgl du  na  krótki  porz dek  obrad  w  przerwie  nie  b dę ą ę ą 

serwowane obiady. 

Oko o godz.12,oo zrobimy krótk  przerw , podczas której w Sali Herbowej Nowegoł ą ę  

Ratusza zostanie otwarta wystawa autografów polityków i m ów stanu                      zęż  

najró niejszych zak tków wiata.  Specjalnie na  t  wystaw  cz  swoich zbiorówż ą ś ę ę ęść  

udost pni  pan Marek Wysoczy ski, posiadacz ok. 9 tys. autografów.ę ł ń

Na wystawie w Nowym Ratuszu znajdzie si  prawie 350 autografów polityków z 43ę  

pa stw.  Kulminacyjnym  momentem  b dzie  uroczyste  z o enie  podpisów  przezń ę ł ż  

Radnych  Miasta  Gda ska  na  specjalnie  przygotowanym  tablo.  Podpisy  zostanń ą 

w czone do kolekcji pana Wysoczy skiego.łą ń

Odczytam informacj  z dokonanej analizy o wiadcze  maj tkowych z o onych przezę ś ń ą ł ż  

Radnych  Miasta  Gda ska  (ń informacja  stanowi  za cznik  nr  2  do  niniejszegołą  

protoko u).ł

W  sekretariacie  w  pokoju  207  znajduje  si  sprawozdanie  z  dzia alno ci  Kjomisjię ł ś  

Rewizyjnej za III kwarta . Wszystkich zainteresowanych zapraszam do zapoznania si  zł ę  

jego tre ci .ś ą

Chc  Pa stwu równie  w tych komunikatach przypomnie  i poinformowa , e w dniuę ń ż ć ć ż  

10 listopada o godzinie 9,oo odb dzie si  sesja Rady Miasta Gda ska po wi conaę ę ń ś ę  

Wieloletniemu Planowi Inwestycyjnemu.

To s  wszystkie komunikaty je li chodzi o Prezydium Rady.ą ś

Czy Prezydent ma komunikaty? 
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DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gda skań

Prosz  Pa stwa,  w  imieniu  Prezydenta  Miasta  Gda ska  przekazuj  Pa stwuę ń ń ę ń  

informacj  o z o onych o wiadczeniach maj tkowych przez osoby zobowi zane.ę ł ż ś ą ą

Informacja stanowi za cznik nr 3 do niniejszego protoko u.łą ł

WALDEMAR NOCNY – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Szanowni Pa stwo.ń

Jestem  zobowi zany  informacj  Pa stwu  Radnym,  szczególnie  Komisji  Sprawą ę ń  

Spo ecznych  i  Ochrony  Zdrowia  dotycz cej  dowo enia  osób  niepe nosprawnychł ą ż ł  

doros ych.  Otó  przyj to  procedur ,  e  w drodze Zarz dzenia Prezydenta b dzieł ż ę ę ż ą ę  

uruchomiona z rezerwy Miasta kwota 60 ty . i  przekazana do Gda skiego Zarz duś ń ą  

Komunikacji, który to rozpisze albo przetarg, albo konkurs na przewo nika, który b dzieź ę  

móg  dokonywa  przewozów. W najbli szych dniach to b dzie ju  uruchomione. Nał ć ż ę ż  

marginesie  musz  powiedzie ,  e  uchwa a,  która  Pa stwo  przyj li  latem dopieroę ć ż ł ń ę  

wesz a  wczoraj  w  ycie  poniewa  og oszona  zosta a  w  Dzienniku  Wojewody  ał ż ż ł ł  

nast pnie 2 tygodnie musieli my czeka  po tym og oszeniu, eby ona si  uformalni a.ę ś ć ł ż ę ł  

Tak e formalnie dzia a od dnia wczorajszego, natomiast dzisiaj ju  dzia amy ebyż ł ż ł ż  

zapewni  maksymalnie szybko komunikacj  dla osób doros ych niepe nosprawnych.ć ę ł ł  

Dzi kuj .ę ę

radna BARBARA MEYER

Pytanie  do  pana  Prezydenta.  Poprosi abym o  informacj  bo  na  poprzedniej  sesjił ę  

pyta am si  na temat funkcjonowania wietlic szkolnych. Do tej pory dzieci z klas 1-3ł ę ś  

mog  korzysta  natomiast  powy ej  3  klasy  s  jak  gdyby pozbawione mo liwo cią ć ż ą ż ś  

pe nego korzystania ze wietlic szkolnych. Zobowi za  si  pan wyja ni  t  spraw .ł ś ą ł ę ś ć ą ę  

Prosi abym o informacj .ł ę

radna ZOFIA GOSZ

Ja w tej sprawie jedno zdanie co pan Prezydent og osi .ł ł

Szanowna Rado, panie Prezydencie. Przede wszystkim dzi kuj , e po 7 miesi cach ę ę ż ą
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mojej walki i tych ludzi wreszcie za atwiono problem a móg  by  za atwiony szybciej boł ł ć ł  

to tylko 60 ty .z . a ci ludzie cierpieli od miesi ca. Panie Prezydencie ja nie potrzebujś ł ą ę 

ju  odpowiedzi bo my ze sob  rozmawiali my. Po prostu niektórzy nie dopilnowali.ż ą ś  

Bardzo dzi kuj  panu Prezydentowi, e to teraz podj  te dzia ania.ę ę ż ął ł

WALDEMAR NOCNY – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Je li pani radna pozwoli to w sprawie wietlic udzielimy odpowiedzi na pi mie, ebyś ś ś ż  

mie  pe n  wiedz , nie tylko ogóln  informacj  a wiedz  generaln  i szczegó ow  coć ł ą ę ą ę ę ą ł ą  

do szkó  i klas, których dotyczy.ł

PUNKT  3

O WIADCZENIA KLUBÓW RADNYCHŚ

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Czy  który  z Klubów chce z o y  o wiadczenie klubowe?ś ł ż ć ś

Nie ma.

PUNKT 4

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH 

I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA

Interpelacje  radnych  wraz  z  odpowiedziami  stanowi  za cznik  nr  4  doą łą  

niniejszego protoko u.ł

Zapytania  radnych  wraz  z  odpowiedziami  stanowi  za cznik  nr  5  doą łą  

niniejszego protoko uł .  

radny EUGENIUSZ G OGOWSKIŁ

Zapytanie nr  192.  Kto  b dzie si  ustosunkowywa  do mojego zapytania w kwestiię ę ł  

zapytania. Ono jest bardzo istotne, chcia bym powiedzie , gdy  dotyczy równie  Rady.ł ć ż ż  
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Podpisa  si  pan Prezydent Bielawski, w zwi zku z tym chcia bym wiedzie  kto b dzieł ę ą ł ć ę  

odpowiada  bo chc  precyzyjnie zada  pytania. ł ę ć

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gda skań

Pan Bielawski uzupe ni. Dzisiaj go nie ma na sesji bo wyjecha . Prosz  powiedzie  nał ł ę ć  

czym to polega, uzupe nimy na pi mie odpowied  panu radnemu. ł ś ź

radny EUGENIUSZ G OGOWSKIŁ

Prosz  o  uwag  radnych  szczególnie  z  tego  okr gu.  Moje  zapytanie  dotyczy oę ę ę ł  

hipermarketu Carrefour. Chcia em przypomnie  Wysokiej Radzie, e w 2000 roku jakł ć ż  

dali my decyzj  o tym eby w tym miejscu wybudowa , istotnym warunkiem tej decyzjiś ę ż ć  

by o to, e na II i III kondygnacji b dzie rekreacja i sport. Carrefour si  przez 5 lat woził ż ę ę ł 

i teraz decyzja jest taka. Po 5 latach Prezydent zmienia istotn  tre  wydanej decyzjią ść  

pozwolenia na  budow  gdzie  rezygnuje,  zwalnia  inwestora  z  tego tytu u  aby tamę ł  

powsta o centrum rekreacji  i  sportu,  tylko b dzie dodatkowe miejsce parkingowe ił ę  

dodatkowa powierzchnia na kolejn  inn  cz  wielkopowierzchniowego marketu i mojeą ą ęść  

zapytanie brzmi dodatkowo do uzupe nienia.               Na podstawie  jakich warunkówł  

nast pi a ta zmiana, dlaczego nie jest przestrzegana uchwa a Rady Miasta Gda ska zą ł ł ń  

1999  roku,  która  mówi a  o  tym,  e  pozwolenie  na  budow  powierzchnił ż ę  

wielkopowierzchniowych w rodku miasta tylko mog  kiedy s  spe nione okre loneś ą ą ł ś  

warunki, teraz nie jest to przestrzegane. Pan Prezydent równie  nie ustosunkowa  siż ł ę 

do  konkretnego  mojego  zapytania,  w  zwi zku  z  tym  brak  jest  odpowiedzi,  któreą  

brzmia o:  jakie  dzia ania podj  inwestor  czyli  Carrefour  Polska       w zakresieł ł ął  

znalezienia  ewentualnie  innych  wspó inwestorów,  którzy  by  spe nili  podstawowył ł  

warunek jaki by  w decyzji o pozwoleniu na budow  i nast pnie               o warunkowymł ę ę  

przypominam,  e  06  marca  2000  roku  wydana  zosta a  decyzja  na  warunkoweż ł  

u ytkowanie.ż

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ja rozumiem, e pani Sekretarz to zapisa a, zreszt  b dzie to w protokole i uzupe niż ł ą ę ł  

odpowied  dla pana radnego G ogowskiego.ź ł

radna Zofia Gosz
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Interpelacja  nr  106.  Pyta am  o  u ytkowanie  biznesowe  kortów  tenisowych  przył ż  

szko ach wybudowanych i za pieni dze miasta. Prosi am o nazw  firmy, chyba nie jestł ą ł ę  

to  tajemnic ,  lub  nazwisko  osoby,  która  dzier awi  i  zarabia  na  maj tku  miastaą ż ą  

pieni dze. Niestety nie otrzyma am panie Prezydencie, mo e pan dzisiaj nie podawa ,ą ł ż ć  

ale  ja  bym prosi a  ebym nie  musia a  drugi  raz  pisa  i  eby  pan  by  uprzejmył ż ł ć ż ł  

wyegzekwowa  od  swoich  podw adnych.  Dlatego  te  nie  ca kiem zgadzam si  zć ł ż ł ę  

odpowiedzi  poniewa  to w za o eniach, ja mówi  w tej chwili o jednym, nie b dą ż ł ż ę ę ę 

mówi  o Morenie tylko o Zaspie, mia  to by  o rodek sportowy dla ca ego osiedla, dlać ł ć ś ł  

m odzie y,  nie  tylko  tej  szkolnej  czyli  dzieci.  Niestety  pisze  si ,  e  mo e  to  był ż ę ż ż ć 

odp atne. Mnie chodzi o firm  lub nazwisko bo mówi si  dzier awca a ja prosi am oł ę ę ż ł  

nazw  dzier awcy. ę ż

Drugie pytanie, które chcia abym panie Wiceprezydencie Nocny, pan Lewna             coł  

prawda mi  odpowiedzia  na  zagadnienia zwi zane z  pana pionem a  dotyczy o toł ą ł  

konkretnie  przedszkola  dla  dzieci  niepe nosprawnych  z  wielorakim  sprz onymł ęż  

niepe nosprawno ci  Rzeczpospolitej  11.  Napisano  mi,  e  sanitariaty  owszemł ś ą ż  

wymagaj  remontu  ale  nie  ma pieni dzy.  Panie  Prezydencie ja  ch tnie  z  panemą ę ę  

pojecha abym, eby pan zobaczy . Tam nie ma sanitariatów w ogóle, tam s  boksył ż ł ą  

sanitarne, jak to si  robi nie wiem. W innych pomieszczeniach bardziej gospodarczychę  

a nigdy nie w mieszkalnych i  nie widzia am nigdy tego. By am po raz pierwszy w tymł ł  

przedszkolu.  Jestem  przera ona  poziomem  a  w  przysz ym  roku  zapowiada  siż ł ę 

Petersburg z rewizyt  u nas i chcia by, m.in. rozmawia am o tym przedszkolu, takieą ł ł  

przedszkole dla  niepe nosprawnych ze  sprz onym niepe nosprawno ci  obejrze .ł ęż ł ś ą ć  

Tam nie ma co pokazywa . Reszta,  która  pisa a          o  przeciekaniu dachu,ć ł  

zawilgoceniu cian w tym przedszkolu, o huczeniu, wentylacji, te  nie napisano w pe niś ż ł  

prawdziw  informacj . Teraz je li chodzi o interpelacj  chcia am dopyta . Mianowicieą ę ś ę ł ć  

zapyta am,  czy  w ramach TBS-ów,  czy  dzi ki  temu,  e  w  TBS-y  k adziemy tyleł ę ż ł  

pieni dzy, czyli przeznaczamy na dofinansowanie, to z tego dobrodziejstwa skorzysta oę ł  

tylko 9 rodzin w ramach zamian z TBS-ami, w 2004           i I pó roczu 2005 roku.ł  

Wydaje mi si , e w takim zakresie Biuro Zamiany Mieszka  zbyt s abo dzia a przyę ż ń ł ł  

pe nej obsadzie.ł

Dom Dziecka na Brzegach – zapytanie 198 tj.restrukturyzacja Domu Dziecka.
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Ja  otrzyma am  ten  materia  restrukturyzacyjny  i  tam  wyra nie  s  odprawy  dlał ł ź ą  

pracowników, którzy maj  by  zwalniani a w to miejsce maj  by  przyjmowani inni. Paną ć ą ć  

mi odpisa ,  e to jest nieprawda, e ci pracownicy zostan  ale inni musz  by  przyj ci,ł ż ż ą ą ć ę  

w zwi zku z tym nie musi pan dzisiaj odpowiada  ale eby mi odpowiedziano dla kogoą ć ż  

przewidziane s  te odprawy, bo ja mam g osy,                     e dotychczasowią ł ż  

pracownicy maj  by  zwolnieni poniewa  oni pracuj  wg karty nauczyciela a maj  byą ć ż ą ą ć 

przyj ci  ci,  którzy  nie  pracuj  wg  karty.  Ja  to  mog  zrozumie  tylko  trzeba  toę ą ę ć  

pracownikom wyra nie powiedzie , bo by  mo e e to jest s uszne. ź ć ć ż ż ł

Jeszcze  jedno  tylko  –  mianowicie  drugi  rok  walcz  o  pozyskanie  rodkówę ś  

pochodz cych z reklamy piwa na pozalekcyjne zaj cia sportowe. Dano mi odpowied ,ą ę ź  

ja wczoraj by am na Komisji Turystyki i Sportu, panie Prezydencie           w dobrejł  

wierze mówi  to panu, to co mi odpisano, je eli takie programy z o ,        wg mojeję ż ł żą  

wiedzy to  znowu Gda sk nie  dostanie z otówki.  Nie  w tym sztuka.   Wczoraj  panń ł  

Dyrektor  Wyciszkiewicz,  oczywi cie  chce  ze  mn  wspó pracowa  ewentualnieś ą ł ć  

rozmawia , poniewa  to nie mog  by  zintegrowane programy w ramach Gda ska.ć ż ą ć ń  

Musz  to  by  lekcje,  sport  pozalekcyjny  w  danych  dzielnicach,  tyle  ile  ja  jestemą ć  

zorientowana,  ostatnio  na  szkoleniu  w  zakresie  realizacji  rodków  z  gminnegoś  

programu by a ta sprawa szczegó owo omawiana. Obawiam si , e nie dostaniemył ł ę ż  

a w zesz ym roku Kraków dosta  1mln 113 ty .,  my dostali my zero. Pragn  tylkoł ł ś ś ę  

zwróci  uwag  eby kto  je eli nie wie jak opracowywa , ja si  mog  z tym  to niechć ę ż ś ż ć ę ę  

pojedzie  do  Krakowa i  dok adnie zobaczy,   poniewa  ich  wniosek by  wnioskiemł ż ł  

wzorcowym, dlatego tyle otrzymali pieni dzy.ę

WALDEMAR NOCNY – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Ja my l , e pewne kwestie nale y na pi mie, to oczywi cie damy tak  odpowied ,ś ę ż ż ś ś ą ź  

natomiast  informacyjnie  tylko  je li  chodzi  o  Dom  Dziecka.  Zaproponujemyś  

nauczycielom, by przeszli z karty nauczyciela na pracowników samorz dowych.       Ci,ą  

którzy odmówi , bo to jest zupe nie inna kwestia, to jest 40 godzin pracy, to maj  prawoą ł ą  

odej  i wówczas jest to art.20 i dajemy im odpraw  i tu musimy przewidzie .ść ę ć

Ten kto chce pracowa  i zachowa  swoja prac  w tym domu ale w innym charakterze,ć ć ę  

znaczy w tym samym charakterze ale na innej podstawie prawnej, pozostanie i dla tych 

nie ma potrzeby szykowa  adnych odpraw. ć ż
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Je li chodzi o kwesti  zwi zan  z wyst pieniem o fundusze do Ministerstwa Sportu    wś ę ą ą ą  

tej  sprawie wydaje mi si  ju  wyczerpuj co pani  odpowiedzieli my,  poniewa  je lię ż ą ś ż ś  

chodzi  o  merytoryczn  kwesti  Ministerstwo  Sportu  nie  odpowiada czy  dobry  byą ę ł 

wniosek, czy niedobry, czy motywacja by a nale yta czy nie.  My maksymalnie dobreł ż  

wnioski kierujemy, mam nadziej , e teraz oprócz Krakowa Gda sk równie  otrzyma.ę ż ń ż  

Dzi kuj .ę ę

radna Zofia Gosz

Panie Prezydencie, ja nie mówi am tego w z ej wierze, ale z nieformalnych ródeł ł ź ł 

wiem,  e  w  ogóle  ze  wzgl dów  formalnych,  braków  formalnych  we  wniosku  nież ę  

rozpatrywa a w ogóle  komisja  przy  Ministerstwie naszego wniosku.  Je eli  Krakówł ż  

zrobi  dobrze, pojed my do Krakowa i zobaczmy jak to si  robi, eby te pieni dzeł ź ę ż ą  

dosta , tylko o to mi chodzi. Nie chodzi mi o zarzucanie czegokolwiek komu             boć  

pierwszy rok mog o to si  zdarzy . Dzi kuj  bardzo.ł ę ć ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ja my l  panie Prezydencie, e na pi mie prosimy o odpowied  jeszcze pani radnej.ś ę ż ś ź

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Jutro o godzinie 13,oo jest debata dotycz ca handlu w mie cie Gda sku. Pytam panieą ś ń  

Przewodnicz cy kiedy otrzymamy materia y, eby si  z tym zapozna . Pan Szpak poą ł ż ę ć  

rozmowie telefonicznej ze mn  przekaza , e adnych materia ów si  nie przewiduje, wą ł ż ż ł ę  

zwi zku z powy szym mam zapytanie kiedy otrzymamy informacje       na ten temat aą ż  

przecie  procedujemy  co  i  rusz  uchwa y  dotycz ce  funkcjonowania  handluż ł ą  

detalicznego, kolejne podwy ki serwujemy sklepikarzom, pisz  o tym gazety.ż ą

I dzisiaj prosi abym eby na sesji radni tak  informacj  otrzymali. Rozumiem,            eł ż ą ę ż  

dzisiaj jakie  materia y otrzymamy. To jest pierwsze moje pytanie. Drugie – dotyczyś ł  

mojej interpelacji na temat wiat, oczywi cie ju  wyja nia am przed chwil         z panemś ż ś ł ą  

Nocnym. Pan Nocny b dzie szuka  w swoim biurze pracownika, który przygotowa  muę ł ł  

tak  odpowied  ale  problem budowy wiat  przy szko ach wi e  si       z  ca ymą ź ł ąż ę ł  

programem budowy tras rowerowych, które b d  integraln  cz ci  WPI. ę ą ą ęś ą
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Ja po zapewnieniach pana Dyrektora Rudzi skiego ci gle czekam na te propozycjeń ą  

poniewa  one  b d  mia y  wymierny  odd wi k  w  finansach  miasta  i  nie  mo naż ę ą ł ź ę ż  

wycinkowo opiniowa  co  je eli si  nie ma ca ego programu. Bardzo bym prosi a jakć ś ż ę ł ł  

najszybciej o propozycje programu rowerowego poniewa  jest to cz  WPI               aż ęść  

chcia abym w tej sprawie z o y  wyja nienia i pewne swoje propozycje do WPI,       ał ł ż ć ś  

s  terminy kiedy my mo emy zg asza  poprawki do WPI.  Nie mam co opiniowa ,ą ż ł ć ć  

poniewa  nie ma projektu tego w tej proponowanej uchwale dotycz cej WPI.ż ą

MARCIN SZPAK – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

W sprawie wiat  rowerowych tutaj  rzeczywi cie t  odpowied  nale a oby uzupe niś ę ź ż ł ł ć 

o  to,  e  w  tej  chwili  jest  przygotowywana  specyfikacja  dla  wykonania  studiumż  

wykonalno ci  na  program  rozwoju  komunikacji  rowerowej,  tak  jak  informowali myś ś  

Pa stwa  na  komisjach.  Zak adamy  na  chwil  obecn ,  e  projekt  ten  b dziemyń ł ę ą ż ę  

realizowa  wspólnie z miastem Sopot i miastem Gdynia. Tutaj s  wst pne deklaracjeć ą ę  

Prezydentów  Miast  aby  ten  projekt  przygotowa  jako  du y  wspólny  projektć ż  

aglomeracyjny,  oczywi cie  ka de  z  miast  b dzie  realizowa o  w asn  cz  tegoś ż ę ł ł ą ęść  

projektu, natomiast w sk ad tego wchodz  równie  w z y integracyjne z komunikacjł ą ż ę ł ą 

miejsk , wiaty przystankowe itd. Zak adamy, e projekt ten b dzie realizowany           zą ł ż ę  

wykorzystaniem rodków unijnych od 2007 albo 2008 roku. Dzi kuj  bardzo.ś ę ę

PUNKT 4A

UCHWA A  W  SPRAWIE  WYGA NI CIA  MANDATU  RADNEGOŁ Ś Ę  

MIASTA GDA SKA ARKADIUSZA RYBICKIEGO  (druk nr 1649)Ń

radny ALEKSANDER UBRYS – Przewodnicz cy Komisji Si PŻ ą Ł

Wysoka Rado. 

Mówi em przy  wprowadzaniu tego druku,  sprawa wydaje si  oczywista.  Arkadiuszł ę  

Rybicki  wygra  wybory,  jest  pos em do  Sejmu RP,  w zwi zku z  tym powinni mył ł ą ś  

wygasi  jego mandat. Komisja wnioskuje o przeg osowanie tej uchwa y. Dzi kuj .ć ł ł ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą
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Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  22

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    0

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1518/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE WYGA NI CIA  MANDATU  RADNEGO  MIASTAŚ Ę  
GDA SKA ARKADIUSZA RYBICKIEGOŃ  

 Uchwa a stanowi za cznik nr 6 do niniejszego protoko u. ł łą ł

PUNKT 5

UCHWA Y W SPRAWIE:Ł

1) ZMIANY UCHWA Y W SPRAWIE UCHWALENIA BUD ETU MIASTAŁ Ż  

GDA SKA NA ROK 2005 (DRUK NR 1641 +AUTOPOPRAWKA)Ń

W ODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gda skaŁ ń

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w uzasadnieniu wraz z autopoprawk .ł ł ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł

Komisja Samorz du i adu Publicznego opiniowa a pozytywnie.ą Ł ł

Komisja Edukacji opiniowa a pozytywnie.ł
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Komisja Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia opiniowa a pozytywnie.ł ł

Komisja Turystyki i Sportu opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y z autopoprawk ?ń ę ł ą

za -  22

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1519/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE ZMIANY  UCHWA Y  W  SPRAWIE  UCHWALENIAŁ  
BUD ETU MIASTA GDA SKA NA ROK 2005Ż Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 7 do niniejszego protoko u. ł łą ł

2) UPOWA NIENIA PREZYDENTA MIASTA GDA SKA                     DOŻ Ń  
OG OSZENIA PRZETARGU NA WYBÓR BANKU OBS UGUJ CEGOŁ Ł Ą  
BUD ET  MIASTA  GDA SKA  ORAZ  RACHUNKI  JEDNOSTEK,Ż Ń  
ZAK ADÓW  BUD ETOWYCH  I  GOSPODARSTW  POMOCNICZYCHŁ Ż  
PODLEG YCH  MIASTU    (DRUK NR 1631) Ł
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W ODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gda skaŁ ń

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku1631 z dodatkowym uzasadnieniem.ł ł

Doda  jeszcze jedn  informacj  :  ł ą ę Komisja Bud etowa wyst pi a do nas, to by o naż ą ł ł  

Konwencie zg aszane – e chcia aby aby wytypowa a ze swojego grona cz onkał ż ł ł ł  

Rady, który b dzie si  przygl da  temu przetargowi. My nie mamy nic naprzeciwę ę ą ł  

i  je eli  Komisja  zg osi  tak  osob  to  w czymy j  w sposób  zgodny  z  prawemż ł ą ę łą ą  

do monitorowania tego przetargu. 

radny RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodnicz cy RMGą

To nie jest w tre ci uchwa y, tak?ś ł

W ODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gda skaŁ ń

To nie mo e by , Prezydent Miasta wykonuje przetarg, natomiast Komisja chcia a goż ć ł  

monitorowa  i b dzie mia a mo liwo  monitorowania tego przetargu.  ć ę ł ż ść Cz onek Radył  

nie mo e by  cz onkiem komisji  ale mo e by  obserwatorem.ż ć ł ż ć

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Opinia Komisji Bud etowej – pozytywna.ż

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  22

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1520/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

21



W  SPRAWIE UPOWA NIENIA  PREZYDENTA  MIASTA  GDA SKAŻ Ń  
DO  OG OSZENIA  PRZETARGU  NA  WYBÓR  BANKUŁ  
OBS UGUJ CEGO BUD ET MIASTA GDA SKA ORAZ RACHUNKIŁ Ą Ż Ń  
JEDNOSTEK,  ZAK ADÓW  BUD ETOWYCH  I  GOSPODARSTWŁ Ż  
POMOCNICZYCH PODLEG YCH  MIASTUŁ  

 Uchwa a stanowi za cznik nr 8 do niniejszego protoko u. ł łą ł

3)  UTWORZENIA  LAPIDARIUM  NA  TERENIE  PARKU 
AKADEMICKIEGO W GDA SKU    (DRUK NR 1630)Ń

RYSZARD BONGOWSKI – Dyrektor Biura Prezydenta Miasta Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1630.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Kultury – opinia pozytywna.

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna.

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  17

przeciw -    0

wstrzyma  si  ł ę -    1

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

22



UCHWA  NR XLIII/1521/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE UTWORZENIA  LAPIDARIUM  NA  TERENIE  PARKU 
AKADEMICKIEGO W GDA SKU Ń  

 Uchwa a stanowi za cznik nr 9 do niniejszego protoko u. ł łą ł

3A)  UFUNDOWANIA  TABLICY  PAMI TKOWEJ  W  OBR BIEĄ Ę  
BUDYNKU  PRZY  UL.WA Y  JAGIELLO SKIE  36  W  MIE CIEŁ Ń Ś  
GDA SKU   (DRUK NR 1646 + AUTOPOPRAWKA)Ń

RYSZARD BONGOWSKI – Dyrektor Biura Prezydenta Miasta Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1646 z autopoprawk .ł ł ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Kultury – opinia pozytywna.

radny CZES AW NOWAKŁ

Prosz  Pa stwa, zabieram g os jeszcze raz, w uzasadnieniu podnosi em te uwagi,ę ń ł ł  

które by y omawiane na pocz tku. Wp yn a równie  poprawka Komisji Bud etowejł ą ł ęł ż ż  

eby rozszerzy  to jeszcze o j zyk francuski i  j zyk hiszpa ski. Ja uwa am, e też ć ę ę ń ż ż  

cztery  j zyki  podstawowe:  polski,  rosyjski,  angielski  i  niemiecki  s  wystarczaj cę ą ą ą 

informacj . Jestem za tym aby t  poprawk  odrzuci .ą ą ę ć

RYSZARD BONGOWSKI – Dyrektor Biura Prezydenta Miasta Gda skań

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą
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Tablica w czterech j zykach to cztery osoby na tablic  i to ju  potrzeba na to du oę ę ż ż  

miejsca. Tre  tej tablicy jest ju  dosy  d uga i w zwi zku z tym gdyby mia o by  sześć ż ć ł ą ł ć ść 

j zyków, istnieje obawa czy b dzie a  tyle miejsca na umiejscowienie tych tablica aę ę ż  

poza tym prawdopodobnie oka e si ,  e  tworzymy now  fasad  by ego Komitetuż ę ż ą ę ł  

Wojewódzkiego, wi c to jest dosy  ryzykowne przedsi wzi cie.                  Ja zgadzamę ć ę ę  

si  z g osem pana Czes awa Nowaka, e wystarcz  cztery j zyki: polski, angielski,ę ł ł ż ą ę  

niemiecki, rosyjski,  chyba najbardziej znane w tej cz ci Europy i wiata. Na Komisjięś ś  

Bud etowej by a propozycja do wprowadzenia poprawki o dodatkowe dwa j zyki czyliż ł ę  

hiszpa ski  i  francuski,  i  tutaj  ze  strony  Prezydenta  proponujemy pozostanie  przyń  

j zykach: polskim, angielskim, niemieckim, rosyjskim. Nie ma zgody na j zyk francuski ię ę  

hiszpa ski. ń

radny Wies aw Kami ski – Przewodnicz cy Komisji Bud etowejł ń ą ż

Komisja mia a tak  intencj , dlatego, e ja przypominam Pa stwu, e j zyk hiszpa skił ą ę ż ń ż ę ń  

jest najbardziej popularnym j zykiem na wiecie. Ca a Ameryka Po udniowa ale teę ś ł ł ż 

ca a Pó nocna mówi  w j zyku hiszpa skim. Rozmawia em            z  panemł ł ę ń ł  

Dyrektorem, rozumiem, e wzgl dy techniczne powoduj , uwa aj  e nie powinno siż ę ą ż ą ż ę 

rozszerza  o nast pne j zyki. No có  tak uwa aj  ale by  mo e szkoda dla tegoć ę ę ż ż ą ć ż  

pomys u.ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Czyli pan jako Przewodnicz cy podtrzymuje t  poprawk ?ą ą ę

radny Wies aw Kami ski – Przewodnicz cy Komisji Bud etowejł ń ą ż

Nawet gdybym osobi cie osobi cie chcia  j  wycofa  to nie mam takich upowa nie ,ś ś ł ą ć ż ń

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  Pa stwa by a poprawka Komisji do przeg osowania aby w § 2 w punkcie 2 poę ń ł ł  

s owie: „angielskim”  dopisuje si  „francuskim i hiszpa skim”.ł ę ń

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem takiej poprawki?ń ę

za -  10

przeciw -  18

wstrzyma o si  ł ę -    3
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Poprawka nie zosta a przyj ta.ł ę

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y z autopoprawk  Prezydenta?ń ę ł ą

za -  27

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1522/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W SPRAWIE UFUNDOWANIA TABLICY PAMI TKOWEJ W OBR BIEĄ Ę  

BUDYNKU  PRZY  UL.WA Y  JAGIELLO SKIE  36  W  MIE CIEŁ Ń Ś  

GDA SKU Ń   

 Uchwa a stanowi za cznik nr 10 do niniejszego protoko u. ł łą ł

4) ROZPATRZENIA I ROZSTRZYGNI CIA ZARZUTÓW                     DOĘ  
PROJEKTU  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO MATARNIA – Z OTA KARCZMA – W REJONIEŁ  
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PRZEWIDYWANEJ  LOKALIZACJI  CMENTARZA   W  MIE CIEŚ  
GDA SKUŃ   (DRUK NR 1635)

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w uzasadnieniu.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

radny JANUSZ KASPROWICZ

Panie Przewodnicz cy, powiem krótko. Chc  postawi  formalny wniosek                    oą ę ć  

skierowanie tego projektu uchwa y do komisji z powrotem i uzasadni                      toł ę  

nast puj co.  S uchaj c  w  tej  chwili  wypowiedzi  pana  Dyrektora  Piskorskiegoę ą ł ą  

dowiedzia em  si ,  e  wszystkie  parametry  ocen  hydrogeologiczne,  chemiczne,ł ę ż  

komunikacyjne, rodowiskowe je li chodzi o ochron  rodowiska, spo eczne wskazujś ś ę ś ł ą 

na to, e jest to najbardziej doskona a lokalizacja. Ja rozumiem tak,           e zgadzamż ł ż  

si  z panem, e jest to by  mo e najlepsza lokalizacja z tych, które miasto bra o podę ż ć ż ł  

uwag , natomiast nie s dz  eby tutaj ktokolwiek z maj cych w tpliwo ci podobne doę ą ę ż ą ą ś  

moich  narazi  si  na  zarzut  populizmu dlatego po  prostu,       e  z  wnioskamił ę ż  

krytykuj cymi ten plan wyst pi y rodowiska najró niejsze, równie  te, które nie są ą ł ś ż ż ą 

bezpo rednio  osobi cie  zainteresowane  tym  czy  ten  cmentarz  powstanie  w  tymś ś  

miejscu, czy nie. Ja krótko mówi c us ysza em od pana w tej chwili zgo a odmienneą ł ł ł  

argumenty  od  tych,  o  których  rozmawiali my  wcze niej  na  Komisji  Rozwojuś ś  

Przestrzennego i to powoduje, e ja mam dzisiaj wi cej w tpliwo ci            co do tegoż ę ą ś  

planu ni  mia em czas jaki  temu. Chc  powiedzie  jeszcze, e dyskusja na ten tematż ł ś ę ć ż  

trwa a bardzo d ugo ale widocznie nie wystarczaj co d ugo ebym ja       i szeregł ł ą ł ż  

radnych tych w tpliwo ci si  wyzby o. Bardzo prosz  o przyj cie mojego wniosku,ą ś ę ł ę ę  

skierowanie tego projektu uchwa y do komisji, kto tych w tpliwo ci nie ma, oczywi cieł ą ś ś  

mojego wniosku nie poprze. Dzi kuj .ę ę

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI

Wysoka Rado.
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Ja nie  wiem czy rzeczywi cie  warto  to  kierowa  do komisji,   by  mo e za  ma oś ć ć ż ł  

argumentów pad o w tej kwestii, bo có  mia oby to zmieni . Otó  je eliby to mia o był ż ł ć ż ż ł ć 

skierowane do komisji to szuka bym odpowiedzi w a nie na to pytanie: có  mia obył ł ś ż ł  

to na tej komisji zmieni . Ja sobie po prostu zdaj  spraw , e my jako radni              wć ę ę ż  

mniejszo ci nie mamy wp ywu na to jakie decyzje podejmie Prezydent i  jego Klubś ł  

Platforma Obywatelska. Zdajemy sobie doskonale z tego spraw . Nawet                   wę  

dzisiejszym dniu w g osowaniu nie uda o si  nawet O wiadczenia wprowadzi       doł ł ę ś ć  

porz dku sesji, tak wi c przypuszczam panie radny, e Prezydenta czy Klub Platformyą ę ż  

Obywatelskiej ugruntowuje w takim stanowisku chocia by to,                     e wż ż  

kolejnych wyborach zawsze maj  wi kszo  czy w tej dzielnicy, czy w ogóle       wą ę ść  

mie cie. Dlatego wszelkiego rodzaju argumenty s  w a ciwie merytoryczne, nie braneś ą ł ś  

pod  uwag .  My  mo emy  si  uto samia  z  argumentami  protestuj cych  osób,ę ż ę ż ć ą  

rozumiemy ich  argumenty  ale  jak  mamy mo liwo  przeciwstawi  si  projektowią ż ść ć ę  

uchwa y, je eli znajd  odpowied  na to pytanie, które postawi em na pocz tku.ł ż ę ź ł ą

radna MA GORZATA CHMIELŁ

Ja z moimi przedmówcami chcia abym si  nie zgodzi , dyskutowali my bardzo d ugoł ę ć ś ł  

na temat tego cmentarza a panu radnemu Kasprowiczowi chcia am przypomnie ,     eł ć ż  

by  zaproszony na spotkanie w Biurze Rozwoju Gda ska,  bardzo d ugo trwaj ce,ł ń ł ą  

dyskutowali my na ten temat bardzo d ugo tylko nie by  obecny, nie pojawi  si ,         wś ł ł ł ę  

zwi zku z tym prosz , eby nie czyni  zarzutów, e zbyt krótko rozmawiali my na teną ę ż ł ż ś  

temat. Dzi kuj  bardzo.     ę ę

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Ja chc  zapyta  o jedn  rzecz. Mnie niepokoi system drogownictwa w naszym mie cie.ę ć ą ś  

Chcia abym  od  pana  Dyrektora  dowiedzie  si  jaki  b dzie  system  czno cił ć ę ę łą ś  

komunikacyjnej  z  tym  kolejnym  cmentarzem  poniewa  przypominam,  e  naż ż  

S owackiego ju  jest  Srebrzysko i  niedro no  ulicy S owackiego wszyscy znamy,ł ż ż ść ł  

którzy mieszkaj  w pobli u a ten cmentarz b dzie zlokalizowany na wylocie od ulicyą ż ę  

S owackiego,  w zwi zku z  tym to  pog bi  ten  dramatyczny stan przelotowo ci  tejł ą łę ś  

wa nej arterii komunikacyjnej miasta Gda ska i bardzo bym prosi a aby pan Dyrektorż ń ł  

ustosunkowa  si  jak to si  ma do dro no ci komunikacyjnej. Dzi kuj .ł ę ę ż ś ę ę

27



radny ALEKSANDER UBRYS – Wiceprzewodnicz cy RMGŻ ą

Panie Przewodnicz cy.ą

Ja  chcia bym  pozna  argumenty  tak e  strony  zainteresowanej  i  wiem,  e  jestł ć ż ż  

przewidziane wyst pienie przedstawiciela ogródków dzia kowych, i  bardzo prosi bymą ł ł  

aby w tym momencie udost pni  mównic  poniewa  ja nie jestem cz onkiem Komisjię ć ę ż ł  

Rozwoju Przestrzennego, tam wiecie wi cej na ten temat a ja chcia bym dowiedzie  się ł ć ę 

tak e o argumentach dzia kowców. ż ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Tak wcze niej zg asza  si  na pi mie pan prezes tego stowarzyszenia. Dostanie zarazś ł ł ę ś  

g os. ł

radny JANUSZ KASPROWICZ

Dwie krótkie sprawy. Bardzo przepraszam ale musz  to powiedzie , e argument, któryę ć ż  

us ysza em  od  znanej  z  najwi kszej  rzetelno ci,  punktualno ci,  aktywno cił ł ę ś ś ś  

merytorycznej  w  tej  kadencji  Rady  Miasta  kole anki  radnej  Chmiel,  no  musia emż ł  

us ysze  uwag  na temat tej debaty. Celowo o tej debacie nie wspomnia em,           poł ć ę ł  

prostu  dlatego  kole anko,  e  ja  pracuj .  Prosz  wyznaczy  wszystkie  mo liweż ż ę ę ć ż  

spotkania i  komisje w godzinach pracy i zobaczmy kto czym si  tutaj w tym gronieę  

zajmuje. Ja po prostu na tej  debacie najzwyczajniej by  nie mog em co wcale nieć ł  

znaczy, e swojej wiedzy na ten temat nie uzupe ni em gdzie indziej i merytorycznie doż ł ł  

g osu chc  si  odnie  jednym zdaniem tak: ja rozumiem pewn  przekor              wł ę ę ść ą ę  

wypowiedzi kolegi Koralewskiego, który wspomnia  o swoistej arytmetyce g osowa  nał ł ń  

tej sali bo ja o tym mówi  w kó ko. Ja to rozumiem i taki g os szanuj , nie mniej jednakę ł ł ę  

có  to znaczy, e nie mamy si  odzywa  w ogóle je eli mamy odmienne przekonanie.ż ż ę ć ż  

Ja po prostu chcia em zwróci  uwag  na to, e do projektu uchwa y zosta  do czonył ć ę ż ł ł łą  

dokument zwany raportem w sprawie lokalizacji tego cmentarza, którego koledzy radni 

nie maj ,  natomiast my my go w trakcie komisji, niektórzy przynajmniej mieli przedą ś  

oczyma i  ja  go  przeczyta em troch  uwa niej.  Pyta em Dyrektora  Biura  Rozwojuł ę ż ł  

dlaczego  jest  tak,  e  raport  przygotowany  na  zlecenie  tego  Biura,  oceniaj cyż ż ą  

jednoznacznie  negatywnie  kilka  najbardziej  istotnych  parametrów  sugeruj cych  tą ę 

w a nie lokalizacj , jest jakby podpor  zupe nie odmiennej logiki. Raport sugeruje, eł ś ę ą ł ż  
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ten cmentarz tam si  w adnym wypadku nie powinien znale   a teraz s yszymyę ż źć ł  

nagle, e na podstawie tego raportu to  jest optymalna lokalizacja. Dzi kuj .ż ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  Pa stwa, zgodnie z tym co tu by a sugestia, poprosz  teraz pana Longinaę ń ł ę  

Wo niaka,  przedstawiciela  i  zarazem  prezesa  ogródków  dzia kowych  o  krótkź ł ą 

wypowied . Poprosz  pana eby w 3 minutach si  pan zmie ci .ź ę ż ę ś ł

LONGIN WO NIAK – PREZES OGRÓDKÓW DZIA KOWYCHŹ Ł

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

W latach 80-tych powsta  nasz ogród dzia kowy „S oneczne Wzgórze” przy lesie          ił ł ł  

od  tego mniej  wi cej  czasu s  poszukiwania terenu pod cmentarz.  W  1999 rokuę ą  

zawarli my akt prawny wieczystego u ytkowania z miastem i ten akt by  zawarty        zś ż ł  

panem Prezydentem Paw em Adamowiczem, oczywi cie z jego urz dnikiem.        Poł ś ę  

co to by o jak w tym okresie szukano ju  cmentarza i te tereny by y pod to typowane. Ił ż ł  

tu nie wyst powa  aden przymus prawny tak jak przedwczoraj na posiedzeniu Komisjię ł ż  

Rozwoju  Biuro  Rozwoju  Miasta  Gda ska  twierdzi o.  Nie  by o  adnego  przymusuń ł ł ż  

uw aszczeniowego. Po 3 latach od zawarcia tego aktu ju  konkretne wnioski by y oł ż ł  

przej cie  terenu  pod  cmentarz.  Z  naszej  strony  spotka o  si  to  z  sprzeciwem.ę ł ę  

Wywo ali my spotkanie u pana Prezydenta Paw a Adamowicza.     Na tym spotkaniuł ś ł  

by  pan Dyrektor Biura Rozwoju, wszystkie osoby zainteresowane tym tematem, m.in.ł  

równie  pan  Prezydent  Bielawski.  Podnie li my  aspekt  spo eczny,  e  dotyczy  toż ś ś ł ż  

najs abszej grupy spo ecznej, rencistów, emerytów, którzy ju  s  na schy ku swojegoł ł ż ą ł  

ycia i my nie b dziemy ju  gdzie indziej odbudowywa  swoich ogródków dzia kowychż ę ż ć ł  

bo nas na to nie sta . Nast pnie aspekt prawny – zrywanie umowy prawnej jakim jestć ę  

akt wieczystego u ytkowania. Aspekt ekonomiczny – odszkodowanie dla dzia kowcówż ł  

wyliczyli my oko o 25 mln z . Biuro     z tym si  godzi tylko na 20 mln. Niewielka toś ł ł ę  

procentowa ró nica i  nie ma sporu,  plus do tego czego si  nie uwzgl dnia terenż ę ę  

zast pczy i infrastruktura, za któr  trzeba zap aci  nast pne miliony. Pan Prezydentę ą ł ć ę  

wys ucha  naszych argumentów, uzna       za racjonalne i powtarzam jego powiedzenie:ł ł ł  

do kiedy b d  Prezydentem Miasta Gda ska ten temat nie wp ynie na sesj .ę ę ń ł ę  Sta oł  

si  inaczej niestety.                           Ja rozpowszechni em to powiedzenie boę ł  

poinformowa em  wszystkich  dzia kowców  na  posiedzeniu  w  okr gu  w  obecno cił ł ę ś  
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wszystkich prezesów z województwa pomorskiego, a  ogrodów dzia kowych jest  50ł  

tysi cy  na  terenie  województwa,  chwali em  si  po  prostu  jakie  mamy  rozs dne,ę ł ę ą  

roztropne w adze, które dbaj               o interes swoich najstarszych obywateli. Nał ą  

posiedzeniu wskazali my ta sze rozwi zania, inne tereny, oczywi cie nie odsy ali myś ń ą ś ł ś  

gdzie  do  gowa  jak  przedwczoraj  nam  pokazywano,  w  po owie  drogi  mi dzyś Łę ł ę  

Gda skiem a Tczewem. Przedwczoraj na komisji Biuro prezentowa o nawet teren wń ł  

gowie bo to jest nieracjonalne, eby ludzie je dzili z pochówkami gdzie  tak daleko.Łę ż ź ś  

My my tereny wskazywali na obrze ach miasta Gda ska, m.in. by  temat aktualnyś ż ń ł  

ugory po by ym PGR-rze Rusocin, na pograniczu Gda ska jak si  jedzie na Ma kowy.ł ń ę ć  

Biuro powinno si  wysili  i doprowadzi  do kontraktu. Za darmo nam nikt teraz nic nieę ć ć  

da. Sprawa si  limaczy a, nic nie osi gni to. To co nam wczoraj Biuro powiedzia o toę ś ł ą ę ł  

ur ga powadze sprawy bo np. niektóre gminy nie udzieli y odpowiedzi na pismo, no toą ł  

jakie to za atwienie sprawy pisemnie?  Na komisji wnioskowali my, po przedstawieniuł ś  

swoich argumentów, wniosek o odrzucenie tych 2 projektów, które odrzucaj  z kolei, boą  

to s  projekty odrzucaj ce postulaty i wnioski zainteresowanych instytucji.             9ą ą  

instytucji si  skar y o, to jest w tym pi mie, w tym 2 osoby fizyczne i  nikt nie maę ż ł ś  

najmniejszej racji? Przed chwil  te  na ten temat mówi  Dyrektor Biura. Jak to jest,ą ż ł  

ludzie  si  skar  i  nikt  nie  ma  najmniejszej  racji?  To  budzi  w tpliwo ci  takieę żą ą ś  

stwierdzenie. Tylko zdania autora si  licz ? Reszta to pieniacze? To jest brak Wysokaę ą  

Rado obiektywizmu i do pewnego stopnia, musze to powiedzie , arogancja. Ponadtoć  

uwa amy, e  przy tworzeniu planu twórca musi  bra  pod uwag  mo liwo ci  jegoż ż ć ę ż ś  

realizacji. Nie ma tu adnych wzmianek jak ten plan zrealizowa . Tego brak. Odsy aż ć ł  

nas si  w przysz o , kiedy to ma nast pi . Jak planista nie ma jasnej realizacji wizji toę ł ść ą ć  

co wart taki plan? Przede wszystkim plan musi by  w zgodzie           z prawem a tegoć  

nie ma. To jest tylko tak wg naszej opinii   eby wykona  zadanie. Biuro Rozwojuż ć  

otrzyma o  zadanie,  nadzoruje  Wiceprezydent  Bielawski  i  to  jest  atwe  wykonanieł ł  

zadania, przynajmniej pozorowane wykonanie zadania. W tej sytuacji jak ten ogród ma 

funkcjonowa . Od kilku lat s  podchody o likwidacji.  Na komisji nie dowiedzieli my sić ą ś ę 

od kiedy konieczny jest nowy cmentarz. Ja powiedzia em, a to s ysza em w Biurzeł ł ł  

Rozwoju, za dwa lata. Zosta em sprostowany: dwana cie, dziesi , mo e pi , no to wł ś ęć ż ęć  

ko cu za ile lat ten cmentarz jest potrzebny.ń

Wysoka Rado, Panie Przewodnicz cy.ą
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Likwidacja  ogrodu musi nast pi  tylko w ustawowych warunkach, czy si  to komuą ć ę  

podoba czy nie jest ustawa, która te sprawy reguluje. Dlaczego Biuro Rozwoju maj cą  

do dyspozycji biuro prawne nie korzysta z prawników, tak mi si  to wydaje. Musimyę  

mie  grunt zamienny, tego nie ma. Otworzenie ogrodu przed jego likwidacj , ju  przedć ą ż  

jego  likwidacj ,  o  tym  nikt  nie  mówi.  Odszkodowania  b d ,  kiedy  b d ,  a  zaą ę ą ę ą  

infrastruktur ?  No  i  na  koniec  konieczno  zgody  musi  by  i  Polskiego  Zwi zkuę ść ć ą  

Dzia kowców i dzia kowców. Dlaczego my mamy by  poszkodowani w wyniku tego typuł ł ć  

dzia a ? Jak tego nie ma, zgody nie ma, nie ma gruntu, to  jak ten plan ma był ń ć 

zrealizowany, jakie rozwi zania. Same uwagi teraz do tych 2 propozycji. Autor mówi, eą ż  

uwagi, zastrze enia, protesty s  niezasadne. W pismach tych ich autorzy nie wykazaliż ą  

naruszenia  interesu  prawnego.  Po  pierwsze  –  to  czym  jest  zerwanie  umowy 

wieczystego u ytkowania jak nie naruszeniem interesu prawnego nas tam wszystkich,ż  

czym jest nieposzanowanie ustawy o rodzinnych ogrodach dzia kowych? To jest ustawał  

sejmowa prosz  Wysokiej Rady. Gdzie teren zast pczy si  pytam? Niech autor poka eę ę ę ż  

gdzie ma te 48 ha, mo e te 48 ha b d  si  lepiej nadawa y na cmentarz ni  wojowa  zż ę ą ę ł ż ć  

ogródkami dzia kowymi, nie ma takich terenów                        i prawdopodobnie wł  

Gda sku takich terenów si  nie znajdzie albo szybko si  nie znajdzie. Zabezpieczenień ę ę  

odszkodowa  – na dzie  dzisiejszy nie ma, to jest kolosalna kwota. To nie tak jakń ń  

przedwczoraj kto  powiedzia , e pieni dze si  nie licz . Pieni dze si  licz . Co toś ł ż ą ę ą ą ę ą  

znaczy etapowanie przyj cia ogrodu? Ano to jest obej cie ustawy. Ja rozmawia em naę ś ł  

ten temat z panem Bielawskim i to tak – cmentarz za ó my prognozowany jest na 30ł ż  

lat.  Za 10 lat  b dzie powstawa  wi c b dziemy bra  po kawa ku, 2  ha,  3  ha,  naę ł ę ę ć ł  

pocz tku mo e wi cej przez 10, 20, 30 lat       i wtenczas rozdrobnimy, i nie b dzieą ż ę ę  

potrzeba terenu zast pczego. Tylko to jest omini cie ustawy. Nast pna sprawa – wodaę ę ę  

w piwnicach po opadach oczywi cie. Mo na to bez ekspertów stwierdzi , pój  naś ż ć ść  

wizj  lokaln . Wy czy  trzeba z tego terenu minimum 9 ha. Nieprawda, e terenę ą łą ć ż  

najlepszy  pod  wzgl dem  geologicznym.  To  jest  nieprawda.  Mo na  co  najwy eję ż ż  

powiedzie , e taki jak i ka dy inny. Prosz  bardzo, Biuro Rozwoju chyba dysponujeć ż ż ę  

materia ami z poprzednich bada  gdzie indziej, mo e zerkn  i b dzie wiedzia o. Takł ń ż ąć ę ł  

nieprecyzyjne uzasadnienie nadaje si  tylko do odrzucenia. Te uzasadnienie obra aę ż  

protestuj cych. Uwa amy, e przyj cie tych 2 uchwa  Wysoka Rado, zwalnia osobyą ż ż ę ł  

odpowiedzialne za ten temat od wysi ku dalszego szukania terenu ta szego przedeł ń  

wszystkim, wysi ku intelektualnego,         to samo nie przyjdzie, trzeba popracowa ,ł ć  
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rozwi zania musz  by  zgodne z prawem. To jest podstawa wszelkich prac a na razieą ą ć  

staramy si  omin  prawo.ę ąć

Wnioski – odrzucenie tych propozycji uchwa , nie ma wielkiej straty, 30 lat szukanoł  

terenu, to si  mówi,  e potrzebny za 10,12,5, niech si  sprecyzuj  wnioskodawcy,ę ż ę ą  

powiedz  za ile i nic si  nie stanie jak na 2 lata, czy na 3 si  odrzuci jeszcze              toą ę ę  

wszystko. Zobowi za  osoby, urz dników do szukania ta szych i mniej dokuczliwychą ć ę ń  

rozwi za  spo ecznych, przede wszystkim zgodnie z prawem,             po wyczerpaniuą ń ł  

wszelkich mo liwo ci, rozmowie z dzia kowcami i Polskim Zwi zkiem Dzia kowców. Toż ś ł ą ł  

nie jest tak panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado, my mówimy nie bo nie. Nie, myą  

jeste my otwarci, jeste my gda szczanami, rozumiemy, e cmentarz musi by , tylkoś ś ń ż ć  

do tej pory nikt absolutnie z nami nie rozmawia . To przecie  nie jest rozmowa dzisiajł ż  

czy spotkanie w Biurze czy u Prezydenta. Ja rozmow  pojmuj          w ten sposób, eę ę ż  

siadamy do sto u i konkretnie rozmawiamy z kompetentnymi osobami. To jest rozmował  

i uzgadniamy jakie dalsze rozwi zania. Po co konfliktowa  i wywo ywa  antagonizmyą ć ł ć  

spo eczne, czy przez urz dników spo eczno  dzia kowa     a w Gda sku jest liczna,ł ę ł ść ł ń  

musi  mie  z y  stosunek  do  naszych  w adz?  My  w adz  chcemy  szanowa .  Nieć ł ł ł ę ć  

potrzeba  nam  antagonizmów  kiedy  spraw  mo emy  rozwi za  kompromisowo wę ż ą ć  

wyniku rozmów. Nie spe nienie naszych wymogów, poszanowania prawa stawia nas wł  

takiej sytuacji, e my musimy broni  interesu ogrodów i b dziemy broni  na drodzeż ć ę ć  

prawnej, tam gdzie nast puje naruszenie prawa. Wierzymy w roztropno  Wysokieję ść  

Rady,  wierzymy  w  pana  Przewodnicz cego,  e  uwzgl dni  te  nasze  postulaty  ią ż ę  

zobowi e Biuro prawne         do racjonalnego szukania lepszych rozwi za  i przedeąż ą ń  

wszystkim  rozmów  z  nami.  Bez  rozmów  si  nie  obejdzie.  Dzi kuje  panuę ę  

Przewodnicz cemu  za  udzielenie  g osu,  dzi kuj  za  zaproszenie,  liczymy  naą ł ę ę  

zrozumienie naszej sytuacji. Dzi kuj  uprzejmie.ę ę

radna ZOFIA GOSZ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Zaczn  od tego, e  nie bardzo zrozumia am wypowiedzi pana Koralewskiego jakoę ż ł  

przeciwnego odes aniu do komisji, ale ja mam zupe nie inny wniosek i my l , e panł ł ś ę ż  

Koralewski go poprze. To znaczy powinna ta uchwa a, w ogóle sprawa umiejscowieniał  

nowego cmentarza jako takiego i gruntu, i miejsca powinna stan     na Komisji Politykiąć  

Gospodarczej, bo cmentarze, wydatki na ten temat i  w ogóle, jest to temat Komisji 
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Polityki Gospodarczej i Morskiej. Nikt tego nie skierowa , nikt si  nie domaga  i dzisiajł ę ł  

nie by o wniosku przez pana Przewodnicz cego postawionego eby to stan o nał ą ż ęł  

Komisji Polityki, bo tam mo na rozpatrywa  nie pod k tem rysunku planu, tylko podż ć ą  

k tem potrzeb miasta i polityki ogólnej, gospodarczej miasta. To jest moja pierwszaą  

uwaga. 

Wysoka Rado. Wys ucha am tego co mówili radni, tego co powiedzia  pan Prezydent,ł ł ł  

pan Piskorski i  równie  inne uwagi. Prosz  Pa stwa ja uwa am, e powinna byż ę ń ż ż ć 

dyskusja spo eczna czyli powinno by  spisane przed t  propozycj  porozumienie       zł ć ą ą  

dzia kowcami, porozumienie nawet na pi mie, które gwarantuje, uspokaja ich na te 10ł ś  

lat  chocia by, je eli  za 10 lat ma to si  sta ,  gdzie b d  mieli  tereny, eby mogliż ż ę ć ę ą ż  

odpowiednio po prostu je zagospodarowa , przygotowa  si  do przeniesienia b d  ichć ć ę ą ź  

likwidacji, kiedy dostan  i z jakiego tytu u odszkodowanie itd. Pytam si  czy jest raportą ł ę  

oddzia ywania na rodowisko tej inwestycji. Je eli wszyscy protestuj cy, przeczyta amł ś ż ą ł  

dok adnie podmioty, mówi  nieprawd , e s  tam cieki wodne, które prowadz  doł ą ę ż ą ą  

Strzy y, to je eli jest takowa opinia, e to jest nieprawda bardzo prosz  o dostarczenież ż ż ę  

mi tej opinii. Jako radna chcia abym si  bardzo z tym zapozna . Nast pna sprawa, boł ę ć ę  

opinie jeszcze do tego dodam, e pan Piskorski powiedzia ,     e s  opinie geologówż ł ż ą  

wi c o te opinie prosz , eby mi zosta y w najbli szym, krótkim czasie wrzucone doę ę ż ł ż  

skrytki. W tym porozumieniu, o którym powiedzia am ju , powinno by , w którym rokuł ż ć  

nast pi likwidacja i co to znaczy to etapowanie. Czy to znaczy to co powiedzia  paną ł  

przewodnicz cy ogródków dzia kowych, czy to znaczy co  innego bo etapowanie mo eą ł ś ż  

by  w 2 latach, mo e by  w 10 latach. Wiemy,         e ju  kiedy  zamierzano tamć ż ć ż ż ś  

utworzy  cmentarz. Cmentarz musi by  ale to miejsce, prosz  mi jeszcze odpowiedzieć ć ę ć 

na pytanie, które wskaza  pan przewodnicz cy ogródków dzia kowych, w której gminieł ą ł  

le y. W gda skiej tak? Je eli w Gda sku, jeszcze nie w Pruszczu, to je eli tam jestż ń ż ń ż  

wolny teren po PGR-owski, to dlaczego jego nie zagospodarowa , prosz  mi przybli yć ę ż ć 

jakie s  przeszkody geologiczne, organizacyjne, inne. Moim zdaniem jest tam atwiejszyą ł  

dojazd dla ewentualnych pó niej ludzi, którzy b d  tam mieli  pochowanych swoichź ę ą  

bliskich jak w tym miejscu gdzie si  to planuje. W ka dym razie przychylam si  wę ż ę  

znacznej cz ci a nawet       w ca o ci do wyst pienia pana przewodnicz cego. Zęś ł ś ą ą  

lud mi trzeba si  liczy , taka jest demokracja, tak jest na Zachodzie. My jeste my wź ę ć ś  

Unii Europejskiej ale coraz gorzej post pujemy. To jest moje zdanie, by am w wieluę ł  

krajach i  tam przede wszystkim cz owiek. Cz owiek, je eli  maj  to na u ytkowanieł ł ż ą ż  
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wieczyste podpisane na 30 lat, je eli jest, pan Prezydent powiedzia , my l , e jest toż ł ś ę ż  

prawda, e za jego prezydentury na pewno nie zostan  zlikwidowane dzia ki, no toż ą ł  

chyba nale a oby tego zdania dotrzyma . Ja wiem, e pana Prezydenta tutaj nie maż ł ć ż  

ale moim zdaniem ja b d  g osowa a przeciwko odrzuceniu zarówno protestów jak ię ę ł ł  

zarzutów.  My l  panie  Prezydencie,  panie  Przewodnicz cy,  Szanowna  Rado,ś ę ą  

szczególnie ta wi kszo , która b dzie g osowa a bezwzgl dnie za, e powinni my się ść ę ł ł ę ż ś ę 

mocno zastanowi  i raz pos ucha  chocia  ludzi, tak jak tutaj pan powiedzia  tej biednejć ł ć ż ł  

cz ci,  która  by  mo e dlatego nie  bierze zasi ków z  pomocy spo ecznej  bo maęś ć ż ł ł  

ogródki dzia kowe, by  mo e dlatego nie bierze dodatków mieszkaniowych bo mał ć ż  

ogródki dzia kowe, bo mo e sobie i swoim wnukom i innym jeszcze krewnym co  da .ł ż ś ć  

To powinno by  wszystko policzone, ile za co. Tak jak moja mama mówi a, bo y a wć ł ż ł  

dawnych czasach, trzeba wiedzie  ile straci  eby zyska , a mo e by my zyskali.ć ć ż ć ż ś  

Dzi kuje bardzo.ę

 radny MACIEJ LISICKI

Prosz  Pa stwa, chcia bym troszeczk  rozla  oliwy na t  nasz  wzburzon  dyskusj ,ę ń ł ę ć ę ą ą ę  

bo wydaje mi si , e jest ona niepotrzebnie taka bardzo gor czkowa. Najpierw          wę ż ą  

odpowiedzi pani radnej Gosz. Ja rozumiem pani argumenty ale powiem tak: je li chodziś  

o prawa dzia kowców to chroni ich tu polskie ustawodawstwo i nie trzeba spisywał ć 

adnych porozumie , adnych dodatkowych gwarancji bo to wynika wprost z ustawy,ż ń ż  

e  przys uguje  im  odszkodowanie  za  poniesione  nak ady  i  przys uguje  im  terenż ł ł ł  

zamienny w przypadku likwidacji ogrodów dzia kowych. To jest po prostu           wł  

ustawie,  tego  nie  trzeba  nigdzie  dodatkowo  spisywa .  Kolejna  sprawa  –  oni  sć ą 

u ytkownikami wieczystymi to tym bardziej wzmacnia ich prawa, bo trzeba, je eli     doż ż  

tego dojdzie,  trzeba b dzie ich wyw aszcza  i za ich w asno  im po prostu zap aci ,ę ł ć ł ść ł ć  

wi c tutaj nie ma problemu jak gdyby gwarancji  czy chronienia ich praw. Równieę ż 

ustawa o planowaniu przestrzennym mówi, e do czasu realizacji funkcji                 np.ż  

cmentarza lub dowolnej innej, oni mog  teren u ytkowa  w sposób dotychczasowy,ą ż ć  

wi c od tej strony naprawd  rozwiewam wszelkie w tpliwo ci je li chodzi o prawa czyę ę ą ś ś  

obron  praw dzia kowców. Natomiast pani radna jest inny problem. Pani o wiadczy a,ę ł ś ł  

e pani dzisiaj zag osuje przeciw a ja powiem tak, ja bym uzna  tak  postaw  je li paniż ł ł ą ę ś  

by wskaza a inny teren gdzie b dzie ten cmentarz.       To jest uciekanie od problemu,ł ę  

pani dzisiaj bierze w obron  pewn  grup  osób            i my l , e jako  tam s usznie,ę ą ę ś ę ż ś ł  
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natomiast ja si  pytam gdzie jest interes wszystkich mieszka ców Gda ska, którzy zaę ń ń  

10 lat b d  mieli problem gdzie pochowa  swoich bliskich i krewnych. To nie jest tak,ę ą ć  

e my mo emy od tego problemu uciec, otó  nie mo emy od niego uciec. Ta dyskusjaż ż ż ż  

jest bardzo trudna a mo e te  i atwa, dlatego e powiem tak: ja ufam Biuru Rozwojuż ż ł ż  

Gda ska, które stwierdzi o, e ten teren pod wzgl dem geologicznym jest jedynymń ł ż ę  

terenem w Gda sku, który si  na ten cel nadaje i to jak gdyby u atwia mnie osobi cień ę ł ś  

spojrzenie,  czyli  ja  rozumiem,  e  nie  ma  specjalnie  alternatywy  podkre lamż ś  

geologicznej, eby ten cmentarz zlokalizowa  gdzie indziej. Prosz  Pa stwa, kosztyż ć ę ń  

tego cmentarza s  gigantyczne, bo to jest 40 mln z , 20 mln na likwidacj , 20 mln naą ł ę  

jego  budow .  Czy  jakikolwiek  Prezydent  Gda ska  o  zdrowych  zmys ach  by  się ń ł ę 

odwa y  wydawa  takie pieni dze gdyby móg  gdzie indziej ulokowa  cmentarz cho byż ł ć ą ł ć ć  

za po ow  tej  kwoty? No my l ,  e  chyba tak. Wi c prawda jest taka, e  dla tejł ę ś ę ż ę ż  

lokalizacji niestety nie ma alternatywy, bo to s  gigantyczne pieni dze. Teraz pytanieą ą  

jest takie, czy rzeczywi cie jest tak, e ten cmentarz musi powsta ? Otó  ten cmentarzś ż ć ż  

nie musi powsta  w Gda sku, nie musi powsta  w tym miejscu ani w adnym innym.ć ń ć ż  

Jest jeden warunek prosz  Pa stwa,     e zmienimy na obyczaje spo eczne, zmienimyę ń ż ł  

sposób pochówków. Je li pojawi si             w Gda sku tendencja do kremowaniaś ę ń  

zw ok, to mo e si  okaza , e za 5 lat w ogóle nie b dzie potrzeba budowy nowegoł ż ę ć ż ę  

cmentarza i ku temu nast pni Prezydenci Gda ska powinni zmierza , bo to jest takę ń ć  

naprawd  rozs dna  alternatywa  dla  lokalizacji  tego  cmentarza  i  ka dy  rozs dnyę ą ż ą  

Prezydent w nast pnej kadencji b dzie ku temu zmierza , eby zmieni  nastawienieę ę ł ż ć  

spo ecze stwa do sposobu pochówków    i w ten sposób doprowadzi do sytuacji, eł ń ż  

ten cmentarz nigdy nie powstanie, poniewa  nie b dzie zwyczajnie potrzebny. Kwestiaż ę  

jest taka, pytanie kiedy ten cmentarz b dzie potrzebny. Otó  my nie wiemy, bo toę ż  

trudno udzieli  precyzyjnej odpowiedzi kiedy on b dzie potrzebny w sytuacji kiedy nieć ę  

wiemy jakie b d  spo eczne zachowania. Na dzie  dzisiejszy ok. 10 % pochówkówę ą ł ń  

odbywa si             w formie kremacji.  Gdyby ten wspó czynnik si  zwi kszyę ł ę ę ł 

automatycznie nam si  wyd u a okres tego buforu czy potrzeby otwarcia nowegoę ł ż  

cmentarza. Tego nie jeste my w stanie przewidzie  i st d sytuacja jest taka, e my nieś ć ą ż  

mo emy ucieka  od odpowiedzialno ci za przysz e lata. Gdziekolwiek ten cmentarzż ć ś ł  

by my nie zlokalizowali, powtarzam gdziekolwiek, zawsze b d  spo eczne protesty.ś ę ą ł  

Tak samo jak by my chcieli zlokalizowa  nowe wysypisko mieci, dok adnie b dzie takś ć ś ł ę  

samo. Ka dy b dzie argumentowa , e nie tu tylko gdzie  indziej. To jest troszeczk ,ż ę ł ż ś ę  
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przepraszam powiem  brutalnie,  jak  to  kuku cze  jajo,  gdzie  trzeba  je  podrzuci .ł ś ć  

Pechowo trafi o na Pa stwa, e akurat ten teren tam jest najlepszy, to jest pech,      aleł ń ż  

pani  radna  gdziekolwiek  pani  nie  wska e  inne  miejsce  pojawi  si  mieszka cyż ą ę ń  

okoliczni,  którzy  powiedz :  to  jest  niedobre  miejsce  bo  i  b dzie  tysi ce  równieą ę ą  

s usznych argumentów. Tutaj dosta em dzisiaj pismo mieszka ców wspólnoty przy mjrł ł ń  

S abego, s  ró ne argumenty mi dzy nimi,  e nast pi  spadek cen nieruchomo ci.ł ą ż ę ż ą ś  

Prosz  Pa stwa,  ja  powiem  jako  jeden  argument  mamy  cmentarz  ostowicki,ę ń Ł  

zapytajcie Pa stwo ile kosztuj  dzia ki na Wzgórzu Mickiewicza, czy one posz y         wń ą ł ł  

gór , czy posz y w dó . To jest jedna odpowied . Nowe osiedle Zielony Stok,            wę ł ł ź  

bezpo rednim s siedztwie cmentarza, mieszkania si  sprzeda y za fantastyczne ceny.ś ą ę ł  

To nie jest prawd , e ceny nieruchomo ci spadn , zreszt  powiedzmy sobie szczerze,ą ż ś ą ą  

by  mo e ten cmentarz, wszyscy razem zmienimy nastawienie i nigdy nie powstanie aleć ż  

podkre lam nie mo emy ucieka  od odpowiedzialno ci za przysz e miejsce pochówkuś ż ć ś ł  

gda szczan. Dzi kuj .ń ę ę

radna MARIA MA KOWSKAŁ

Bardzo  dobrze,  e  pan  Lisicki  zabra  g os.  Ja  rozumiem,  e  dyskusja  ju  trwa,ż ł ł ż ż  

szczególnie  z  dzia kowiczami  ju  dosy  d ugo,  natomiast  spo ecze stwo s ysza oł ż ć ł ł ń ł ł  

o tym cmentarzu ale nie zawsze zna argumenty za realizacj  tego cmentarza w tymą  

miejscu. Uzupe niaj c tylko w a ciwie wypowied  pana radnego Lisickiego, naszegoł ą ł ś ź  

kolegi, chc  stwierdzi  poniewa  równie  w pismach mieszka ców, którzy i do mnieę ć ż ż ń  

przychodzili,  i  z o yli  te  protesty,  wynika,  e  tam  jest  uj cie  wody.  Chcia abymł ż ż ę ł  

powiedzie , mam nadziej , e pan Dyrektor Piskorski mnie uzupe ni, e je li chodzi    oć ę ż ł ż ś  

uj cie wody ono jest czasowe, poniewa  ono wymaga modernizacji. Gmina nie b dzieę ż ę  

ju  tam jak gdyby lokowa a pieni dzy w modernizacj  tego uj cia, tylko je eli  onoż ł ę ę ę ż  

zostanie kiedy  w przysz o ci zamkni te, to na pewno nie b dzie to ze Straszyna wodaś ł ś ę ę  

tylko z Osowej bo jest planowana magistrala, bo w ogóle gmina ma plany odwrócenia 

uk adu wodoci gowego i likwidacja uj  w Straszynie. Tak e mieszka cy nie muszł ą ęć ż ń ą 

si  ba , e b d  mieli kiedy  w przysz o ci z  wod . To jest jeden argument. Drugaę ć ż ę ą ś ł ś łą ę  

sprawa  –  mieszka cy  poruszaj  tak  sytuacj ,  szczególnie     w  tych  blokachń ą ą ę  

nowowybudowanych, e to jest na wzgórzu i mimo wszystko jak gdyby otwieraj  okna iż ą  

widz  cmentarz.  Trudno  si  dziwi ,  e  niektórzy  patrz  na  ten  cmentarz.  Mnieą ę ć ż ą  

osobi cie taki  cmentarz nie  b dzie przeszkadza  ale niektórym by  mo e,  e  tak,ś ę ł ć ż ż  
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wobec tego jest  ten argument,  pan Piskorski  mam nadziej  jeszcze jako Dyrektorę  

uzupe ni, e w tej pierwszej fazie od strony mieszkaniówki b dzie faza zieleni i us ug.ł ż ę ł  

Czyli po prostu b d  to us ugi np. sprzeda y kwiatów i to b dzie dosy  szeroki pas aę ą ł ż ę ć  

zatem ten widok poprzez drzewostan odpowiedni zas oni jak gdyby cmentarz. Drugił  

problem to jest problem komunikacyjny. Ja mam tak  pro b  panie Dyrektorze ebyą ś ę ż  

pan jednak uzasadni , e g ówny punkt i ci ar komunikacyjny b dzie od strony IKEI,ł ż ł ęż ę  

od strony obwodnicy, bo to te  jest istotne dla tych mieszka ców. Natomiast prosz  siż ń ę ę 

nie  dziwi ,  e  s  protesty  mieszka ców bo  tak  jak  pan  radny Lisicki  powiedzia ,ć ż ą ń ł  

wsz dzie b d  protesty.  Chcia abym eby jeszcze pan Dyrektor podkre li  i  mo eę ę ą ł ż ś ł ż  

przekaza ,  bo  tutaj  s  przedstawiciele  mieszka ców,  nie  tylko  ogródków,  eł ą ń ż  

rzeczywi cie by y badania robione innych lokalizacji                  i w a ciwie nigdzie nieś ł ł ś  

mo na usytuowa  tego cmentarza tylko w a nie tu  i  trzeba jeszcze podkre li ,  eż ć ł ś ś ć ż  

gmina podj a decyzj  o rozbudowie ostatniego etapu ostowic i one jak gdyby nam węł ę Ł  

cz ci zabezpieczaj  przynajmniej na 10 lat ilo  pochówków na ostowicach. Przyęś ą ść Ł  

zmianie polityki, e wi kszo  ludzi by si  kremowa o, by  mo e, e ten cmentarzż ę ść ę ł ć ż ż  

powstanie za 15 albo 20 lat. Tak e nie ma takiej psychozy, e ten cmentarz już ż ż 

b dzie, e tam b dzie nat ok komunikacji itd. Natomiast wydaje mi si , e lepiej jak jestę ż ę ł ę ż  

cmentarz,  to  jest  moje  zdanie,  bo  to  jest  ekologiczne bardziej  ni  np.  przemys ,ż ł  

poniewa  w Kokoszkach s  planowane przestrzenie tylko pod us ugi i przemys , tak eż ą ł ł ż  

mieszka cy moim zdaniem tutaj  nie  s  doinformowani,  dlatego tu  przyszli,  zostaliń ą  

zaproszeni przez pana Prezydenta Bielawskiego na t  sesj  i ja mam pro b  do panaę ę ś ę  

Dyrektora, czy teraz po tym wniosku, czy przy nast pnej uchwale jak gdyby bardzieję  

uzasadni realizacj  tego cmentarza i  jak gdyby odsuni cia tych uci liwo ci i  tychę ę ąż ś  

zastrze e  mieszka ców. Dzi kuj .ż ń ń ę ę

radny MAREK BUMBLIS

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Jest  taki  pi kny  polski  zwyczaj,  zw aszcza  w  ma ych  miejscowo ciach,  ma ychę ł ł ś ł  

parafiach, e ludzie id c na msze wi te zabieraj  ze sob  kwiaty, znicze, pó niej     poż ą ś ę ą ą ź  

mszy wi tej id  na groby, odwiedzaj  swoich bliskich zmar ych. Podobnie jest     wś ę ą ą ł  

Gda sku w soboty, w niedziele a nawet w ci gu ca ego tygodnia nasze najwi kszeń ą ł ę  

cmentarze przypominaj  ma e miasteczka. Niestety te  ma e miasteczka s  bardzoą ł ł ą  

kulawe organizacyjnie, nie maj  odpowiednich zaplecz, nie maj  parkingów, nie mają ą ą 
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odpowiednich dróg dojazdowych a dni zmar ych s  gehenn  dla okolicznych osiedli.ł ą ą  

Lokalizacja, która zosta a przez fachowców wskazana jest bardzo szcz liwa w a nie zł ęś ł ś  

tych wzgl dów, o których przed chwil  powiedzia em, poniewa  jest szansa            wę ą ł ż  

ko cu powstania z szacunkiem dla ludzi, którzy chc  odwiedza  swoich bliskich jakń ą ć  

najcz ciej,  jest  szansa  powstania  atwego  dojazdu,  odpowiedniej  infrastruktury,ęś ł  

odpowiednich  zaplecz,  godnego  sposobu  pobytu  na  cmentarzu.  Blisko  centrumść  

handlowego nie przeszkadza a wr cz u atwia, daje gwarancj  bezpiecze stwa            ię ł ę ń  

uniemo liwia paskarskie podbijanie cen w okolicach cmentarza. Dlatego mo e kto  byż ż ś  

i znalaz  jak  inn  lokalizacj , o której mo na by podyskutowa , natomiast niemo liweł ąś ą ę ż ć ż  

jest  znalezienie lokalizacji  z  tak wietn  infrastruktur ,  której  odtworzenie w nowejś ą ą  

lokalizacji  kosztowa oby  setki  milionów  z otych  przypuszczam.  Nie  ma  tak  dobrejł ł  

lokalizacji komunikacyjnej i infrastrukturalnej. Dzi kuj .  ę ę

radny W ADYS AW CZKOWSKIŁ Ł ŁĘ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Ja  ju  mam  swoje  wyrobione  stanowisko  jak  b d  g osowa  ale  mam  do  panaż ę ę ł ł  

Dyrektora  Piskorskiego.  Wiadomo,  e  dzia kowicze oddadz  spraw  do  NSA  tzn.ż ł ą ę  

do WSA, a je eli wygraj  to co wtedy?ż ą

radny ALEKSANDER UBRYS – Wiceprzewodnicz cy RMGŻ ą

Wysoka Rado. 

W adza musi by  wiarygodna. Ja czeka em na wyst pienie prezesa ogródków, nieł ć ł ą  

wiedzia em co powie, ale tam jednak zwróci em uwag  na ten element rozmowy         zł ł ę  

Prezydentem Gda ska, Ma o tego na s owo, które da  Prezydent. Ja oczywi cie nień ł ł ł ś  

chc  demonizowa  tej akurat sprawy ale ona jest niezmiernie wa na w momencie kiedyę ć ż  

budujemy pa stwo obywatelskie i budujemy dialog. Jak wiecie Pa stwo, wi kszo  zń ń ę ść  

nas zdecydowana na tej sali jest zwolennikiem dialogu ze spo ecze stwem bo przezł ń  

nich zostali my wybrani a wi c tego elementu absolutnie bym nie lekcewa y , ma oś ę ż ł ł  

tego,  traktowa bym  to  jako  element  pierwszoplanowy.  W a ciwie  tutaj  w  g osachł ł ś ł  

kolegów i  kole anki Ma kowskiej, i  kolegi Lisickiego zawarto wszystkie elementy, oż ł  
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których chcia em powiedzie  ale sk aniam si  do tego wniosku, który by  zg oszony nał ć ł ę ł ł  

pocz tku radnego Kasprowicza o odes anie             do komisji, ale nie dlatego ebyą ł ż  

odwlec spraw . Jestem daleki od tego eby przeci ga  co  tylko dlatego, eby nieę ż ą ć ś ż  

sta o przedmiotem naszych trudnych decyzji, ale po to eby poszuka  alternatywnegoł ż ć  

rozwi zania, tak e patrz c na gminy o cienne, bo przecie  tam jest jedna propozycja,ą ż ą ś ż  

ale przecie  wspó pracujemy           i z Kolbudami, cz  z tych gmin korzysta zż ł ęść  

naszych urz dze  infrastrukturalnych, mówi  o oczyszczalni cieków, dobrze z nimią ń ę ś  

wspó pracujemy.  Proponowa bym rozejrze  si  nieco  szerzej  nie  tylko  na  terenieł ł ć ę  

Gda ska, gdzie rzeczywi cie trudno mo e znale  teren odpowiedni ale chcia bym teń ś ż źć ł ż 

do Biura Rozwoju Gda ska si  zwróci , jeszcze raz popatrze  na miejscowe plany. Nień ę ć ć  

ma nic takiego co jest dane raz na zawsze. Popatrzcie Pa stwo jeszcze raz na teń  

miejsca,  które  ewentualnie  mo na  by  zmieni  pod  wzgl dem  przeznaczenia.ż ć ę  

Chcia bym tak e, eby w tych dwóch kierunkach posz o spojrzenie Biura Rozwojuł ż ż ł  

Gda ska i Prezydenta Gda ska, i chcia bym yczy  dzia kowcom, eby pozostali nań ń ł ż ć ł ż  

tym miejscu nie dlatego,            e chcemy si  przypodoba  tej grupie mieszka ców. Zż ę ć ń  

tego miejsca wielokrotnie ja osobi cie mówi em, e ceni  popularne a na balkonie staliś ł ż ę  

ludzie, którzy gwizdali.      W tym przypadku uwa am, e macie wiele racji i jeszczeż ż  

jeden aspekt.  Kolega Lisicki  o  tym mówi  nawet jeszcze przed dzisiejsz  sesj  wł ą ą  

kuluarach. Je eli odrzucimy te protesty, czeka nas sprawa s dowa, przewlek a, raczej zż ą ł  

jasnym wskazaniem kto t  spraw  wygra. Czy nas dzisiaj na to  sta  i  czy to jestą ę ć  

potrzebne  dla  spokoju  spo ecznego  w  Gda sku,  to  zostawiam Radzie  do  oceny.ł ń  

Dzi kuj  bardzo.ę ę

radny TADEUSZ M KALĘ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

W  Gda sku umiera  rocznie  4.700  osób.  Te  osoby  potrzebuj  miejsc,  na  którychń ą  

zostan  godnie pochowane. Niedobrze si  dzieje prosz  Pa stwa, e w dyskusji nadą ę ę ń ż  

tak wa nym problemem funkcjonowania miasta, pojawiaj  si  w tki nie merytoryczne,ż ą ę ą  

maj ce nawet charakter odwetu. My l  tutaj o wypowiedzi pana Przewodnicz cegoą ś ę ą  

Komisji Polityki Gospodarczej, która mnie zaskoczy a. ł

Prosz  Pa stwa, uchwalaj c plan miejscowy, o którym teraz mówimy, mówimy           oę ń ą  

dokonaniu rezerwy pod inwestycje celu publicznego. My nie mówimy w tej chwili      o 

tym,  e  ta  inwestycja  b dzie  jutro  zrealizowana,  my  przewidujemy nieuchronnoż ę ść 
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sytuacji, która nast pi. Czy ona nast pi za 5 lat, za 10 czy 15 to my my ju                toą ą ś ż  

przewidzieli. 

Prosz  Pa stwa w Gda sku funkcjonuje 6 cmentarzy, najwi kszy z nich ostowice jestę ń ń ę Ł  

na wyczerpaniu, jeszcze jak dowiedzieli my si  w trakcie obrad komisji jest miejsce dlaś ę  

pochówku   przez  2  lata.  S  te  w  WPI,  które  b dziemy omawiali  10  listopada,ą ż ę  

przeznaczamy 12 mln z  na kolejny etap po to aby zwi kszy  miejsca grzebalne wł ę ć  

mie cie Gda sku ale one si  wyczerpi . By  mo e e b dzie to trwa o d u ej je eliś ń ę ą ć ż ż ę ł ł ż ż  

zostanie spe niona ta propozycja pana radnego Lisickiego, ale si  wyczerpie. Terenł ę  

pod cmentarze spe nia  musi kilka podstawowych cech, cech zwi zanych ze sk ademł ć ą ł  

chemicznym gruntu jak i równie  wysoko ci  wód podziemnych ale równie  bardzoż ś ą ż  

wa ne o czym si  tutaj ma o mówi, dost pno ci komunikacyjne i mówienie tutaj o tym,ż ę ł ę ś  

e cmentarz b dzie drogi bo b dzie kosztowa  20 mln z  jest nieprawd , on jest tani, boż ę ę ł ł ą  

te 20 mln z  to jest zamiana ogródków dzia kowych i jeszcze dodane pieni dze nał ł ą  

urz dzenie.  Prosz  Pa stwa  tu  mamy  istniej cy  najbardziej  sprawny  w  mie cieą ę ń ą ś  

Gda sku uk ad komunikacyjny i olbrzymie miejsca parkingowe urz dzone znajduj ceń ł ą ą  

si  po s siedzku. Mówi c o aspekcie ekonomicznym prosz  wzi  to  pod uwag ,ę ą ą ę ąć ę  

adna inna lokalizacja w mie cie Gda sku jaka by a w tej  chwili  wymieniana, nież ś ń ł  

posiada tej infrastruktury a zatem wybudowanie sprawnego uk adu komunikacyjnego zł  

olbrzymi  ilo ci  miejsc parkingowych to s  dziesi tki milionów z otych a to ju  tutają ś ą ą ą ł ż  

istnieje.

Prosz  Pa stwa nie chc  powtarza  rzeczy, które by y przede mn  powiedziane tzn.ę ń ę ć ł ą

ogrody  dzia kowe  s  chronione  prawem,  przeprowadzenie  tego  procesu  b dzieł ą ę  

wymaga o innego post powania prawnego.ł ę

Panie radny, teraz mówi  do pana Aleksandra ubrysa, nie obawiajmy si  zg oszeniaę Ż ę ł  

tej sprawy do WSA. Po to w a nie ustawodawca wprowadzi  instytucj  zarzutu, którał ś ł ę  

jest  mo liwa  do  zaskar enia  przez  niezale ny  s d  po  to  aby  da  poczucież ż ż ą ć  

praworz dno ci obywatelom, aby mieli prawo us ysze  od instytucji niezale nej,       eą ś ł ć ż ż  

maj  racj  albo tej racji nie maj . Nie wi e si  to z wielkimi kosztami ze strony gminy,ą ę ą ąż ę  

natomiast oczywi cie up ywa czas ale  jak mówimy ten czas na szcz cie jeszcześ ł ęś  

mamy. Je eli chodzi jeszcze o wypowied  pana Prezydenta, my l , e pan Prezydentż ź ś ę ż  

nie k ama . Uchwalaj c plan nie zak adamy cmentarza. Pan Prezydent je li  b dzieł ł ą ł ś ę  

jeszcze Prezydentem przez najbli szych kilka kadencji ale to b dzie czas,  kiedy nież ę  

b dzie  wykonywany  cmentarz.  Jak  mówili my  ten  cmentarz  b dzie  potrzebnyę ś ę  
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prawdopodobnie za 10 lat  ale rezerw  musimy dokona  ju  dzisiaj  dla przysz ychę ć ż ł  

pokole . Dzi kuj .ń ę ę

 radna ZOFIA GOSZ

Panie Przewodnicz cy, Szanowna Rado.ą

Pan Lisicki chce mnie zatrudni  jako urz dnika. Ja mam wskazywa  teren zamienny,ć ę ć  

chyba nie ten adres panie radny. T  spraw  o poszukiwanie terenu zamiennego      doą ę  

swoich kolegów urz dników albo radnych prosz  skierowa . Nast pna sprawa – panię ę ć ę  

Ma kowska mówi c o wszelkich ewentualnych zagro eniach, mówi: by  mo e. Nawetł ą ż ć ż  

osoba tam blisko mieszkaj ca i b d ca w partii rz dz cej miastem mówi: by  mo eą ę ą ą ą ć ż  

zostanie zlikwidowane uj cie wody. Pan Lisicki te  mnie pouczy , e przecie  jestę ż ł ż ż  

ustawa. Panie radny ustawy s  ale  przy ustawach robi  si  porozumienia, s  aktyą ę ą  

wykonawcze, s  uchwa y Rady i wiele innych. Ustawy gdyby same mia y regulowaą ł ł ć 

wszystko, to my jako Rada nie jeste my potrzebni, wi c troch  pan przegi , nie my l cś ę ę ął ś ą  

o  tym  co  pan  mówi.   Jeszcze  pan  M kal  powiedzia ,  e  ten  teren  jest  dobrzeę ł ż  

skomunikowany a poza tym b d  ludzie mogli korzysta  z ju  urz dzonego parkingu.ę ą ć ż ą  

Mam pytanie czy jest ju  przyrzeczenie IKEI, czy porozumienie spisane, prosz  mnież ę  

nie odsy a  do ustawy, mi dzy miastem a IKE , e na pewno udost pni ten parking,ł ć ę Ą ż ę  

mimo e to b dzie np.za 10 lat, ale je eli my zrobimy plan, je eli wydamy pieni dze naż ę ż ż ą  

opracowania to wtedy i oka e si , e IKEA absolutnie nie chce tego wykona  lub nież ę ż ć  

mo e wykona  bo sytuacja si  tak dalece zmieni a, to co, powiemy: no niestety sta oż ć ę ł ł  

si , nie ma parkingów? Panie radny Lisicki i Szanowni Pa stwo radni chyba nie o takieę ń  

ogólniki chodzi. Tutaj mówi si  o porozumieniu wszystkich elementów              i spisaniuę  

porozumienia  w  zakresie  wszystkich  elementów,  wszystkich  szczegó ów,  tychł  

spo ecznych równie . ł ż

radny RYSZARD OLSZEWSKI

Wcze niej te  si  zg asza em do g osu ale argumentacje wypowiedzi, które pada yś ż ę ł ł ł ł  

na tej sali pozwoli y, e si  wycofa em bo rozwia y moje w tpliwo ci. Wniosek mówi cył ż ę ł ł ą ś ą  

o skierowaniu do komisji  powinien by  poszerzony do dwóch komisji,       ale dlaczegoć  

zabieram  g os?  Wypowied  radnego  Tadeusza  M kala  powinna  by  bardziejł ź ę ć  

pe niejsza, mówi ca o s dzie administracyjnym, bo je eli strona, dzia kowcy wniosł ą ą ż ł ą 

swój pozew do s du administracyjnego, tam s  bardzo d ugie terminy           aleą ą ł  
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wniesienie pozwu nie zahamuje procedury post powania co do planu                    ię  

zagospodarowania,  gdy  je eli  przyjmiemy  funkcj  cmentarza  to  ona  b dzież ż ę ę  

realizowana,  nie  podwa aj c i  nie  komentuj c  tego wyroku,  który  b dzie.  Nie  maż ą ą ę  

zatrzymania post powania w tym przypadku, wi c cmentarz b dzie a sprawy b dę ę ę ę ą 

bardzo  d ugo  si  toczy  z  mo liwo ci  odwo ania  do  Naczelnego  równie  S duł ę ć ż ś ą ł ż ą  

Administracyjnego, o tym te  nale y mówi  g o no. Dzi kuj .ż ż ć ł ś ę ę

radny TADEUSZ M KALĘ

Chcia bym odpowiedzie  panu radnemu Olszewskiemu.ł ć

Panie radny Ryszardzie, my w tej chwili procedujemy nad uchwa ami o rozpatrzeniu,ł  

rozstrzygni ciu  zarzutów i  protestów,  czyli  nie  uchwalamy tego planu.  Dopiero  poę  

wyroku s dowym Rada Miasta b dzie mog a, je eli b dzie oczywi cie korzystny dlaą ę ł ż ę ś  

Rady, je eli b dzie niekorzystny to w tej tre ci uchwa y nie b dziemy mogli podj , ależ ę ś ł ę ąć  

je eli za o ymy, e b dzie korzystny to dopiero wówczas b dziemy mogli podejmoważ ł ż ż ę ę ć 

uchwa  o uchwaleniu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego a zatemłę  

ten plan poniewa  nie jest uchwalony, a zatem nie mo e funkcjonowa . Tak e tenż ż ć ż  

okres, który potrzebuje s d na rozpatrzenie, nie funkcjonuje, nie obowi zuje projektą ą  

planu. Obowi zuje plan je eli tam istnieje a je eli nie ma planu jest to miejsce bezą ż ż  

planu. Dzi kuj .ę ę

radny MACIEJ LISICKI

Prosz  Pa stwa. ę ń

Olek, je li móg by  chwil  po wi ci  mi uwagi to bardzo bym prosi . Chcia bym siś ł ś ę ś ę ć ł ł ę 

ustosunkowa  do jakby twoich tez.  Po  pierwsze –  ja  bym nie rozstrzyga  za s dć ł ą  

administracyjny jaki  b dzie wyrok. Od tego jest s d, eby w a nie rozpatrzy  racjeę ą ż ł ś ł  

jednej i drugiej strony, i ja nie wiem jaki b dzie wyrok. Ja mia bym nadziej , e wyrokę ł ę ż  

b dzie, je eli b dzie skar enie, e wyrok b dzie pozytywny dla Rady Miasta a je li nieę ż ę ż ż ę ś  

b dzie, to z szacunkiem ten wyrok uszanuj . To jest jedno. Drugie – Olku we  sobieę ę ź  

wyobra , e jeste  nie wiem radnym gminy ukowo i procedujesz wniosek, pro bź ż ś Ż ś ę 

gminy Gda sk, eby na terenie gminy ukowo zlokalizowa  cmentarz, oczywi cie nań ż Ż ć ś  

terenach prywatnych, bo innych terenów w gminach o ciennych nie ma, bo s  to terenyś ą  

by ej RP i tam s  tereny generalnie prywatne. I teraz kto                z Pa stwa jak tuł ą ń  

siedzi,  podniós by  r k ,  eby  Gda skowi  u  siebie  zlokalizowa  cmentarz?   Noł ę ę ż ń ć  
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umówmy si  Olku, jest to pomys  nierealny. aden szanuj cy si  radny gminy nie wiemę ł Ż ą ę  

tam Chwaszczyno, ukowo, Kolbudy, jaka by nie by a,            nie podniesie r ki za tym,Ż ł ę  

eby u siebie zlokalizowa  cmentarz dla mieszka ców Gda ska, bo nie ma  w tymż ć ń ń  

najmniejszego interesu a dodatkowo gmina musia aby zmieni  swój plan miejscowy.ł ć  

Dok adnie taka dyskusja jak tu jest dzisiaj by aby        na sesji Rady Gminy Kolbudy,ł ł  

ukowo czy innej, identyczna dyskusja. Mówiliby:      co Gda sk u nas cmentarz?Ż ń  

Dodatkowo  tam  s  tereny  prywatne  czyli  na  terenach  prywatnych  chcieliby myą ś  

ulokowa  nasz gda ski cmentarz.  Umówmy si  lokalizacja cmentarza chocia by zć ń ę ż  

takich powodów na terenie gminy o ciennej jest nierealna wi c odsy anie do komisji zś ę ł  

tego powodu w ogóle nie ma sensu. Ja mog  si  zgodzi  z jednym argumentem, eę ę ć ż  

je li Pa stwo tu radni siedz cy na sali chcecie odes a      do komisji, to tylko w jednymś ń ą ł ć  

celu, eby Biuro Rozwoju Gda ska przeprowadzi o kolejne badania geologiczne bo nież ń ł  

ma innych argumentów tylko badania geologiczne, e wyka emy, e w innym miejscuż ż ż  

w mie cie Gda sku s  lepsze warunki geologiczne, bo innych argumentów nie ma. Iś ń ą  

teraz zdajmy sobie z tego spraw   i zag osujmy. Dzi kuj .ę ł ę ę

radny ALEKSANDER UBRYS – Wiceprzewodnicz cy RMGŻ ą

Ja w formie odpowiedzi memu koledze radnemu. Jak by em Przewodnicz cym Komisjił ą  

Ochrony rodowiska w latach 1994-1998 to  dyskutowali my na temat  poszerzeniaŚ ś  

wysypiska w Szadó kach i droga do uchwa y wcale nie jest taka jak        tu skrótowo,ł ł  

oczywi cie ko cówka tej drogi czy cmentarz ma gdzie  powsta  by aby zako czonaś ń ś ć ł ń  

uchwa a  Rady  Miasta,  ale  doj cie  do  tego  to  jest  spotkanie  dwóch  komisjił ś  

problemowych z danej gminy i z Gda ska, to s  rozmowy na szczeblu urz dników.ń ą ę  

Je eli, ja powtarzam, je eli nie znajdziemy takiej mo liwo ci, to sprawy nie ma ale czyż ż ż ś  

my my próbowali podejmowa  takie dzia ania bo powracam              do dyskusji naś ć ł  

temat wykorzystania naszej oczyszczalni cieków, to te  t  drog  e my dochodzili doś ż ą ą ż ś  

pewnego konsensusu. Ja nie mówi , e my tu mamy na tej sali podejmowa  za gminę ż ć ę 

Kolbudy, ukowo i ka d  inn . My w ko cówce mo emy ewentualnie razem z nimiŻ ż ą ą ń ż  

jednego dnia zag osowa  je eli b dzie na to zgoda              i ja my l , e taka drogał ć ż ę ś ę ż  

jest mo liwa. Ja bym jej nie wykluczy . To jest moje zdanie     i przy nim pozostan .ż ł ę

radny RYSZARD OLSZEWSKI
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Jeszcze króciutko ad vocem do wypowiedzi Tadeusza. Ja dok adnie widz , s ysz       ił ę ł ę  

czytam co mamy w programie, e pierwszy projekt 1635 dot. zarzutów, drugi projektż  

uchwa y 1636 dot. protestów. Je eli my te protesty oddalimy, to mieszka cy nie majł ż ń ą 

wyj cia czy zainteresowani dzia kowcy nie maj  wyj cia, zaskar aj  spraw  do s duś ł ą ś ż ą ę ą  

i mówi em tylko i wy cznie o tym a nie o globalno ci planu czy szczególe planu, i toł łą ś  

ci gnie si  bardzo d ugo w tych s dach abstrachuj c od wyniku, od wyboru. Dzi kuj .ą ę ł ą ą ę ę

radny MACIEJ LISICKI

Przypominam,  e  dzisiaj  nie  uchwalamy planu,  który  by  przes dza  o  powstaniuż ą ł  

cmentarza. Mówimy tylko ewentualnie o odrzuceniu protestów i zarzutów, które b dę ą 

podlega y ocenie przez s d  je li  która  ze stron si  do tego s du zwróci.  To  poł ą ś ś ę ą  

pierwsze. Olku, umówmy si  tak, wszystko i tak trafi do o ciennej gminy je eli mia abyę ś ż ł  

by  decyzja o ulokowaniu cmentarza w o ciennej gminie i  nie wierz ,           eć ś ę ż  

jakakolwiek Rada Gminy podejmie uchwa  o lokalizacji cmentarza dla obcej gminy,łę  

je li my sami w Gda sku dla siebie nie mo emy podj  takiej uchwa y, mamy k opoty.ś ń ż ąć ł ł  

To po pierwsze. A po drugie, no umówmy si  e te  ci mieszka cy Gda ska chcielibyę ż ż ń ń  

jecha  do gminy ukowo czy do gminy o ciennej na groby swoich bliskich nie wiem póć Ż ś ł 

godziny jazdy czy 45 minut,  kto tam zbuduje drog  dojazdow ? B agam st pajmyę ą ł ą  

realnie po ziemi, no bo tak to wygl da. Dzi kuj . ą ę ę

radny ALEKSANDER UBRYS – Wiceprzewodnicz cy RMGŻ ą

Ostatnie  s owo.  Dla  ma ej  gminy  lokalizacja  cmentarza  z  Gda ska  to  jest,ł ł ń  

przepraszam, e to tutaj powiem, to jest niez y interes gospodarczy. Przepraszam,ż ł  

e ja mówi  tak dlatego, e obs uga cmentarza dla niedu ej gminy to jest pewienż ę ż ł ż  

moment, na którym mo na zlokalizowa  stoiska, stanowiska. Wiemy dobrze            boż ć  

w  Gda sku  te  to  si  dzieje,  tylko  w  Gda sku  jest  wi cej  alternatyw  takiegoń ż ę ń ę  

rozwi zania ale to za daleko wchodzimy mo e w tak  dyskusj .ą ż ą ę

radny WIES AW KAMI SKIŁ Ń

Ja musz  powiedzie , e jestem tutaj oczarowany tym publicznym umawianiem się ć ż ę 

Platformy Obywatelskiej i SLD. Widz , e dzisiaj razem dzia acie panowie                odę ż ł  

samego pocz tku, czego efektem jest wstrzymanie wys ania ycze                     dlaą ł ż ń  

Prezydenta Kaczy skiego. Dzi kuj  bardzo.ń ę ę
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SZCZEPAN LEWNA – Zast pca Prezydenta Miastaę

Panie Przewodnicz cy, Panie, Panowie Radni.ą

Dwie informacje, które moim zdaniem dla tej dyskusji maj  istotne znaczenie. Wtedyą  

kiedy  mniej  wi cej  rok  temu  na  deskach  projektantów  pojawi  si  zamys  planuę ł ę ł  

ulokowania cmentarza w miejscu obecnie dyskutowanym, mnie równie  wydawa o siż ł ę 

to rozwi zaniem trudnym. Po pierwsze dlatego, e w a nie by y tam ogródki dzia koweą ż ł ś ł ł  

i nale a o si  spodziewa  tego co dzisiaj mamy a po drugie dlatego,          e moimż ł ę ć ż  

zdaniem ówczesnym koszt by  za du y, nale a o szuka  innych rozwi za . W zwi zkuł ż ż ł ć ą ń ą  

z  tym nawi za em rozmowy, najpierw zbada em tereny na  tyle  na  ile  by o mi  toą ł ł ł  

dost pne  a  by o.  Pokazywali  mi  mapki  wójtowie  poszczególnych  gmin,  a  potemę ł  

zacz em rozmowy z w a cicielami terenów, które ewentualnie mog y wchodzi          wął ł ś ł ć  

rachub  i z wójtami gmin, których wspó praca by a tutaj niezb dna. Rozmawia em oę ł ł ę ł  

terenach po o onych na terenie gminy Pruszcz Gda ski,  na terenach le cych nał ż ń żą  

pograniczu Pruszcza Gda skiego i Kolbud, na terenie gminy Kolbudy i na terenie gminyń  

ukowo. Te rozmowy wymaga y równie  zorientowania si  w warunkach geologicznychŻ ł ż ę  

terenów, które w ogóle mog y wchodzi  w rachub  na takie cele. Wszystkie te rozmowył ć ę  

zako czy y si  niczym. Drogi, to jest w jaki  sposób odpowied  na supozycj  panań ł ę ś ź ę  

Przewodnicz cego ubrysa, tej  drogi po prostu nie ma, my my ja przeszli.  My nieą Ż ś  

robimy tego lekkomy lnie i  nikomu na z o  dlatego, e  zaparli my si  eby by oś ł ść ż ś ę ż ł  

gorzej mieszka com Gda ska, tylko dlatego, e my my ta drog  przeszli i wiemy, eń ń ż ś ę ż  

jej ju  nie ma, a zatem rozwa ania ż ż mo e by jednak        ż no w tym przypadku nie mają 

adnego uzasadnienia, nie ma o czym rozmawia         bo my my ju  rozmawiali,ż ć ś ż  

sko czy y si  te rozmowy i nie ma tytu u czy powodu eby do nich wróci  bo tamtań ł ę ł ż ć  

druga strona nie b dzie chcia a.ę ł

I druga informacja – my my przeprowadzili w zesz ym roku kontrol  zagospodarowaniaś ł ę  

ogródków dzia kowych. Ta kontrola wykaza a, e jest bardzo ró nie, e s  ogródkił ł ż ż ż ą  

zagospodarowane  bardzo  le  i  bardzo  dobrze  ale  pomijaj c  kwestie  ocenne,ź ą  

stwierdzono jedn  rzecz, która dla tej dyskusji ma bardzo istotne znaczenie. W wieluą  

ogródkach jest  wiele  pustych miejsc,  nie  zagospodarowanych      w  istniej cychą  

ogródkach i ci dzia kowicze, którzy chcieliby nadal prowadzi  ogródek dzia kowy nał ć ł  

obecnym ju  terenie, terenach, które s  we w adaniu Wojewódzkiego Zwi zku czyż ą ł ą  

Zarz du Ogródków Dzia kowych, przepraszam je li  myl  nazw , znajd  dla  siebieą ł ś ę ę ą  
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miejsce. Kwestii odszkodowa  w ogóle nie ma, t  kwesti  reguluje prawo     i miastoń ą ę  

Gda sk  nie  zamierza  w  aden  sposób  kwestionowa  postanowie  tego  prawa  iń ż ć ń  

uzasadnionych,  usprawiedliwionych  interesów  stron.  Problem  zatem  czy  Z otał  

Karczma, czy nie, jest raczej problemem emocjonalnym przywi zania ludzi      do tegoą  

miejsca  czyli  emocje,  ni  problemem rzeczywi cie  realnego  naruszenia  interesówż ś  

ludzkich  w  tym  materialnym  wyrazie.  I  jeszcze  jedno,  je li  szybko  a  robimy  to,ś  

rozbudujemy cmentarz ostowice, to mamy miejsc chowalnych na najbli sze 6 lat.Ł ż

Tak si  kszta tuje ta sytuacja. Spo ecze stwo polskie, gda szczanie, coraz bardzieję ł ł ń ń  

przywi zuj  si  do tradycji, do zwyczaju aby trwale zagospodarowywa  przez wiele latą ą ę ć  

groby. Przez pokolenia szanowane i utrzymywane s  groby. Odzysk miejsc         naą  

istniej cych  cmentarzach  z  tego  powodu  jest  bardzo  niewielki.  Nie  ma  adnychą ż  

przes anek,  które  by  pozwoli y  stwierdzi ,  e  nawet  bardzo  intensywna  reklamał ł ć ż  

nowego zwyczaju pochówków skremowanych, w istotny sposób zmieni a tutaj naszeł  

zapotrzebowanie w tym wzgl dzie i  z tego wynika, bo tu by a mowa o elementachę ł  

prawnych, o tym co mo e zrobi , albo nie zrobi  s d administracyjny, który ewentualnż ć ć ą ą 

skarg  b dzie rozpatrywa , wtedy ten s d b dzie musia  wzi  pod uwag  nie tylkoę ę ł ą ę ł ąć ę  

stanowisko dzia kowców, cho  te , po to s dy s  eby zgodnie          z prawemł ć ż ą ą ż  

wywa a  interesy  stron,  ale  b dzie  musia  równie  wzi  pod  uwag  fakt,  eż ć ę ł ż ąć ę ż  

zapewnienie miejsc pochówków nale y do zada  gminy. Gmina ma taki obowi zek.ż ń ą  

Je li nie podejmuje dzia a  na rzecz wykonania tego obowi zku, powstrzymuje si  odś ł ń ą ę  

wykonania tego obowi zku, to stanowi to równie  naruszenie prawa. Nam nie wolnoą ż  

tego nie zrobi , mamy taki obowi zek. Z tych wszystkich powodów, do szczegó owychć ą ł  

tez b dzie chcia  si  wypowiedzie  pan Dyrektor Piskorski, bardzo prosz  Szanownychę ł ę ć ę  

radnych o odrzucenie tego protestu.

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

W  kilku  punktach  najwa niejsze  w tpliwo ci  Pa stwa.  Otó  potrzeby  i  terminż ą ś ń ż  

zapotrzebowania tego cmentarza – w tej chwili analizy, przy za o eniu, to jest bardzoł ż  

wa ne  za o enie,  obecnych  trendów  w  zakresie  sposobu  pochówków  czyli  przyż ł ż  

obecnym procencie dochowa  i kremacji przez 2 lata jak ocenia ZDiZ  mo na chowań ż ć 

umar ych  gda szczan  na  cmentarzach  obecnych  i  przez  kolejnych  7  lat  nał ń  
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rozbudowywanym cmentarzu ostowickim czyli oko o 9 lat mamy czasu                    doŁ ł  

wprowadzenia nowego cmentarza. To si  oczywi cie mo e zmieni  je eli             się ś ż ć ż ę 

zmieni  obyczaje ale obyczaje s  ma osterowalne. Je eli, to pan radny Lisicki mówi ,ą ą ł ż ł  

je eli bardzo gwa townie wzro nie moda na kremowanie, to by  mo e        oka e si ,ż ł ś ć ż ż ę  

i  w ogóle nie b dzie potrzebny cmentarz, ale to mamy czasowo okre lone i w wietleż ę ś ś  

tego chc  uspokoi  pani  radn  Grabarek, nie mo emy porównywa  tego do obecneję ć ą ą ż ć  

ulicy S owackiego. Do tego czasu ulica S owackiego b dzie rozbudowana i ta ulicał ł ę  

s owackiego, dwujezdniowa, na ca ej d ugo ci wraz      z obwodnic  wietnie obs u ył ł ł ś ą ś ł ż  

ten cmentarz a tak e cmentarz Srebrzysko istniej cy. Pewnie we Wszystkich wi tych,ż ą Ś ę  

ten jeden dzie  w roku, b d  musia y by  wprowadzone jakie  szczególne sposobyń ę ą ł ć ś  

organizacji ruchu ale we wszystkie pozosta e dni uk ad drogowy jest bardzo dobrzeł ł  

przygotowany.  Analizy  geologiczne  b d  udost pnione  pani  radnej  Gosz,  s  oneę ą ę ą  

oczywi cie jawne. To by y robione przez ekspertów NOT-u i przez pana dr Krawca zś ł  

Uniwersytetu Miko aja Kopernika. Te ekspertyzy wykaza y przydatno  znacznej cz cił ł ść ęś  

terenu, ale tu mówi em tylko cz  terenu z ca ego przeznaczenia cmentarnego jestł ęść ł  

wskazana na kwatery grzebalne, reszta b dzie mia a charakter parkowy, krajobrazowy ię ł  

b dzie  tworzy  adne  otoczenie  tych  kwater  grzebalnych.  Prosz  Pa stwa  terazę ć ł ę ń  

powtarza si  stale pomys  aby wskaza  inne lokalizacje. Otó  ja twierdz  i powtarzamę ł ć ż ę  

to jeszcze raz,    inne lokalizacje by y przeanalizowane. W toku dzisiejszych wypowiedził  

i w pisemnych zarzutach i protestach pad y trzy propozycje. To s , pan przewodnicz cył ą ą  

ogródków  dzia kowych  nazwa  to  tereny  po  PGR-e  Rusocin,  to  jest  rejon  ulicył ł  

Borkowskiej, ta lokalizacja by a analizowana, ona wykaza a gorsze warunki gruntowo-ł ł

wodne i wbrew opinii pani radnej Gosz jest ca kowicie fatalny dojazd. Tam po prostu wł  

ogóle  adnego  dojazdu  nie  ma  bo  to  jest  na  górnym  tarasie  ponad  wi tymż Ś ę  

Wojciechem, wi c ani od Starogardzkiej nie mo na,                          od Starogardzkieję ż  

mo na ale potem jeszcze przez 2 km droga poln  ul. Borkowsk . Od strony wi tegoż ą ą Ś ę  

Wojciecha dolnego nie da si  w ogóle przejecha  bo jest skarpa, ewentualnie od stronyę ć  

Pruszcza Gda skiego by  mo e jak  drog  jakby si  j  zbudowa o to jest dojazd,ń ć ż ąś ą ę ą ł  

czyli  to  pod  wzgl dem  gruntowo-wodnym  lokalizacja  jest  gorsza,  pod  wzgl demę ę  

komunikacyjnym absolutnie fatalna. Druga lokalizacja to by a Polana Le na Srebrniki,ł ś  

to niedawno Rada Miejska uchwali a tam osiedle mieszkaniowe. To jest teren, który sił ę 

nadaje, jest zbyt ma y przede wszystkim             i bardzo trudny hipsometrycznie doł  

lokalizacji cmentarza. I trzecia, nie mog  nazwa  lokalizacja bo nie mog  si  odnie .ę ć ę ę ść  
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By o powiedziane tak ogólnie, e w lasach Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego. Wł ż  

lasach  Trójmiejskiego  Parku  Krajobrazowego  nie  mo e  by  cmentarz  bo  to  jestż ć  

sprzeczne  z  rygorami  ochronnymi  parku.  Ja  jestem  bardzo  otwarty  na  Pa stwań  

pomys y i ja deklaruj , e Biuro Rozwoju Gda ska ju  nie od roku jak by  uprzejmy nasł ę ż ń ż ł  

pochwali  pan Prezydent  Lewna,  tylko od  2002 roku pracujemy nad tym planem,ć  

dok adnie od momentu kiedy Wysoka Rada podj a uchwa  w sprawie uchwaleniał ęł łę  

Studium uwarunkowa               i kierunków zagospodarowania przestrzennego wń  

grudniu 2001 roku, bo w tym Studium w a nie ta lokalizacja dla cmentarza jest ustalonał ś  

przez Wysok  Rad  poprzedniej kadencji i od tamtego czasu podj li my prace nadą ę ę ś  

planem miejscowym. Ta praca nad planem miejscowym mia a wielorakie meandry, oł  

których  pan Prezydent  Lewna mówi  i  o  tych wszystkich innych lokalizacjach i  jał  

twierdz , e nie ma innej lokalizacji, i te 3 lokalizacje, które zosta y w toku tej ostatnieję ż ł  

dyskusji wskazane, ju  s  przebadane i one nie zmieniaj  tego pogl du, i twierdz , eż ą ą ą ę ż  

nie      da si  wskaza . Jedyne dobre lokalizacje to jest Zaspa Przymorze z punktuę ć  

widzenia geologicznego oraz ci g przedwojennych cmentarzy wzd u  Alei Zwyci stwaą ł ż ę  

ale to s  tereny w tej chwili niedost pne.ą ę

Prosz  Pa stwa panu radnemu Olszewskiemu chc  wyja ni , pan radny M kal        toę ń ę ś ć ę  

zrobi  w znacznym stopniu, jeste my w starej procedurze. Z ustawy z 1994 r. tutajł ś  

istnieje instytucja zarzutów tych instytucji  i  osób prawnych, których interes prawny 

mo e by   naruszony i uchwa a w sprawie odrzucenia zarzutu podlega zaskar eniu doż ć ł ż  

s du administracyjnego, i to wstrzymuje procedur  nad uchwaleniem planu, natomiastą ę  

protest mo e z o y  ka dy niekoniecznie wskazuj c naruszenie interesu prawnego iż ł ż ć ż ą  

je li chodzi o protest  rozstrzyga kwestie protestu Rada Miejska w sposób ostateczny iś  

od takiego rozstrzygni cia nie przys uguje skarga do s du administracyjnego.ę ł ą

Prosz  Pa stwa, jeszcze teraz kwestia uj cia wody. Uj cie wody jest tam istniej ce,ę ń ę ę ą  

ono  ma  stref  bezpo redni  wy cznie,  nie  ma  strefy  po redniej  czyli  nie  maę ś ą łą ś  

zagro enia od lokalizacji cmentarza dla tego uj cia. Tu nie ma takiej obawy, je eli onoż ę ż  

zostanie zlikwidowane to tym bardziej nie b dzie takiego zagro enia. Rzeczywi cie wę ż ś  

programie wodno- ciekowym jest mowa o skoncentrowaniu uj  podziemnych. Je liś ęć ś  

chodzi  o  kwestie  widokowe,  po  pierwsze  cmentarza  w  ogóle  nie  b dzie  wida ,ę ć  

poniewa  to b dzie obserwowane z zewn trz jako k pa wysokiej zieleni tak jak obecnież ę ą ę  

z zewn trznego ogl du wygl da cmentarz w Oliwie czy cmentarz Srebrzysko. To jestę ą ą  

po prostu du a masa zieleni. Owszem we Wszystkich wi tych b dzie ta masa zieleniż Ś ę ę  
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pod wietlona  wieczkami  i  zniczami,  które  licznie  si  pojawiaj .  Ponadtoś ś ę ą  

ukszta towanie  powierzchni  pokazuje,  e  jeszcze  pomi dzy  cmentarzem  a  tymł ż ę  

osiedlem, które jest bli ej ulicy S owackiego  jest Zespó  Szkó        i Przedszkole czyliż ł ł ł  

one zast pi  a ponadto kwatery grzebalne s  za górk , w zwi zku z tym tutaj nie maą ą ą ą ą  

takiego zagro enia estetycznego je eli by kogo  kwestia estetyczna mog a razi .ż ż ś ł ć

Prosz  Pa stwa jeszcze kwestia tych porozumie , o których mówi a pani radna Gosz.ę ń ń ł  

W tej sytuacji kiedy faktyczna realizacja cmentarza nast pi za 9, 10, mo e 15 lat, aą ż  

mo e  nigdy,  oczywistym  jest,  e  jest  bezsensowne  w  tej  chwili  podpisywanież ż  

porozumie  na przygotowywanie tego gruntu zamiennego. Ja to mówi em na komisji,ń ł  

e miasto tak e w planach uchwalonych ma alternatywne, zast pcze lokalizacje, któreż ż ę  

mo emy  ogrodom  dzia kowym  zaoferowa  w  momencie  kiedy  taka  faktycznaż ł ć  

powstanie przyczyna. Ona nie wynika z uchwa y o odrzuceniu zarzutów, ona tak e nieł ż  

wynika  nawet  z  uchwa y  o  uchwaleniu  planu,  poniewa  uchwalenie  planu  tylkoł ż  

rezerwuje grunt pod przysz e potrzeby. Za 10 lat oczywi cie w pe nym poszanowaniuł ś ł  

prawa  b d  podpisywane  porozumienia,  b d  oferowane  ró ne  lokalizacjeę ą ę ą ż  

alternatywne,  niektórym  b d  takie  odpowiada y,  innym  b d  inne  odpowiada y,ę ą ł ę ą ł  

niektórzy zapewne tak e zrezygnuj  ze skorzystania z gruntu zamiennego. To b dzie wż ą ę  

pe nym majestacie prawa, zgodnie z ustaw  przeprowadzone i nie ma tutaj obaw. Je lił ą ś  

chodzi o parkowanie, oczywi cie nie ma w tej chwili tak e z tego samego  powoduś ż  

porozumienia z IKE  na temat wykorzystania parkingu obecnego centrum handlowego.Ą  

W analizach tylko wskazujemy, e tutaj ten parking jest gotowy              i on w ogóle nież  

b dzie  potrzebny  w  ci gu  ca orocznego  wykorzystania.   Szans  pewn  jestę ą ł ą ą  

wykorzystanie tego parkingu w dniu Wszystkich wi tych. To jest  prosz  Pa stwaŚ ę ę ń  

okoliczno  nadzwyczajna, nigdy cmentarzy i parkingów dla cmentarzy nie projektujeść  

si  na  tak  masowe zapotrzebowanie,  bo  wtedy by  si  okaza o,  e  trzeba drugę ę ł ż ą 

powierzchni  cmentarn  zaprojektowa  pod parkingi, które b d  wykorzystywane tylkoę ą ć ę ą  

przez 1 dzie  a akurat te centra handlowe we Wszystkich wi tych s   nieczynne czyliń Ś ę ą  

to b dzie pusty plac, który w sposób oczywisty             za porozumieniem, za zgod ,ę ą  

by  mo e e IKEA b dzie pobiera  op at  za wjazd na ten parking i to si  b dzie imć ż ż ę ć ł ę ę ę  

op aca o  zwyczajnie.  To  jest  teren  pusty,  ogromny,  nadaj cy  si  do  parkowania.ł ł ą ę  

Prosz  Pa stwa jeszcze niepokój by , e ta ulica Z ota Karczma b dzie wie  znacznyę ń ł ż ł ę źć  

ruch.  Otó  uk ad przestrzenny ca ego  miasta  wskazuje,  e  dzielnice  ródmie cież ł ł ż Ś ś  

Po udnie i Port b d  raczej ci y y od strony obwodnicy, czyli b d  wje d a y z jezdnił ę ą ąż ł ę ą ż ż ł  
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serwisowej  i  w  ogóle  z  pomini ciem  ulicy  Z ota  Karczma.  Natomiast  kierunek  zę ł  

Wrzeszcza Dolnego i z Oliwy ze wzgl du        na prawy zakr t raczej b d  wje d a yę ę ę ą ż ż ł  

od strony Z otej Karczmy czyli tam si  oczywi cie szczególnie w te dni wi teczne ruchł ę ś ś ą  

powi kszy ale nie tak eby istniej cy przekrój  ulicy Z ota Karczma móg  by  tutaję ż ą ł ł ć  

zagro ony. Tak e chc  uspokoi  mieszka ców, e nie b dzie im gorzej, natomiast też ż ę ć ń ż ę  

korzy ci, o tutaj pan Przewodnicz cy ubrys mówi  o korzy ciach jakie niesie, pewnejś ą Ż ł ś  

aktywno ci  gospodarczej,  lokalizacja  cmentarza.  Te  korzy ci,  adresatami  iś ś  

beneficjentami tych korzy ci b d  w a nie mieszka cy najbli szych okolic wi c do nichś ę ą ł ś ń ż ę  

rozumiem, bo to mechanizm ten b dzie dzia a  nie tylko w gminach zewn trznych ale ię ł ł ę  

w gminach naszych.

Panie Przewodnicz cy, my mamy tak  10 minutow  prezentacj , pokazuj c  ten ca yą ą ą ę ą ą ł  

ci g analiz. To my my na Komisji Rozwoju Przestrzennego pokazali ale wypowiedzią ś  

niektórych radnych, którzy tego nie ogl dali, traktuj  moje deklaracje, e wszystko by oą ą ż ł  

przeanalizowane,  e  bardzo  g boko  by o,  z  pewn  niewiarygodno ci ,  wi c  jaż łę ł ą ś ą ę  

wnioskuj  panie Przewodnicz cy eby my mogli i ustami pani architekt Ireny Romasiukę ą ż ś  

t  prezentacj  10 min. przedstawi  i  eby na konkretach pokaza , e te wszystkieą ę ć ż ć ż  

analizy by y przeprowadzone.ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Bardzo prosz , bo rzeczywi cie przy tylu kontrowersjach, przy takiej dyskusji mo eę ś ż  

potrzebna jest jeszcze ta prezentacja, eby my sobie wyrobili pogl d na ten temat.ż ś ą  

Rozumiem, e na Komisji Rozwoju Przestrzennego by a ta prezentacja tak. Bardzoż ł  

prosz .ę

IRENA ROMASIUK – architekt – Biuro Rozwoju Gda skań

Dzie  dobry Pa stwu. Ja chc  przedstawi  t  prezentacj , wychodz c jakby naprzeciwń ń ę ć ą ę ą  

Pa stwa obawom, e te poszukiwania zwi zane z lokalizacj  nowego cmentarza nień ż ą ą  

by y  odpowiednio  rzetelne,  mam  nadziej ,  e  ta   prezentacja  rozwieje  ostatnieł ę ż  

w tpliwo ci w tym zakresie. W adze miasta musz  zapewni  odpowiedni  ilo  i jakoą ś ł ą ć ą ść ść 

miejsc  grzebalnych  dla  swoich  mieszka ców.  Sygna y  na  temat  konieczno ciń ł ś  

poszukiwa  miejsca  na  nowy  cmentarz  by y  zg aszane  na  etapie  sporz dzaniań ł ł ą  

Studium uwarunkowa  i kierunków zagospodarowania przestrzennego, które, jak sobień  

Pa stwo  przypominacie,  uchwali a  Rada  Miasta  Gda ska  w  2001  roku  i  przedń ł ń  
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uchwaleniem tego Studium, na etapie prac projektowych nad Studium, wytypowano 

miejsce na nowy cmentarz komunalny dla miasta Gda ska. Na etapie tych poszukiwań ń 

zwi zanych  z  projektem  Studium  analizowano  w  pierwszym  rz dzie  mo liwoą ę ż ść 

rozbudowy  istniej cych  cmentarzy  jako  najmniej  kosztown .  W  mie cie  Gda skuą ą ś ń  

znajduje si  8 cmentarzy komunalnych, przy czym 1 cmentarz z tych komunalnychę  

nadaje  si  do  rozbudowy,  ponadto  znajduje  si  6  cmentarzy  parafialnych.  S  toę ę ą  

niewielkie cmentarze, które nie maj  mo liwo ci rozwojowych oraz 3 cmentarze inneą ż ś  

wyznaniowe. Z  tych analiz  wynika o,  e  znacz cy przyrost  powierzchni  grzebalnejł ż ą  

mo e dotyczy  tylko i wy cznie cmentarza ostowickiego. Inne cmentarze albo nież ć łą Ł  

nadaj  si  do rozbudowy, albo ta rozbudowa jest symboliczna tak jak w Nowym Porcie,ą ę  

tylko na ok.600 miejsc grzebalnych jest przewidywana, w nast pnym etapie to jestę  

nawet mniej ni  cz  roku zaspokoi.ż ęść

Podstaw  prawn  dla  poszukiwa  nowych  miejsc  pod  cmentarz  komunalny  jestą ą ń  

Rozporz dzenie Ministra Gospodarki Komunalnej z 1959 r. gdzie tam m.in.jest mowa oą  

tym,  e  grunt  cmentarza  powinien  by  mo liwie  przepuszczalny i  bez  zawarto ciż ć ż ś  

wapna.  S  inne  jeszcze  uwarunkowania,  które  musieli my  uwzgl dni  przyą ś ę ć  

poszukiwaniach  nowych  lokalizacji.  W  pierwszym  rz dzie  te  lokalizacje  by yę ł  

analizowane  w  oparciu  o  lokalizacje  w  tzw.  starych  planach  zagospodarowania 

przestrzennego czyli te wszystkie, które by y uwzgl dnione w starych planach, by ył ę ł  

przeanalizowane. Analizowano cmentarz w ostowicach jeszcze raz jako ten, który    wŁ  

planie by  umiejscowiony i  ju  uwzgl dniono mo liwo  jego rozbudowy. Nast pnieł ż ę ż ść ę  

planowane  przed  1995  r.  i  nie  zrealizowane  miejsca  na  cmentarze  w  Klukowie 

R biechowie  i w wi tym Wojciechu, to jest to miejsce m.in., o którym mówi a panię Ś ę ł  

Gosz.  I  niestety  w  Klukowie  R biechowie  wysoki  poziom  wód  gruntowych  orazę  

wyst powanie w glanu wapnia we wszystkich klasach, to s  ci kie gliny i i y, które się ę ą ęż ł ę 

absolutnie nie nadaj  dla lokalizacji cmentarza. Podobna sytuacja jest                naą  

po udnie od ulicy Borkowskiej, czyli te lokalizacje zarezerwowane w starych planach nieł  

by y  poprzedzone  adnymi  badaniami,  zosta y  wyznaczone  w  oparciu        oł ż ł  

uwarunkowania  funkcjonalno-przestrzenne  a  nie  geologiczno-gruntowe.  Nast pnymę  

etapem bada  by o wytypowanie propozycji nowych lokalizacji, zupe nie nowych, wń ł ł  

oparciu o dost pne materia y geologiczne, którymi dysponowa o miasto      i takichę ł ł  

lokalizacji wytypowano 5. To by  teren Owczarni, który wyeliminowano           zeł  

wzgl du na wysoki poziom wód gruntowych i du  zawarto  w glanu wapnia,      2ę żą ść ę  

51



tereny w Kokoszkach Przemys owych równie  z tego powodu. Teren w Nowym Porcieł ż  

– wyst puj  wszystkie klasy i równie  wysoki poziom wód gruntowych i teren w Z oteję ą ż ł  

Karczmie, gdzie poziom wód gruntowych wyst puje od 1,5 do 2,5 pod poziomem terenyę  

i  w glan wapnia dominacja jest  I  klasy czyli  najbardziej  korzystnej ze wzgl du naę ę  

lokalizacj  cmentarza. W zwi zku z tym zapisano w Studium lokalizacj  cmentarza wę ą ę  

Z otej Karczmie i po uchwaleniu Studium przyst piono        do sporz dzania planuł ą ą  

miejscowego. Na etapie sporz dzania planu wp yn y protesty i zarzuty po pierwszymą ł ęł  

wy o eniu planu do publicznego wgl du                          i w odpowiedzi na te protesty ił ż ą  

zarzuty  dzia kowców  Prezydent  Miasta  Gda ska  podj  decyzj  o  poszukiwaniuł ń ął ę  

nowych lokalizacji  poza granicami  miasta,  o  tym ju  mówi  Prezydent  Lewna i  też ł  

lokalizacje  tutaj  pokazujemy.  W  pierwszym rz dzie  zadano pytanie  w adzom gminę ł  

s siednich, w adze gmin nie odpowiedzia y albo tak jak w przypadku jedynej gminy,ą ł ł  

która odpowiedzia a Cedry Wielkie odpowied  by a negatywna. Nie poprzestano nał ź ł  

tym, zacz to poszukiwa  na w asn  r k  tego typu terenów i to by y tereny w gminieę ć ł ą ę ę ł  

ukowo, 2 tereny to by o Ma kowo i  Przyja ,  kolejny teren to by  Pr dzieszyn wŻ ł ł źń ł ę  

gminie Kolbudy oraz Juszkowo, Rekcin, winc        i  R gowo w gminie PruszczŚ ę  

Gda ski. Odbyto spotkania z udzia em wójtów tych gmin, z w a cicielami terenów.ń ł ł ś  

Tych spotka  w przypadku Kolbud by y 2 spotkania,             w przypadku gminyń ł  

Pruszcz Gda ski nawet wi cej, nawet by a korespondencja          z w a cicielamiń ę ł ł ś  

prowadzona.  Niestety wyniki tych stara  by y negatywne ju             na etapie jakbyń ł ż  

akceptacji  przez w a cicieli,  w zwi zku z tym te wszystkie poszukiwania spali y nał ś ą ł  

panewce. W zwi zku z tym wrócili my jakby do lokalizacji      w Z otej Karczmie,ą ś ł  

wznowili my procedur  wyk adaj c powtórnie plan do publicznego wgl du. Ten wynikś ę ł ą ą  

poszukiwa  Z ota Karczma pod ró nymi k tami jest bardzo korzystny. S  dobre wynikiń ł ż ą ą  

bada  gruntowych, jest bardzo dobra komunikacja,           o której tu ju  by a mowa 2ń ż ł  

trasy 2-jezdniowe. Jest stosunkowo niewielka odleg o  od centrum Gda ska. Jestł ść ń  

dobra komunikacja miejska poniewa  funkcjonuje ju  dzisiaj komunikacja zbiorowa.ż ż  

Teren s abo nadaje si  na rekreacj  tym bardziej,       e znajduje si  w strefie nalotówł ę ę ż ę  

lotniska i ilo  kursów  pasa erskich wzrasta wi c rekreacja nie jest najlepsz  formść ż ę ą ą 

wykorzystania tego terenu. Równie  ze wzgl du na bezpo rednie otoczenie teren podż ę ś  

cmentarz  jest  bardzo  korzystny,  mianowicie  jest  mo liwo  wyznaczenia  zespo uż ść ł  

wyj ciowego razem z administracj                      i zapleczem technicznym, mo naś ą ż  

wyznaczy  us ugi  towarzysz ce  cmentarzowi.          W  pobli u  znajduje  sić ł ą ż ę 
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funkcjonuj cy,  bardzo  adny  zreszt  ko ció ek,  z  którego  mo na  ewentualnieą ł ą ś ł ż  

korzysta . Jest w budowie hotel z gastronomi  w ramach Centrum Matarnia. Ca eć ą ł  

centrum  handlowo-us ugowe  si  rozbudowuje,  te  b dzie  mog o  wspiera  tutajł ę ż ę ł ć  

odwiedzaj cych groby. S  bardzo dobre powi zania komunikacyjne. Znajduje si  stacjaą ą ą ę  

paliw przy obwodnicy a tak e jest projektowana przy wyspie centralnej skrzy owaniaż ż  

ulicy  S owackiego  i  Z ota  Karczma a  tak e  potencjalna  mo liwo  wykorzystaniał ł ż ż ść  

parkingu. Jest to alternatywa, która jest teraz jakby bardzo ekonomicznie uzasadniona i 

bardzo korzystna. eby Pa stwu jeszcze jakby uzmys owi  wszystkie korzy ci, któreŻ ń ł ć ś  

wi  si  z  t  lokalizacj  chcieli my pokaza  przyk ad europejski z Hanoweru, poążą ę ą ą ś ć ł  

prostu  uzmys owi ,  e  jest  to  bardzo  trafiona  lokalizacja  poniewa  nawi zuje  doł ć ż ż ą  

najlepszych rozwi za  europejskich ju  sprawdzonych, funkcjonuj cych i pozytywnieą ń ż ą  

zaopiniowanych.  W  Hanowerze  jest  cz  administracyjna  równie  przy  zespoleęść ż  

wej ciowym. Jest  cz  us ugowa           z  ca ym zapleczem kamieniarstwo,ś ęść ł ł  

metaloplastyka itd. S  3 kaplice. Jest cz  grzebalna, hotel z gastronomi , nast pnieą ęść ą ę  

obs uga zieleni, ogrodnictwo w tym rejonie, ma a gastronomia i wc, obs uga technicznał ł ł  

cmentarza, spory parking ale jest bardzo potrzebny, stacja paliw oraz ulica zbiorcza, z 

której jest dojazd do tego cmentarza. W kontek cie szerszym jest równie  po o ony tenś ż ł ż  

cmentarz podobnie jak u nas przy 2 trasach 2-jezdniowych, to  s  2  autostrady wą  

pobli u w z a, tu jest ulica dojazdowa jakby do tego cmentarza a po drugiej stronież ę ł  

ulicy jest ju  osiedle z jednej i z drugiej strony, tak e ta nasza propozycja nie odbiegaż ż  

jakby negatywnie               od najlepszych europejskich do wiadcze . Jeszcześ ń  

pokazujemy tutaj szacunkowe koszty bo chcia am powiedzie , e przy opracowywaniuł ć ż  

tego planu, zreszt  to jest te  obowi zek na etapie sporz dzania planu prognozowanieą ż ą ą  

skutków finansowych       i w a nie ta prognoza skutków finansowych uzmys owi a nam,ł ś ł ł  

e najlepiej jest budowa  jeden wi kszy cmentarz, który mo na rozbudowywa  niż ć ę ż ć ż 

kilka pomniejszych poniewa  koszty sta e s  zawsze dosy  wysokie a ju  jakby terenż ł ą ć ż  

powierzchni grzebalnej przynosi mniejsze ubytki dla bud etu. ż

Podsumowanie atutów lokalizacji w Z otej Karczmie.ł

Po pierwsze dobre wyniki bada  geologiczno-gruntowych w kontek cie tych jakie sń ś ą 

mo liwe w Gda sku, korzystne ukszta towanie terenu umo liwiaj ce szybki sp yw wódż ń ł ż ą ł  

opadowych i  nie zaleganie, zgodno  wybranej lokalizacji  z  przepisami odr bnymi,ść ę  

bardzo dobra komunikacja przy w le 2 tras 2-jezdniowych, istniej ca komunikacjaęź ą  

zbiorowa,  linia  autobusowa  z  p tl ,  centrum  miasta  stosunkowo  niedaleko  i  zę ą  
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mo liwo ci  sprawnego dojazdu, korzystna mo liwo  etapowania realizacji cmentarzaż ś ą ż ść  

w miar  potrzeb ze wzgl du na uwarunkowania geologiczno-gruntowe, ukszta towanie ię ę ł  

zagospodarowanie  terenu,  bardzo  korzystne  s siedztwo  funkcjonalno-przestrzenne,ą  

mo liwo  zrealizowania  nowego  cmentarza  na  poziomie  europejskim  bezż ść  

dodatkowych  kosztów  zwi zanych  z  zapewnieniem  odpowiedniego  otoczeniaą  

us ugowego i obs ugi komunikacji, o czym ju  mówi  pan radny Lisicki. Uchwalenieł ł ż ł  

planu  pozwoli  na  zabezpieczenie  planistyczne  potrzeb  mieszka ców  Gda ska  wń ń  

zakresie miejsc pochówków, wdro enie w miar  realizacji w miar  pojawiaj cych siż ę ę ą ę 

potrzeb, jest to po prostu rezerwa, która miejmy nadziej  nie b dzie nigdy musia a byę ę ł ć 

zrealizowana,  nie  mniej  jednak  zosta a  bardzo  dok adnie  przeanalizowana,ł ł  

przygotowana i rzetelnie opracowana. Dzi kuj  bardzo.ę ę

radna BARBARA MEYER

Ja chcia am si  jeszcze pani zapyta , bo mo e przeoczy am, jest taki ko ció ek stary wł ę ć ż ł ś ł  

Matarni  z  cmentarzem  przyko cielnym,  obok  s  du e  tereny  niezabudowane,ś ą ż  

podejrzewam, e to s  grunty rolnicze, prywatne, wietny dojazd, czy ta lokalizacja by aż ą ś ł  

brana pod uwag  i z jakich ewentualnie powodów odpad a?ę ł

IRENA ROMASIUK – architekt – Biuro Rozwoju Gda skań

Pani mówi o ko ciele w.Walentego, to jest po drugiej strony obwodnicy, zespó  takiś Ś ł  

zabytkowy razem z cmentarzem i w pobli u jest zespó  dworsko-parkowy. Te terenyż ł  

by y  równie  analizowane  bo  one  by y  wskazywane  przez  dzia kowców  jakoł ż ł ł  

alternatyw  dla tej lokalizacji, natomiast tam ju  jakby si  ko cz  te lepsze warunkię ż ę ń ą  

geologiczno-gruntowe,  tam  jest  naturalny  sp yw  wód  opadowych  od  tegoł  

projektowanego na po udnie od IKEI zbiornika retencyjnego i na po udnie tego terenuł ł  

jest te  zbiornik retencyjny, nie wiem czy pani kojarzy, przed wiaduktem tam jest poż  

prawej stronie takie jakby jeziorko, to jest zbiornik retencyjny, tam s  po prostu gorszeą  

warunki, ju  si  zaczynaj  gliny i gorzej przepuszczalne gleby. To by o analizowane. Tuż ę ą ł  

ani mi szo  tego terenu, ani uwarunkowania zwi zane nawet       z dost pno ciąż ść ą ę ś ą 

komunikacyjn , bo takiej dost pno ci dobrej to tu nie ma, tu jest jedynie drobna ulicaą ę ś  

s siedzka. To s  tereny, które zreszt  nie s  terenami rolniczymi tylko budowlanymi boą ą ą ą  

w starych planach by y to tereny przeznaczone pod us ugi niskie, p askie centrum,ł ł ł  
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sport. By  ten teren analizowany i w porównaniu z tym po drugiej stronie obwodnicył  

niestety okaza  si  gorszy.ł ę

radna BARBARA MEYER

Czy Komisja Rozwoju otrzyma a te dokumenty na temat tego terenu, bo chcia abymł ł  

wiedzie  czy tak dok adnie zosta a poinformowana. Wed ug mnie jest to kapitalny terenć ł ł ł  

i my l  zanim przyst pujemy do planu to powinna równie  wszystkie gotowe materia yś ę ę ż ł  

cznie z badaniami takimi jak tu wykonano przedstawi  równie  co do tego terenu, ałą ć ż  

nie mo emy posi kowa  si , e wydaje mi si  itd.ż ł ć ę ż ę

IRENA ROMASIUK – architekt – Biuro Rozwoju Gda skań

Przy  kreowaniu  odpowiedzi  na  zarzuty  i  protesty  do  pierwszego  wy o enia  by ył ż ł  

spotkania  z  Komisj  Rozwoju  Przestrzennego  i  tam  m.in.  brali  udzia  w  tychą ł  

spotkaniach przedstawiciele ogrodów dzia kowych, i by a mowa na temat oceny innychł ł  

propozycji lokalizacyjnych przedstawionych przez ogrody dzia kowe, i to nie jest tak, eł ż  

mnie si  co  wydaje, tylko po prostu mamy badania geologiczne dotycz ce tego terenuę ś ą  

i  mamy mapy geologiczne,  które  mówi  nam,  e  struktura  geologiczna i  warunkią ż  

wyst puj ce s  takie a nie inne w zale no ci od tego jakie to obszary obejmuje naę ą ą ż ś  

mapie.  To by o przedstawiane. By o wi cej  takich lokalizacji  proponowanych przezł ł ę  

ogrody dzia kowe. Wszystkie by y szczegó owo przeanalizowane, do niektórych nawetł ł ł  

by y wykonywane badania geologiczno-gruntowe i nie by y to niestety pozytywne wynikił ł  

tych bada . Tam na pewno nie b dzie budownictwa mieszkaniowego bo to jest bliskoń ę  

obwodnicy.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

B dziemy g osowa  wniosek zg oszony przez pana radnego Kasprowicza                  oę ł ć ł  

odes anie druku 1635 do komisji.ł

radny MACIEJ LISICKI
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Ja bym tylko chcia , eby pan radny Kasprowicz uzasadni  w jakim celu mamy           toł ż ł  

skierowa  do komisji, co my mamy jeszcze w tej komisji zrobi ? ć ć

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Wniosek zosta  zg oszony. Kto z Pa  i Panów Radnych jest za odes aniem druku 1635ł ł ń ł  

do komisji?

za -  15

przeciw -  17

wstrzyma o si  ł ę -    0

Druk b dzie dalej procedowany.ę

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  16

przeciw -  12

wstrzyma o si  ł ę -    4

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1523/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE ROZPATRZENIA  I  ROZSTRZYGNI CIA  ZARZUTÓWĘ  
DO  PROJEKTU  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO MATARNIA – Z OTA KARCZMA – W REJONIEŁ  
PRZEWIDYWANEJ  LOKALIZACJI  CMENTARZA   W  MIE CIEŚ  
GDA SKU Ń   

 Uchwa a stanowi za cznik nr 11 do niniejszego protoko u. ł łą ł

5)  ROZPATRZENIA  I  ROZSTRZYGNI CIA  PROTESTÓWĘ  
DO PROJEKTU  MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO MATARNIA – Z OTA KARCZMA –                 WŁ  
REJONIE PRZEWIDYWANEJ LOKALIZACJI CMENTARZA         W 
MIE CIE GDA SKU (DRUK NR 1636)Ś Ń
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MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w uzasadnieniu. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

radny JANUSZ KASPROWICZ

Prosz  Pa stwa, nie tylko dla sportu chcia em powtórzy  wniosek identyczny jak        wę ń ł ć  

przypadku poprzedniego projektu uchwa y i powiem tylko tyle odpowiadaj c jakby nał ą  

pytanie Ma ka postawione tu  przed g osowaniem. Je eli 2 godziny trwaj ca dyskusjać ż ł ż ą  

na tej sali rozwia a Ma ku twoje w tpliwo ci, to ja ci bardzo gratuluj ,         bo w moimł ć ą ś ę  

przypadku te w tpliwo ci zosta y jeszcze zwielokrotnione. Ja chcia em ten wnioseką ś ł ł  

rozszerzy  jeszcze o  to  i  bardzo Pa stwa prosz  eby cie powa nie potraktowalić ń ę ż ś ż  

argument w warstwie ekonomicznej, e zgadzam si  z kole ank  Gosz, e oba też ę ż ą ż  

przypadki powinny by  rozpatrywane nie tylko przez Komisj  Rozwoju Przestrzennegoć ę  

ale  równie  przez Komisj  Polityki  Gospodarczej.  Bardzo bym chcia  ten  wniosekż ę ł  

znale  na forach obu tych komisji. Rzecz polega na tym,                      eźć ż  

ekwilibrystyka s owna i dzia anie na zm czenie materii, prowadzenie tej dyskusji     wł ł ę  

takim kszta cie, w którym u ywa si  tych samych argumentów w zasadzie kr cychł ż ę ążą  

wokó  siebie w opcji 360 stopni, nam tutaj tego nie rozwinie.                      Ja nieł  

twierdz ,  e  to  jest  z a  lokalizacja,  ja  po  prostu  mówi  tylko  tyle,  e  zbyt  wieleę ż ł ę ż  

w tpliwo ci i zbyt wiele protestów ró nych kr gów spo ecznych zwi zanych, zap tli oą ś ż ę ł ą ę ł  

si   wokó  tego problemu, e nikt tutaj nie mo e narazi  si  na zarzut populizmu tylkoę ł ż ż ć ę  

szukajmy obiektywizmu. W tpliwo ci, które ja mam, dotycz  ka dej dok adnie ze sfer,ą ś ą ż ł  

które trzeba bra  pod uwag , przypomn  zarówno elementy komunikacyjne, zarównoć ę ę  

elementy geologiczne, rodowiskowe i chemiczne, jak i spo eczne.             Ja nie chcś ł ę 

wychodzi  z cmentarzem zbyt daleko od miasta. Ja nie mam nic przeciwko temu, ebyć ż  

ten  cmentarz  by  pod  moim  oknem,  ja  chc  tylko  mie  absolutn  pewno ,  eł ę ć ą ść ż  

wszystkie konieczne warianty zosta y rozwa one przez grono ekspertów. Nie dosta emł ż ł  

wystarczaj cych informacji, nawet gdybym by  na tej debacie, to bym tych informacji nieą ł  

dosta  poniewa  takowe nie zosta y opracowane. Pa stwo tutaj nie pos u yli cie sił ż ł ń ł ż ś ę 
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ekspertyzami cho by drogowców a mówimy       np. o zarzucie stawianym przezć  

Generaln  Dyrekcj  Dróg i Autostrad. Jak mo emy mówi  o doskona ym powi zaniuą ę ż ć ł ą  

komunikacyjnym  skoro  my  do  dzisiaj  nie  mamy  rozwi zanej  komunikacji  naą  

S owackiego i wiemy doskonale o tym, e je eli jeszcze uruchomimy tam cmentarz, wł ż ż  

perspektywie tych nawet wielu lat, o których pan Dyrektor mówi , to problem dzisiejszył  

b dzie tylko spot gowany. Jak mo emy  mówi  o zadowoleniu spo ecznym wokóę ę ż ć ł ł 

je eli ci ludzie, którzy tam mieszkaj  i to mieszkaj  w wie o wybudowanych, w wie oż ą ą ś ż ś ż  

kupionych domach,  protestuj  przeciwko tej  lokalizacji.  Oczywi cie  pilnuj  swojegoą ś ą  

interesu ale dajmy argument sobie samym na to, eby tym ludziom wyt umaczy , eż ł ć ż  

nie maj  racji, wi c którykolwiek z segmentów poruszymy, to nie dostaj  odpowiedzią ę ę  

takiej ebym móg  powiedzie : dobrze, ja si      z tym zgadzam. Dlatego chcia bym siż ł ć ę ł ę 

nad tym pochyli  jeszcze raz,  po prostu obiektywnie spróbowa  rozwia  wszystkieć ć ć  

w tpliwo ci. Dzi kuj . ą ś ę ę

radny RYSZARD NIKIEL – Wiceprzewodnicz cy RMGą

Wysoka Rado.

Czytaj c tre  wymienionej uchwa y zwróci  moj  uwag  protest nr 2  Nadle nictwaą ść ł ł ą ę ś  

Gda sk z siedzib  w Gdyni dotycz cy raportu oddzia ywania na rodowisko. By em nań ą ą ł ś ł  

komisji, dyskutowa em na ten temat z Dyrektorem Piskorskim i on mnie nie przekona .ł ł  

Dyrektor Piskorski twierdzi, e te zapisy s  tutaj i uzasadnienie w uchwale jest zgodne zż ą  

prawem. Ono jest zgodne z prawem ale jest nierozs dne i nielogiczne, dlaczego? Otóą ż 

Wysoka Rado to post powanie, które tutaj proponuje nam si  w tej uchwale, mo eę ę ż  

doprowadzi  do  takiej  sytuacji,  e  po  rozpocz ciu  inwestycji  wykonany  raportć ż ę  

oddzia ywania na rodowisko mo e wykaza , e ta inwestycja jest niedopuszczalna zeł ś ż ć ż  

wzgl du  np.  na  s siedztwo  Trójmiejskiego  Parku  Krajobrazowego  i  wtedy  co,ę ą  

wyrzucimy cz ciowo pieni dze i wycofamy si                z inwestycji? Czasami nie jestęś ą ę  

kwestia cis ego trzymania si  prawa, tylko kwestia zwyk ej  logiki.  Ze wzgl du naś ł ę ł ę  

umiejscowienie tego cmentarza, ze wzgl du                na s siedztwo, tego typu raportę ą  

powinien by  wykonany wcze niej i wed ug mnie jest to absolutnie jasne. Dlatego mnieć ś ł  

uzasadnienie do odrzucenia tego protestu nie przekonuje i  nie mog  w tej  sytuacjię  

poprze  tej uchwa y. Dzi kuj .ć ł ę ę

radny TOMASZ SOWI SKIŃ
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Nie  chc  powiela  tu  moich  przedmówców,  z  którymi  si  zgadzam  generalnie.ę ć ę  

Chcia bym tylko zwróci  uwag , e wniosek pana radnego Kasprowicza jest, je li sił ć ę ż ś ę 

nie myl , nie tylko o odes anie do Komisji Rozwoju Przestrzennego ale tak e            doę ł ż  

Komisji Polityki Gospodarczej. Je li nie, to chcia bym rozszerzy  o ten wniosek.ś ł ć

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Panie Przewodnicz cy Nikiel, prosz  Pa stwa.ą ę ń

Kwestia tego raportu jest by  mo e e niedoskonale opisana ale jest bardzo prosta.ć ż ż  

Otó  w procedurze sporz dzania planu,  sporz dza si  prognoz  skutków wp ywuż ą ą ę ę ł  

ustale  planu  na  rodowisko  przyrodnicze.  Ta  prognoza  jest  sporz dzona,  by ań ś ą ł  

wy o ona do publicznego wgl du, korzystali z niej wszyscy w tym tak e przeciwnicył ż ą ż  

lokalizacji cmentarza, niestety operuj c pewnymi wyimkami z ca ego tekstu, ale to jestą ł  

do dyspozycji, to jest zrobione zgodnie z ustaw . Drugim bytem, ale on jest zwi zany zą ą  

procedur  inwestycyjn ,  ale  my  w  tej  procedurze  nie  jeste my,  to  jest  raportą ą ś  

oddzia ywania na rodowisko, rozporz dzenie Rady Ministrów z dnia 24 wrze nia 2002ł ś ą ś  

r. stanowi, e cmentarze s  inwestycjami, dla których mo e by  sporz dzony raport ależ ą ż ć ą  

to jest decyzja organu wydaj cego pozwolenie na budow .     W planie jedynie jestą ę  

zawarte  w  karcie  terenu  zalecenie  czyli  rzecz  prawnie  nie  wi ca  ale  jakbyążą  

podpowied  dla organu, który w przysz o ci b dzie wydawa  pozwolenie na budow ,ź ł ś ę ł ę  

zaleca  si  sporz dzenie  tego  raportu,  czyli  próbujemy  tutaj  dla  tzw.  ostro no cię ą ż ś  

wspomóc w przysz o ci  organ,  który  b dzie  wydawa  pozwolenie na  budow  abył ś ę ł ę  

takiego raportu za da . Czy on to zrobi, prawnego zobowi zania nie ma bo ani to nieżą ł ą  

wynika z ustawy, ani to nie wynika z planu. To nie mo e z planu wynika  poniewa  toż ć ż  

jest kompetencja, któr  ustawa przypisa a procedurze inwestycyjnej. Tak e nie maą ł ż  

tutaj adnej w tpliwo ci, powiedzia bym tak: zrobili my w planie najwi cej ile si  da oż ą ś ł ś ę ę ł  

zrobi  czyli zalecili my. Dzi kuj .ć ś ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Szanowni Pa stwo, jest wniosek o odes anie druku 1636 do dwóch komisji.ń ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za tym wnioskiem?ń
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za -  16

przeciw -  16

wstrzyma o si  ł ę -    0

Druk nie zostanie odes any.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  16

przeciw -  15

wstrzyma o si  ł ę -    0

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1524/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE ROZPATRZENIA  I  ROZSTRZYGNI CIA  PROTESTÓWĘ  
DO  PROJEKTU  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO  MATARNIA  –  Z OTA  KARCZMA  –Ł  
W  REJONIE  PRZEWIDYWANEJ  LOKALIZACJI  CMENTARZA 
W MIE CIE GDA SKU Ś Ń   

 Uchwa a stanowi za cznik nr 12 do niniejszego protoko u. ł łą ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ja teraz poprosz  Pa stwa i do godziny 13,oo czyli 25 minut obok na Sal  Herbowę ń ę ą 

i  prosz  Pa stwa  o  z o enie  podpisów,  swoich  autografów  do  kolekcji  panaę ń ł ż  

Wysoczy skiego. Bardzo prosz , otworzymy tam wystaw  na 25 minut i prosz          oń ę ę ę  

punktualne przybycie.
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6)  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 

PRZESTRZENNEGO  RÓDMIE CIA  W  REJONIE  WIADUKTUŚ Ś  

B DNIK W MIE CIE GDA SKU   (DRUK NR 1632)ŁĘ Ś Ń

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1632. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  21

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    5

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1525/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO RÓDMIE CIA             WŚ Ś  

REJONIE WIADUKTU B DNIK W MIE CIE GDA SKU ŁĘ Ś Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 13 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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7) ZMIANY UCHWA Y NR XXXVI/1163/05 RADY MIASTA GDA SKA ZŁ Ń  

DNIA 31 MARCA 2005 ROKU O PRZYST PIENIU                           DOĄ  

UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 

PRZESTRZENNEGO RÓDMIE CIE REJON G ÓWNEGO MIASTA –Ś Ś Ł  

TEATR EL BIETA SKI W MIE CIE GDA SKU (DRUK NR 1634) Ż Ń Ś Ń

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w uzasadnieniu. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  20

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    5

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1526/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W SPRAWIE ZMIANY UCHWA Y NR XXXVI/1163/05 RADY MIASTAŁ  
GDA SKA  Z  DNIA  31  MARCA  2005  ROKU  O  PRZYST PIENIUŃ Ą  
DO UCHWALENIA MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO RÓDMIE CIE REJON G ÓWNEGO MIASTA –Ś Ś Ł  
TEATR EL BIETA SKI W MIE CIE GDA SKU  Ż Ń Ś Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 14 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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8)  O  PRZYST PIENIU  DO  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO PLANUĄ  

ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO OLIWA DOLNA REJON 

UL. D BROWSZCZAKÓW W MIE CIE GDA SKUĄ Ś Ń  (DRUK NR 1633)

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w uzasadnieniu. ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

radny CZES AW NOWAKŁ

Chcia bym dowiedzie  si  od pana Dyrektora jak wygl da ulica Obro ców Wybrze ał ć ę ą ń ż  

je eli chodzi o jezdni , czy ju  od skrzy owania z ulic  D browszczaków przewidujeż ę ż ż ą ą  

si  drug  jezdni  na tej d ugo ci, czy te   tylko od Leclerca, bo tam buduj  si  parkingię ą ę ł ś ż ą ę  

w  tej  chwili.  Chcia em  si  upewni  czy  to  s  parkingi  tymczasowe,  czy  tamł ę ć ą  

przewidziana jest ulica, czy to b dzie porz dnie za atwione.ę ą ł

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Panie  radny,  prosz  Wysokiej  Rady.  Zgodnie  z  dokumentami  planistycznymi ulicaę  

Obro ców Wybrze a na ca ej d ugo ci od D browszczaków do Ch opskiej b dzie ulicń ż ł ł ś ą ł ę ą 

2-jezdniow , natomiast tocz  si  rozmowy z Leclerckiem czy Leclerc zrealizuje t  drugą ą ę ą ą 

jezdni  na ca ej d ugo ci, czy na cz ci ale to nie zmienia postaci i tutaj odpowied  dlaę ł ł ś ęś ź  

pana radnego jest pozytywna. Ta ulica b dzie 2-jezdniowa.ę

 

radny W ADYS AW CZKOWSKIŁ Ł ŁĘ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Poniewa  ten  plan  e my  niedawno przyjmowali  i  ten  teren  kupi a  HESTIA  podż ż ś ł  

budownictwo  mieszkaniowe,  otó  wtedy  kiedy  ten  plan  by  przyjmowanyż ł  

dyskutowali my czy b dzie po czenie drogowe mi dzy ulic  D browszczaków          aś ę łą ę ą ą  

ulic  Jagiello sk . Poniewa  widzimy co inwestor tam próbuje robi  i generalnie chodzią ń ą ż ć  

o to, i znowu b dzie konflikt bo spó dzielnia chce postawi  po prostu p ot przy ulicyę ł ć ł  

Jagiello skiej bo to jest droga osiedlowa i eby nie przepu ci  dla inwestora mo liwo ciń ż ś ć ż ś  
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je d enia  tam  przy  budynkach  naszych  spó dzielczych,  bo  tam  jest  spora  iloż ż ł ść 

budynków tzn. które s  przy ulicy D browszczaków i przy ulicy Jagiello skiej. Mojeą ą ń  

pytanie jest takie panie Dyrektorze, czy ponownie przyst pujemy do tego planu po toę  

eby tam wprowadzi  drog , bo jak widz  normalnie na tym, o to generalnie chodzi.ż ć ę ę  

Ulica Obro ców Wybrze a to jest inna sprawa a ten plan, który teraz ma by  zrobionyń ż ć  

dla HESTII to jest druga sprawa.

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Panie radny i prosz  Wysokiej Rady. ę

Ani ulica od Obro ców Wybrze a, ani inne elementy uk adu komunikacyjnego           wń ż ł  

ogóle  nie  s  obj te  tym  nowym  planem.  To  jest  rysunek,  ten  kolorowy,  planuą ę  

obowi zuj cego, a ta gruba linia pokazuje przyst pienie do obecnego planu, czyli jaką ą ą  

atwo wida  ani Obro ców Wybrze a, ani te rozwi zania komunikacyjne nie wchodz  wł ć ń ż ą ą  

obszar nowego planu i  nic w zwi zku z tym nie b dzie zmienione  w stosunku doą ę  

istniej cych dokumentów planistycznych.  Tylko na  terenie ci le  strefy  32  zostaną ś ś ą 

zmienione nieco wska niki  urbanistyczne. Natomiast  uk ad komunikacyjny ani  inneź ł  

zewn trzne rozwi zania dokumentów planistycznych nie b d  ruszane. Nie mog  byę ą ę ą ą ć 

ruszane bo one b d  poza granicami tego planu.ę ą

 radny W ADYS AW CZKOWSKIŁ Ł ŁĘ

A je eli po prostu b d  tam realizowane zadania mieszkaniowe to trzeba b dzie       doż ę ą ę  

tych budynków niestety ale od ulicy D browszczaków czy z innych dojecha            ią ć  

przyjecha . ć

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Prosz  Pa stwa, tutaj atwo wida  z tego rysunku, e w planie obowi zuj cym jestę ń ł ć ż ą ą  

ustalona ulica 0381, która si  czy z ulic  D browszczaków oraz z tej strony czy się łą ą ą łą ę 

z  ulic  Obro ców Wybrze a i  ona stanowi g ówn  obs ug  drogow  tego terenuą ń ż ł ą ł ę ą  

mieszkaniowo-us ugowego i tu si  nic nie zmieni, oczywi cie ta ulica b dzie musia ał ę ś ę ł  

by  zrealizowana. Natomiast to nie wyklucza, e w g b tego terenu, który jest dosyć ż łą ć 

rozleg y, inwestor zaprojektuje jakie  ulice wewn trzne, dojazdy. To jest ju  kwestiał ś ę ż  

zagospodarowania osiedlowego ale to nie ma nic wspólnego z obaw  pana radnego oą  
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po czeniu do Jagiello skiej bo w tym zakresie nic si  nie zmienia. Ulica 0481 ani 0381łą ń ę  

nie jest obj ta tym nowym planem w zwi zku z tym nic tam nie mo e by  zmienione.ę ą ż ć

radny W ODZIMIERZ BYCZKOWSKIŁ

Panie  Przewodnicz cy,  mam  takie  zapytanie  jak  mog o  doj  do  sytuacji  kiedyą ł ść  

uwarunkowania  do  przetargu  by y  niezgodne  z  planem  zagospodarowaniał  

przestrzennego i co b dzie je eli te zmiany planu zagospodarowania przestrzennegoę ż  

nie zostan  przez Rad  Miasta przyj te, co wówczas z tym terenem, który zosta        wą ę ę ł  

tej chwili po zawy onej cenie sprzedany, tak na to wygl da. Natomiast je li chodzi o też ą ś  

rozwi zania komunikacyjne to ja chcia bym uzupe ni  to co pan czkowski mówi, czyą ł ł ć Łę  

od strony pó nocnej nie b dzie tam mo liwo ci skomunikowania od ulicy Jagiello skiej,ł ę ż ś ń  

bo ten w tek przejawia  si  w momencie kiedy by  uchwalany plan zagospodarowaniaą ł ę ł  

przestrzennego ulicy Obro ców Wybrze a i tam by  protest Spó dzielni, który w a nień ż ł ł ł ś  

mówi  nie o doje dzie do szko y tylko o tym w a nie skomunikowaniu tego odcinka,ł ź ł ł ś  

który  w tej  chwili  od  strony pó nocnej,  o  w a nie  w tym miejscu,  jest  mo liwoł ł ś ż ść 

skomunikowania z ulic  Jagiello sk , i tu o t  kwesti  w a nie chodzi o w momencieą ń ą ą ę ł ś ł  

kiedy  by  uchwalany  plan  zagospodarowania  przestrzennego  ulicy  Obro cówł ń  

Wybrze a. Dzi kuj .ż ę ę

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Panie radny, prosz  Pa stwa. Ten b d, to by  ewidentny b d, po prostu zosta yę ń łą ł łą ł  

w przygotowywaniu uwarunkowa  dla tego terenu przepisane wska niki urbanistyczneń ź  

z terenu 01. Zwyczajny b d, niestety z du ymi konsekwencjami, poniewa  je eli Radałą ż ż ż  

by nie dokona a przyst pienia do zmiany a potem uchwalenia tego planu to si  oka e,ł ą ę ż  

e inwestor nie mo e zrealizowa  takiego programu jaki mia  na my li startuj c wż ż ć ł ś ą  

przetargu i miasto b dzie musia o p aci  odszkodowanie. Je li chodzi o rozwi zaniaę ł ł ć ś ą  

komunikacyjne, powtarzam jeszcze raz, nic si  tu w zakresie uk adu komunikacyjnegoę ł  

nie zmieni. Droga publiczna ko czy si  w tym miejscu i nie jest obj ta planem. Je liń ę ę ś  

chodzi o dojazd od ulicy Jagiello skiej, ca y teren nale y      do Spó dzielni, nie ma tamń ł ż ł  

planu obowi zuj cego i  tam mo e Spó dzielnia zrobi       co chce,  mo e tak eą ą ż ł ć ż ż  

zaprojektowa  drog , ale nie musi. Tutaj nie ma adnego ustalenia planistycznego ić ę ż  

jeszcze raz uspakajam i powtarzam to co by o mówione przy okazji tamtego planu, eł ż  

interesy  Spó dzielni  s  jak  najbardziej  w  ca ej  rozci g o ci  zagwarantowane.ł ą ł ą ł ś  
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Spó dzielnia ma decyzj , zrobi dojazd, nie zrobi dojazd ale publiczna w adza nic jej nieł ę ł  

b dzie tutaj majstrowa . Dzi kuj .ę ć ę ę

radny W ADYS AW CZKOWSKIŁ Ł ŁĘ

Panie Przewodnicz cy, panie Prezydencie.ą

Popatrzmy w ostatnim okresie czasu dyskusja by a nad jednym planem tzn. od ulicył  

Ch opskiej do po owy tego terenu, bo akwalant, pozosta a cz  ju  jest jakby            wł ł ł ęść ż  

realizacji i wsz dzie si  myl . No je eli s  b dy, no to panowie my dyskutujemy bardzoę ę ą ż ą łę  

d ugo na sesji Rady przy niektórych planach, a zw aszcza przy tych planach e mył ł ż ś  

do  d ugo  dyskutowali  i  trzeba  takie  b dy  po  prostu  od  pocz tku  do  ko caść ł łę ą ń  

wy apywa .  To  znaczy co,  podatnicy  maj  p aci  dalej  za  wasze  uchybienia  czył ć ą ł ć  

uchybienia urz dników?ę

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Ja chc  wyja ni , e to nie by  b d planu. Plan by  zrobiony w sposób wynegocjowanyę ś ć ż ł łą ł  

i  prawid owo  uchwalony,  natomiast  pó niej  rzeczywi cie  urz dnicy,  to  akurat  nieł ź ś ę  

urz dnicy Biura Rozwoju pope nili b d dokonuj c przepisania innych wska ników zę ł łą ą ź  

innego terenu. Jest to godne napi tnowania, przedstawiam Pa stwu sytuacj  taka jakaę ń ę  

jest. Je eli tych wska ników nie zmienimy to miasto zap aci odszkodowanie ale w tejż ź ł  

chwili, powiedzmy, skasowa o pieni dze wi ksze ni  by skasowa o gdyby przepisał ą ę ż ł ć 

ustalenia z planu, które jak mówi , mia y nieco ni sze intensywno ci. Nie pochwalamę ł ż ś  

tego bro  Bo e bo plan jest ustalony przez Wysok  Rad  i ma obowi zywa , b dy siń ż ą ę ą ć łę ę 

niestety zdarzaj  ale jak mówi  to podwy szenie wska ników intensywno ci no nieą ę ż ź ś  

b dzie  w  sposób  zasadniczy,  w  sposób  znacz cy  pogarsza  czy  godzi  w adzę ą ć ć ł  

przestrzennych,  czyli  jest  to  zmiana  stosunkowo agodna,  natomiast  pieni dze,  oł ą  

których pan radny mówi , to jest zaanga owanie projektantów z Biura Rozwoju, którzył ż  

b d  tutaj robi  poprawk , robi c inne plany tak e.ę ą ć ę ą ż

radny TADEUSZ M KALĘ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Jak  nie mieszkaniówka to niedobrze, jak mieszkaniówka to równie  niedobrze.  Proszż ę 

Pa stwa ta zmiana planu doprowadzi do tego, e powstanie w tym miejscu wi cejń ż ę  
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mieszka  i adna inna funkcja, poniewa  Hossa jak rozumiem kupi a to eby budowań ż ż ł ż ć 

budynki mieszkalne, nast pi  b d, by  mo e e kto , s  takie ugrupowania w Polsce,ą ł łą ć ż ż ś ą  

które chc  ledzi  i mog  zbada  dlaczego pope niony zosta  ten b d. ą ś ć ą ć ł ł łą

I wracaj c jeszcze do drogi. Prosz  Pa stwa dyskusj  o tej drodze prowadzili my przezą ę ń ę ś  

kilka godzin ju  par  miesi cy temu. Ca y teren mi dzy Jagiello sk  a tym obszaremż ę ę ł ę ń ą  

nale y do Spó dzielni i droga mo e powsta  tylko i wy cznie wtedy kiedy Spó dzielniaż ł ż ć łą ł  

jako w a ciciel gruntu zdecyduje si  na budow  takiej drogi. W planie miejscowym anił ś ę ę  

tym ani planie miejscowym Obro ców Wybrze a, nie przewidziano uk adu drogowegoń ż ł  

w tym miejscu. Prosz  zobaczy  on si  ko czy gdzie  tam w 2/3 tego terenu i ko czyę ć ę ń ś ń  

si  lepo. Dalej linia uk adu drogowego nie jest prowadzona ani w tym planie ani wę ś ł  

adnym innym, a zatem nie ma takiej obawy. Ja was rozumiem panowie, e obawiacież ż  

si  eby tam nie powsta o jakie  po czenie poniewa  wywo uje to napi cia spo eczneę ż ł ś łą ż ł ę ł  

ale ono nie powstanie z powodu planu bo plan tego nie przewiduje. Mo e powsta  tylkoż ć  

i  wy cznie  kiedy  w a ciciel,  powtórz ,  Spó dzielnia  Mieszkaniowa uzna,  e  takiełą ł ś ę ł ż  

po czenie  drogowe  jest  korzystne  dla  spó dzielców,  a  je eli  uzna,  e  nie  jestłą ł ż ż  

korzystne wi c go nie b dzie, nie ma podstawy prawnej do tego eby kto  móg  daę ę ż ś ł żą ć 

od miasta lub Spó dzielni wybudowania tego uk adu, wi c nie ma tej obawy, którł ł ę ą 

zg aszacie. Dzi kuj .ł ę ę

radny W ADYS AW CZKOWSKIŁ Ł ŁĘ

Panie  Przewodnicz cy  Komisji,  otó  przy  planie  miejscowym  ulicy  Ch opska,ą ż ł  

Obro ców Wybrze a wie pan, e Leclerc odda  spraw  do s du i  da  136 mlnń ż ż ł ę ą żą ł  

odszkodowania. Spotkali my si  kilkana cie razy w Spó dzielni PSM Przymorze         zś ę ś ł  

inwestorem i  e my dyskutowali, i  e my wyrazili pewne swoje obawy jak również ś ż ś ż 

mówili my, e nie b dziemy przeszkadza  w realizacji inwestycji je eli, co si  okaza o,ś ż ę ć ż ę ł  

e komisja zatwierdzi a do 30 tys. m2 powierzchni handlowej. To s  skutki w a nie, eż ł ą ł ś ż  

my  mi dzy  inwestorem  rozmawiamy  co  innego  a  pó niej  pan  Prezydent  Szpakę ź  

podpisuje porozumienie i mówi: wycofacie spraw  z s du to my damy wam wi cej. Toę ą ę  

ju  jest karygodne, panie Przewodnicz cy. My te  wiemy na czym stoimy    i o czymż ą ż  

rozmawiamy, bo ja tylko chcia bym si  zwróci  do radnych z tego okr gu, eby mył ę ć ę ż ś  

mieli w asne zdanie na ten temat bo tam e my zostali wybrani i my mamy pilnował ż ś ć 

interesu nie tylko ca ego Gda ska ale równie  interesu swojego okr gu. Dzi kuj . ł ń ż ę ę ę
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  11

przeciw -    4

wstrzyma o si  ł ę -    6

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1527/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

O  PRZYST PIENIU  DO  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANUĄ  
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO OLIWA DOLNA REJON 
UL. D BROWSZCZAKÓW W MIE CIE GDA SKUĄ Ś Ń    

 Uchwa a stanowi za cznik nr 15 do niniejszego protoko u. ł łą ł

8A) ZMIANY UCHWA Y NR XLII/1493/05 RADY MIASTA GDA SKAŁ Ń  
Z  DNIA 29  WRZE NIA 2005 ROKU W SPRAWIE UCHWALENIAŚ  
MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO  BARNIEWICE  NA  PÓ NOC  OD  ULICYŁ  
METEORYTOWEJ W MIE CIE GDA SKU  (DRUK NR 1647)Ś Ń

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda skań

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w uzasadnieniu.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą
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Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  18

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    5

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1528/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE  ZMIANY  UCHWA Y  NR  XLII/1493/05  RADY  MIASTAŁ  
GDA SKA  Z  DNIA  29  WRZE NIA  2005  ROKU  W  SPRAWIEŃ Ś  
UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO  BARNIEWICE  NA  PÓ NOC  OD  ULICYŁ  
METEORYTOWEJ W MIE CIE GDA SKUŚ Ń    

 Uchwa a stanowi za cznik nr 16 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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9) NADANIA NOWEJ NAZWY ULICY    (DRUK NR 1638)

BOGUMI  KOCZOT – Dyrektor Wydzia u GeodezjiŁ ł

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1638.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Opinia Komisji Kultury jest opinia pozytywn .ą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  23

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1529/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W SPRAWIE NADANIA NOWEJ NAZWY ULICY     

 Uchwa a stanowi za cznik nr 17 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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10)  PRZYST PIENIA DO STOWARZYSZENIA ECSITE (EUROPEANĄ  
COLLABORATIVE  FOR  SCIENCE,  INDYSTRY  &  TECHNOLOGY) 
Z SIEDZIB  W BRUKSELI (DRUK NR 1639)Ą

GRA YNA PILARCZYK –  Dyrektor  Parku  Kulturowego  Fortyfikacji  MiejskichŻ  

„Twierdza Gda sk”ń

Zreferowa a projekt uchwa y tak jak w druku 1639.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Kultury opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Edukacji opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  25

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    0

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1530/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE  PRZYST PIENIA  DO  STOWARZYSZENIA  ECSITEĄ  
(EUROPEAN COLLABORATIVE FOR SCIENCE, INDYSTRY                & 
TECHNOLOGY)   Z SIEDZIB  W BRUKSELI Ą
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 Uchwa a stanowi za cznik nr 18 do niniejszego protoko u. ł łą ł

11)  UDZIA U  GMINY  MIASTA  GDA SKA  W  PROJEKCIEŁ Ń  
„ RODKOWO  -  WSCHODNIOEUROPEJSKA  SIEŚ Ć 
FORTYFIKACYJNA”    (DRUK NR 1640)

GRA YNA PILARCZYK –  Dyrektor  Parku  Kulturowego  Fortyfikacji  MiejskichŻ  

„Twierdza Gda sk”ń

Zreferowa a projekt uchwa y tak jak w druku 1640.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Kultury opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  24

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1531/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE  UDZIA U GMINY MIASTA GDA SKA W PROJEKCIEŁ Ń  
„ RODKOWO  -  WSCHODNIOEUROPEJSKA  SIEŚ Ć 
FORTYFIKACYJNA” 
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 Uchwa a stanowi za cznik nr 19 do niniejszego protoko u. ł łą ł

12) ZMIENIAJ CA UCHWA  RADY MIASTA GDA SKA                   WĄ ŁĘ Ń  
SPRAWIE  ZWOLNIENIA  OD  PODATKU  OD  NIERUCHOMO CIŚ  
BUDOWLI,  BUDYNKÓW  LUB  ICH  CZ CI  ORAZ  GRUNTÓWĘŚ  
W  ZWI ZKU  Z  UTWORZENIEM  NOWYCH  MIEJSC  PRACYĄ  
(DRUK NR 1642) 

ALAN  ALEKSANDROWICZ  –  Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Politykię ł  

Gospodarczej

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1642.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  18

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    4

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1532/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE  ZMIENIAJ CA UCHWA  RADY  MIASTA GDA SKAĄ ŁĘ Ń  
W  SPRAWIE  ZWOLNIENIA  OD  PODATKU  OD  NIERUCHOMO CIŚ  
BUDOWLI,  BUDYNKÓW  LUB  ICH  CZ CI  ORAZ  GRUNTÓWĘŚ  
W ZWI ZKU Z UTWORZENIEM NOWYCH MIEJSC PRACYĄ
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 Uchwa a stanowi za cznik nr 20 do niniejszego protoko u. ł łą ł

13) ZMIENIAJ CA UCHWA  RADY MIASTA GDA SKA                   WĄ ŁĘ Ń  
SPRAWIE  ZWOLNIENIA  OD  PODATKU  OD  NIERUCHOMO CIŚ  
BUDOWLI,  BUDYNKÓW  LUB  ICH  CZ CI  ORAZ  GRUNTÓWĘŚ  
PO O ONYCH NA OBSZARACH OBJ TYCH SPECJALN  STREFŁ Ż Ę Ą Ą 
EKONOMICZN  NA TERENIE MIASTA GDA SKA    (DRUK NR 1643) Ą Ń

ALAN  ALEKSANDROWICZ  –  Zast pca  Dyrektora  Wydzia u  Politykię ł  

Gospodarczej

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1643.ł ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Bud etowa opiniowa a pozytywnie.ż ł

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie.ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  22

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1533/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE  ZMIENIAJ CA UCHWA  RADY  MIASTA GDA SKAĄ ŁĘ Ń  
W  SPRAWIE  ZWOLNIENIA  OD  PODATKU  OD  NIERUCHOMO CIŚ  
BUDOWLI,  BUDYNKÓW  LUB  ICH  CZ CI  ORAZ  GRUNTÓWĘŚ  
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PO O ONYCH NA OBSZARACH OBJ TYCH SPECJALN  STREFŁ Ż Ę Ą Ą 
EKONOMICZN  NA TERENIE MIASTA GDA SKAĄ Ń

 Uchwa a stanowi za cznik nr 21 do niniejszego protoko u. ł łą ł

14) OPINII  DOT.  FUNKCJONOWANIA  „O RODKA  REHABILITACJIŚ  
DLA PTAKÓW CHRONIONYCH”      (DRUK NR 1644)

MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydzia u Ochrony rodowiskał Ś

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

W zwi zku z konieczno ci  uzupe nienia o opini  Biura Rozwoju Miasta Gda skaą ś ą ł ę ń  

wnosz  o zdj cie tego projektu uchwa y z porz dku obrad.ę ę ł ą

(Druk 1644 stanowi za cznik nr 22 do niniejszego protoko u).łą ł

15) ZMIENIAJ CA  UCHWA  RADY  MIASTA  GDA SKAĄ ŁĘ Ń  
NR XXII/650/04 Z DNIA 25 MARCA 2004 R. W SPRAWIE PRZYJ CIAĘ  
WIELOLETNIEGO  PROGRAMU  GOSPODAROWANIA 
MIESZKANIOWYM ZASOBEM MIASTA GDA SKA NA LATA 2004 –Ń  
2008        (DRUK NR 1608+autopoprawka) 

SZCZEPAN LEWNA – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Pozwalam  sobie  przed o y  Pa stwu  propozycj  zmiany  uchwa y  Rady  Miastał ż ć ń ę ł  

Gda ska w sprawie przyj cia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowymń ę  

zasobem Miasta Gda ska na lata  2004-2008.  Prosz  Pa stwa zmiany,  o  którychń ę ń  

mowa, by y wielokrotnie w ró nych gremiach, na komisjach, spotkaniach, teminariachł ż  

omawiane, my l  wi c, e nie trzeba ponownie referowa  zawartych tu postanowieś ę ę ż ć ń 

zmieniaj cych.  Chc  tylko  przypomnie ,  e  g ówne  sprawy,  które  zawiera  projektą ę ć ż ł  

uchwa y sprowadzaj  si  do po pierwsze – zliberalizowania pierwotnie przyj tej zasady,ł ą ę ę  
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i  w mieszkaniach stanowi cych            w momencie podj cia uchwa y zmienianej 100ż ą ę ł  

%  w asno  miasta,  mieszkania  nie  b d  sprzedawane,  b d  wy czone  zeł ść ę ą ę ą łą  

sprzeda y.   Opinie  Pa stwa  radnych,  obietnica  pana  Prezydenta,  wnioskiż ń  

mieszka ców i konsensus uzyskany w tym wzgl dzie spowodowa y, i  przedk adamyń ę ł ż ł  

Pa stwu propozycj  aby ten do , przyznaj , rygorystyczny aczkolwiek uzasadnionyń ę ść ę  

potrzebami miasta przepis z agodzi  w ten sposób,  i  w budynkach stanowi cych wł ć ż ą  

ca o ci  w asno  miasta  Gda ska,  tzn.takich,  w  których  nie  sprzedano  adnegoł ś ł ść ń ż  

mieszkania ani  lokalu,  który  nie  wchodzi  w sk ad  wspólnoty,  nie  stanowi  maj tkuł ą  

wspólnoty,  dopu ci  sprzeda  je li  wniosek o  wykupienie swoich  mieszka  z oś ć ż ś ń ł żą 

mieszka cy, którzy zajmuj  co najmniej 70 % powierzchni mieszkalnej tego budynku iń ą  

nie tylko z o  taki wniosek ale równie  wykupi  te 70 %, je li taka sytuacja nast pi toł żą ż ą ś ą  

nawet  je li  budynek  stanowi  w  ca o ci  zasób  miasta,  zosta yby  te  mieszkaniaś ł ś ł  

skierowane do sprzeda y, wykonana zostanie sprzeda . I druga istotna zmiana maj caż ż ą  

znaczenie  merytoryczne  to  jest  nieco  przesuni cie  w  czasie  realizacji  zadaę ń 

zwi zanych ze sprzeda  mieszka  w zasobach przeznaczonych do sprzeda y toą żą ń ż  

znaczy chodzi o te 24 tysi ce mieszka  znajduj cych si  w zasobach komunalnych,ą ń ą ę  

spowodowana  technicznymi  mo liwo ciami  wykonania  tego  planu.  To  s  g ówneż ś ą ł  

elementy tych zmian aczkolwiek tutaj redakcyjne i stylistyczne równie  s  jak i jest parż ą ę 

innych, ale     o tym ju  wielokrotnie mówili my wi c nie b d  tego referowa . Bardzoż ś ę ę ę ł  

prosz              o przyj cie tej uchwa y wraz z autopoprawk .ę ę ł ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie.ł

radny MACIEJ LISICKI

Panie Prezydencie mam pytanie czy móg by pan przytoczy  i mo e uwypukli  ten zapisł ć ż ć  

dot.  nadzwyczajnych uprawnie  Prezydenta,  które  chcemy t  uchwa  mu nada .ń ą łą ć  

Pytam o to w kontek cie dwóch przypadków chocia by tego opisywanego       w prasieś ż  

sprzed kilku dni, tragicznego przypadku wielodzietnej rodziny, która by  mo e, gdybyć ż  

ten zapis przeszed , dzisiaj b dzie mog a skorzysta  z tego przepisu        i wyst pi doł ę ł ć ą  

pana Prezydenta a on ju  potem ewentualnie rozpatrzy ale równie          w kontek cież ż ś  

poprawki pani radnej Putrycz, dzisiaj zg oszonej, która mia aby na celu no jak  tamł ł ąś  

ochron  pewnej grupy lokatorów dzisiaj i w przysz o ci. Moje pytanie jest takie: czy jestę ł ś  
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ten zapis, czy rzeczywi cie on by równie  t  poprawk                    w szczególnychś ż ą ę  

przypadkach jak gdyby konsumowa  czy te  za atwia  i jaki jest ten dok adny zapis,ł ż ł ł ł  

eby my tu wszyscy jako radni mogli go us ysze , bardzo prosz .ż ś ł ć ę

SZCZEPAN LEWNA – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Wniosek pani Putrycz dotyczy nast pnej uchwa y dot.  zasad najmu a nie uchwa yę ł ł  

omawianej, natomiast równie  w tym zapisie zawarta jest ta klauzula,                        eż ż  

w szczególnie uzasadnionych przypadkach nawet je li nie s  spe nione kryteria to, aleś ą ł  

na zasadzie absolutnego wyj tku bo takie wyj tki ycie mo e nam przynie , nie da sią ą ż ż ść ę 

wszystkiego  skodyfikowa ,  Prezydent  Miasta  Gda ska  mo e  przeznaczy  doć ń ż ć  

sprzeda y  mieszkania  i  budynki,  które  zgodnie  z  postanowieniami  uchwa y  nież ł  

podlega yby sprzeda y, ale to nie by o przedtem i nie jest obecnie kwesti  sporn .ł ż ł ą ą  

Kwesti  sporn  jest druga uchwa a dot. zasad wynajmu i rozszerzenia uprawnie      doą ą ł ń  

wchodzenia w stosunek najmu po dotychczasowych najemcach.

radna DANUTA PUTRYCZ

Panie Prezydencie. 

W wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Gda skań  

na  lata  2004-2008  przedstawia  si  takie  czy  inne  wizje,  one  ulegaj  korekcie,ę ą  

teoretycznie rzecz bior c ujmuje si  równie  tam alternatywne rozwi zania w postacią ę ż ą  

budownictwa  TBS-owskiego  jako  alternatywa  do  mieszka  komunalnych.  My l ,ń ś ę  

e  to  tak  nie  do  ko ca  bo  nie  wyczyta am  takiego  zabezpieczenia  eby  dlaż ń ł ż  

mieszka ców naszego Gda ska, bo nie wszyscy s  bogaci i nie wszyscy mog  sobień ń ą ą  

pozwoli  nawet przy niskich kredytach na kupienie mieszkania w asno ciowego, i teć ł ś ż 

nie  mog  skorzysta  z  mieszkania  TBS-owskiego.  Dlaczego?  Natomiast  w  tymą ć  

wieloletnim programie nie ma jakby zapewnienia, e to alternatywne budownictwo dlaż  

tych redniozamo nych, o których mówiono przy TBS-ach, to si  okazuje, e to tak nieś ż ę ż  

do ko ca zdaje egzamin, bo szczególnie Gda ski TBS buduje tak drogie mieszkania wń ń  

sensie eksploatacyjnym, kosztów utrzymania przez takiego najemc  tego mieszkania,ę  

e praktycznie rzecz bior c rednie dochody to za ma o eby utrzyma  si  w takimż ą ś ł ż ć ę  

lokalu. Pan Prezydent doskonale wie, e  jest sporo wyst pie       z Gda skiegoż ą ń ń  

szczególnie TBS-u , no bo „Mot awa” buduje od niedawna, o eksmisj  co powoduje,ł ę  

e ci ludzie zasiedleni podówczas po powodzi nie s  w stanie uiszcza  op at, któreż ą ć ł  
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wymaga spó ka z racji w a nie tej drogiej eksploatacji, kosztów eksploatacji. Co w tejł ł ś  

materii si  robi i dlaczego tak si  dzieje, bo zostaj  oczywi cie tylko developperzy   aę ę ą ś  

wi c kupowanie mieszka  u developperów i  praktycznie rzecz bior c ci  najubo si,ę ń ą ż  

którzy b d  mogli skorzysta  z mieszka  komunalnych.             Tak powinno by , ja nieę ą ć ń ć  

twierdz , e nie, e ci wszyscy, którzy zarabiaj  powy ej jakiej  przeci tnej, ale chcę ż ż ą ż ś ę ę 

powiedzie  tak, e wska nik bezrobocia u nas nie spada, bieda mimo wszystko jakć ż ź  

wiemy jest do  rozleg a w naszym mie cie i du o osób, które w tej chwili czy kilka latść ł ś ż  

temu by o sta  na utrzymanie takiego czy innego mieszkania  w tej chwili mich nie stał ć ć 

z przyczyn ró nych, chorobowych, finansowych a wi c to si  jakby ci le wi e. W tymż ę ę ś ś ąż  

planie wieloletnim programie ja jednak          nie do ko ca widz  alternatyw . Czy panń ę ę  

Prezydent móg by odpowiedzie  jak rozwi za  te problemy, eby by  wilk syty i owcał ć ą ć ż ł  

ca a w tym mie cie?ł ś

radna BARBARA MEYER

Panie Przewodnicz cy, ja mo e nieco pó niej bo chcia abym na temat tych wszystkichą ż ź ł  

uchwa  jako  si  wypowiedzie . O co mi chodzi? Panie Prezydencie         w dniach 20-ł ś ę ć

21 odby o si  w Ratuszu seminarium na temat mo liwo ci gmin             w zaspokajaniuł ę ż ś  

podstawowych  potrzeb  mieszkaniowych  i  powiem  tak:  oczywi cie  wieloletni  planś  

mieszkaniowy jest pewnym krokiem do przodu, e wiemy w jakim kierunku chcemyż  

pój  ale po rozmowach z ró nymi lud mi z Bydgoszczy,                 z Krakowa,ść ż ź  

Poznania,  Bia egostoku  itd.  dosz am  do  wniosku,  e  my  jeste my  najbardziejł ł ż ś  

restrykcyjn  gmin  je eli chodzi, bo z wieloletniego planu wynikaj  nast pne uchwa y,ą ą ż ą ę ł  

które dotycz  najmu, wykupywania itd. i tutaj potrzebne s  pewne zmiany, które byą ą  

z agodzi y i rzeczywi cie zaspokojenie potrzeb mieszkaniowych          w Gda skuł ł ś ń  

wygl da o nieco inaczej, dam przyk ad: Kraków – maj cy w a ciwie te  du o staregoą ł ł ą ł ś ż ż  

zasobu mieszkaniowego ale tam najem lokali po prostu jest regulowany w ten sposób, 

e  osoby,  które  stale  zamieszkiwa y z  najemc  nie  krótszy okres  ni  5  lat  a  poż ł ą ż  

wymeldowaniu si ,  wyprowadzeniu itd.  tam s  te lokale legalizowane.         Myę ą  

stawiamy za  surowe warunki  nawet z  wnukami,  którzy  mieszkali,  z  dziadkami nie 

chcemy legalizowa . Druga rzecz –  przyk adowo wy apa am równie  w Krakowie,ć ł ł ł ż  

my my tutaj kiedy  chyba o Cyga skiej Górce mówili, e je eli  jest ju  wspólnotaś ś ń ż ż ż  

mieszkaniowa,  to  nie  b d  tych  ludzi  tylko  b d  kogo  z  Urz du,  e  zosta y  tamłą łą ś ę ż ł  

sprzedane mieszkania w budynkach wybudowanych po 1990 roku, powsta a wspólnotał  
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mieszkaniowa.  Mówimy,  e  utrzymywanie  wspólnot  jest  dla  nas  do  kosztowne.ż ść  

Kraków za atwi  to w ten sposób, e je eli te budynki zosta y wybudowane po styczniuł ł ż ż ł  

1990 roku, oczywi cie nie mo na wykupywa  ale zakaz ten nie dotyczy budynków, wś ż ć  

których by y ju  zbywane lokale mieszkalne, zwró cie uwag , lub mo liwo  ich zbyciał ż ć ę ż ść  

wynika z innych przepisów.  Jeste my, wed ug mnie, najbardziej restrykcyjnym miastemś ł  

w stosunku do swoich mieszka ców. Oczywi cie to co chcemy dzisiaj uchwali , to poń ś ć  

cz ci  zaczyna  pewne  rzeczy  agodzi  ale  powinni my  jeszcze  przeanalizowa  ięś ł ć ś ć  

jeszcze dokona  pewnych zmian,    i tak jak mówi  wszystkie zmiany w uchwa achć ę ł  

drugich si  odnosz  jak gdyby znowu do wieloletniego planu. My radni nie jeste myę ą ś  

prawnikami, nie b dziemy w tym wieloletnim planie, jak ja to mówi , majstrowa  bo nieę ę ć  

chcemy go zepsu  ale chcemy eby on naprawd  s u y  mieszka com. Dzi kuj .ć ż ę ł ż ł ń ę ę

SZCZEPAN LEWNA – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Szanowni Pa stwo Radni.ń

Co  do  wyst pienia  pani  Putrycz,  bardzo  sympatycznego  sk din d,  zawieraj cegoą ą ą ą  

kolokwialne pytanie jak zrobi  eby wilk by  syty i owca ca a w naszym prze wietnymć ż ł ł ś  

mie cie Gda sku, odpowiem równie kolokwialnie. Otó  kochana pani radna,             odś ń ż  

momentu wygnania z raju ludzko  próbuje rozwi za  problem jak da  i nie straci , iść ą ć ć ć  

dotychczas problemu tego nie rozwi za a. Krótko mówi c, trudno b dzie. Natomiastą ł ą ę  

odnosz c si  merytorycznie do kwestii bardziej skutecznego zaspakajania potrzeb aą ę  

mo e inaczej, zw ania rozbie no ci pomi dzy oczekiwaniami                    aż ęż ż ś ę  

mo liwo ciami miasta powiem tak – wiedz  Pa stwo, by a o tym mowa na debacie.ż ś ą ń ł  

Jednym z elementów wieloletniego planu jest budowa mieszka . Ta budowa mieszkań ń 

powinna pozwoli , mówi  o programie 1000 mieszka , ten program              w krótkimć ę ń  

okresie czasu 3 lat, powinien pozwoli  na znacz ce zwi kszenie pozostaj cego w gestiić ą ę ą  

miasta zasobu budynków socjalnych i  dzi ki temu sytuacja powinna ulec poprawie.ę  

Inaczej mówi c wieloletni program dopóki stanowi ca o         i tylko wówczas kiedyą ł ść  

stanowi ca o  daje odpowied  na pytanie jak pomóc rzeczywi cie ubogim i na czasł ść ź ś  

pozostawania w ubóstwie,  ale  to  prawda przyjmujemy tutaj  generalna  zasad ,  eę ż  

mieszkania komunalne, ca y zasób komunalny,  w tym mieszkania socjalne s  istotnymł ą  

elementem pomocy mieszkaniowej dla ludzi biednych zdecydowanie poni ej redniej aż ś  

nie redniej, które w innych przypadkach nie mog  zaspokoi  swoich potrzeb bo tejś ą ć  

regu y si  trzymamy rzeczywi cie ale je li b dziemy j  realizowali tak jak zapisali my wł ę ś ś ę ą ś  
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planie  to  mamy  szans .  Naprawd  mo emy  doprowadzi  do  sytuacji,  w  któreję ę ż ć  

oczekiwanie na mieszkania cz owieka biednego nie b dzie trwa o 10 czy 15 lat, ale teł ę ł ż 

mamy szans  na  to  jako  ogó  gda szczan,  e  nie  b dziemy …o yli  wspólnychę ł ń ż ę ł ż  

pieni dzy na zaspokajanie potrzeb cz owieka, który ju  z biedy wyszed , który nieę ł ż ł  

znajduje si  w sytuacji ewidentnie gorszej ni  rednia stopa zamo no ci mieszka cówę ż ś ż ś ń  

Gda ska. My l ,  e jest to jaka  odpowied  i  ufam, e nie tylko ja wiem, i  tegoń ś ę ż ś ź ż ż  

rodzaju mechanizmy w wieloletnim programie s  zawarte. Natomiast odnosz c si  doą ą ę  

tego o czym mówi a pani radna Meyer, ja te  by em na tej sesji i nie uzyska em tamł ż ł ł  

takich informacji, i  miasto Gda sk jest w sytuacji, postawi o si  w sytuacji szczególnież ń ł ę  

restrykcyjnej wobec problemu zaspokajania potrzeb mieszka ców. Natomiast prawdń ą 

jest, e nie ma i  nie mo e by  adnego porównania pomi dzy miastami Gda sk iż ż ć ż ę ń  

Kraków, czy Gda sk       i  Lublin, tak jak nie ma adnego porównania pomi dzyń ż ę  

miastami Gda sk i Gdynia mi dzy innymi. Gda sk nale y do miast po o onych na tzw.ń ę ń ż ł ż  

ziemiach  odzyskanych,  st d  olbrzymi  zasób  komunalny.  Przy  450  tysi cachą ą  

mieszka ców mamy jeszcze ci gle  mimo intensywnej  sprzeda y oko o 35 tysi cyń ą ż ł ę  

mieszka  komunalnych              w sytuacji, w której Gdynia maj c 270 par  tysi cyń ą ę ę  

mieszka ców ma cznie               z  TBS-ami  wszystkich razem mieszkań łą ń 

nastawionych na pomoc socjaln  6.000. Podobna  sytuacja tylko jeszcze inna jest wą  

Krakowie. W Krakowie zasób komunalny prawie nie istnieje. To jest zasób rz du 4 -  6ę  

tysi cy mieszka ,  nie pami tam dok adnie,  poniewa  tam mieszkania s  g ównieę ń ę ł ż ą ł  

prywatne, wi c problemy, z którymi stykaj  si  te miasta s  zupe nie ró ne, nie daj ceę ą ę ą ł ż ą  

si  porówna .  Natomiast  z  ca ego  seminarium,  w  którym  oboje  uczestniczyli myę ć ł ś  

wynika,  i  sposób i  rozmach z  jakim my rozwi zujemy problemy mieszkaniowe aż ą  

przynajmniej  planujemy  rozwi zanie  swoich  problemów  mieszkaniowych,  wzbudzaą  

szacunek, uznanie, podziw i jestem proszony o przes anie naszych aktów do innychł  

miast,  które  chc  si  z  nimi  zapozna  i  spróbowa  równie  nasze  rozwi zaniaą ę ć ć ż ą  

zastosowa  u siebie, Bydgoszcz, ód , Wroc aw i par  innych miast, które znajduj  sić Ł ź ł ę ą ę 

w jakiej  tam sytuacji podobnej. Dzi kuje bardzo.ś ę

radny WIES AW KAMI SKIŁ Ń

Panie Przewodnicz cy, Panie i Panowie Radni.ą

Musz  powiedzie , e przedstawione projekty zmiany uchwa  s  przyk adem jak nieę ć ż ł ą ł  

powinno si  stanowi  prawa, jak nie powinno si  zarz dza  i wreszcie s  dowodem naę ć ę ą ć ą  
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to co politycy  potrafi  zrobi  w l ku przed wyborcami szczególnie w przed rok kampaniią ć ę  

wyborczej. Aby nie by  go os ownym to chc  powiedzie  jasno, nie powinno dawa  sić ł ł ę ć ć ę 

Prezydentowi  ani  komukolwiek  innemu  decydowania  o  tzw.  decyzjach        o 

wyj tkowych przypadkach.  Jestem ciekawy czy  i  jakimi  kryteriami  b dzie  si  paną ę ę  

Prezydent w tych przypadkach kierowa . Mo e tymi kryteriami b dzie przynale no  doł ż ę ż ść  

tej partii lub innej, albo by  mo e uroda tego dziecka czy tamtego. Jest to kierunek,ć ż  

który odwrotnie kieruje nasze miasto je eli chodzi o zarz dzanie. Jest to nieprzejrzysteż ą  

itd. Je eli chodzi o co politycy potrafi  zrobi  w l ku przed wyborcami to chcia bymż ą ć ę ł  

pogratulowa  „Gazecie Wyborczej” i jej sukcesowi. ć

W  sprawie  tzw.  wszyscy  albo  nikt  zmienia  si  przyj te  decyzje,  które  panę ę  

Wiceprezydent Lewna z tak  gorliwo ci  broni  i uzasadnia  dlaczego powinno si  takieą ś ą ł ł ę  

ograniczenia wprowadza .  Chc  te  powiedzie ,  e  nale y podzi kowa  „Gazecieć ę ż ć ż ż ę ć  

Wyborczej”  dlatego,  e  ona  nie  mia a  nigdy  w tpliwo ci,  stan a  po  stronież ł ą ś ęł  

mieszka ców  bo  dobrze  zdefiniowa a,  e  niesprawiedliwym  z  punktu  widzeniań ł ż  

podstawowego ludzkiego s  te zapisy, które wi kszo  tej Rady na czele z Platformą ę ść ą 

Obywatelsk  nie umia a zrozumie . I w ko cu dlaczego tak si  nie powinno zarz dza ?ą ł ć ń ę ą ć  

To w ko cu panie Prezydencie, ja wiem, e ma pan wiadomo  tego,     e w tym coń ż ś ść ż  

robimy, w wi kszo ci przypadków, poza t  nowelizacj  je eli chodzi         o bonifikat ,ę ś ą ą ż ę  

to cofamy si  do ty u i my l , e pana osobi cie to boli,                         eę ł ś ę ż ś ż  

przedstawiony spójny program, z którym mo na si  zgadza  lub nie ale przedstawionyż ę ć  

spójny program w a nie jest nie tylko e nierealizowany, to cofa si       w jego realizacjił ś ż ę  

do ty u. Ale panie Prezydencie, je eli namówili cie Rad  Miasta Gda ska do tego ebył ż ś ę ń ż  

go  przyj ,  to  naprawd  nie  jest  dobrym pomys em aby  zapisy,  które  mia y  byąć ę ł ł ć 

realizowane chocia by takie jak dwie strefy czynszu, czy od 01 stycznia 2005 roku, toż  

wy cie je zapisali a Rada przyj a to prawda. Czy te  powo anie spó ki od 01 styczniaś ęł ż ł ł  

2005 roku – to wy cie je powo ali a Rada przyj a aby dzisiaj po prostu zwyczajnieś ł ęł  

skre li  te  zapisy  i  czeka  na  niewiadomo jaki  harmonogram wprowadzenia  tegoś ć ć  

programu. Dzi kuj  bardzo.ę ę

radny MACIEJ LISICKI

Naprawd  nie zbadane s  meandry my lenia pana radnego Kami skiego, w a ciwieę ą ś ń ł ś  

nie wiadomo on jest chyba za a nawet przeciw i jeszcze popiera, bo dok adnie nieł  

wiadomo o co mu chodzi, zw aszcza, e sam g osowa  za tymi uchwa ami wi c to juł ż ł ł ł ę ż 
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w ogóle  jest  pomieszanie z  popl taniem. Natomiast prosz  Pa stwa bardzo b dą ę ń ę ę 

broni  tych zapisów nadzwyczajnych uprawnie  dla Prezydenta, bo aden rozs dnył ń ż ą  

Prezydent w tym mie cie nie b dzie zachowywa  si  nieracjonalnie i nie b dzie siś ę ł ę ę ę 

nara a  na  zarzuty  i  mieszka ców  i  prokuratora.  W a nie  takie  nadzwyczajneż ł ń ł ś  

uprawnienia pozwol  na  rozwi zanie sytuacji  ludzkich,  bardzo trudnych,  cho by taą ą ć  

opisana przed paroma dniami w gazecie i  mam nadziej ,  e  te  uchwa y zostanę ż ł ą 

przyj te w a nie po to eby wyj  naprzeciw mieszka com a nie dlatego, e kto  się ł ś ż ść ń ż ś ę 

przed kim  ugi . Trzeba patrze  w miar  racjonalnie, w miar  ekonomicznie tak jak siś ął ć ę ę ę 

da a nie mówi  jakie  rzeczy kompletnie nierozs dne. Dzi kuj .ć ś ą ę ę

radna ZOFIA GOSZ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Ja s ucha am uwa nie pana Prezydenta Lewny i musz  powiedzie , e ja te  by amł ł ż ę ć ż ż ł  

na tej debacie i niestety miasto Gda sk si  adnie przedstawi o, szczególnie              wń ę ł ł  

zabezpieczenia mieszka  rodzin ubogich, biednych ale pani nie wiem minister        toń  

chyba by a, czy by a minister skomentowa a odpowiednio : „no, nie b d  komentował ł ł ę ę ć 

jak tak  dobrze jest  w Gda sku”,  po  prostu no z  szacunkiem prawdopodobnie dlań  

organizatora  ale  ja  chc  powiedzie  jeszcze  o  czym  innym.  Pan  powiedzia  oę ć ś ł  

Krakowie m.in. nadmienia , o innych miastach, e tam nie ma mieszka  komunalnychł ż ń  

bo có  oni robi ,  tyle co ja  us ysza am. Wykupuj  mieszkania wybudowane przezż ą ł ł ą  

developerów.  To  co  mówili my tutaj  na  tej  debacie i  jeszcze s  inne mo liwo ci,ś ą ż ś  

dop aty do czynszu dla ludzi biednych bez budowania im mieszka  socjalnych i o tymł ń  

mówiono. W WPI znikn a pozycja mieszkania socjalne, pyta am si  na komisji co sięł ł ę ę 

sta o, no bo na Chodkiewicza nikt nie chce podj  si  remontu      i koniec kropka. Nieł ąć ę  

dyskutujemy o innych rozwi zaniach tylko skre lamy                    i prawdopodobnieą ś  

tego  nikt  nie  podniesie,  i  nikt  nie  zmieni.  Co  zrobi  Kraków? Nie  wiem czy  panł  

Prezydent wtedy by  czy nie bo przyszed  drugiego dnia pod koniec       a to si  dzia oł ł ę ł  

na pocz tku drugiego dnia. Mianowicie przystosowa , wykupi  dwa baraki od kolei i tamą ł ł  

chyba 100 mieszka , 100 rodzinom da  mieszkania socjalne ale podzieli  tych ludzi, nień ł ł  

wiem czy to jest dobre czy z e, na biednych, którzy maj  mie  mieszkanie socjalne wł ą ć  

odpowiednim standardzie i na tzw. jak to Kraków nazwa  zbieraczy z omów i innych,ł ł  

którzy si  nie przystosowali i  nie przystosuj  spo ecznie. W a nie da  tym ludziomę ą ł ł ś ł  
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najgorszej mo na by powiedzie  kategorii, nie najni szej,         w takiej sytuacji s , takież ć ż ą  

maj  przekonania, wykupi  im te baraki i przystosowa . ą ł ł

Ja chcia abym i yczy abym sobie eby chocia  takie baraki wykupiono dla biednychł ż ł ż ż  

ludzi. Ja si  zgadzam z Prezydentem, ci gle na czas okre lony, nigdy nie na zawsze.ę ą ś  

To co my my zak adali tak jak powiedzia y inne miasta, na czas taki i taki. Po tymś ł ł  

czasie albo dostaniesz mieszkanie komunalne i go zap acisz czy wykupisz w jakiejł ś 

cz ci, albo co  sobie po prostu zorganizujesz. Z tym si  zgadzam jak najbardziej, aleęś ś ę  

je eli dzisiaj w odpowiedzi na interpelacj  otrzyma am odpowied  gdzie zapyta am : ileż ę ł ź ł  

w wyniku TBS-ów ludzi biednych mia o mo liwo  skorzystania           z mieszkał ż ść ń 

zamiennych,  to  otrzyma am  informacj  panie  Prezydencie,  e  w  2004  roku  tał ę ż  

wielop aszczyznowa zamiana mieszka  da a a  6 mieszka , a w I pó roczu 2005 rokuł ń ł ż ń ł  

a  4 mieszkania, wi c zaczynam si  zastanawia  jak ten system dzia a.ż ę ę ć ł

Ja wiem, e trzeba pewne rzeczy prostowa . B d c na innej konferencji, tu  po tejż ć ę ą ż  

debacie, dowiedzia am si  o Szczecinie jeszcze, to co 2 lata –  1,5 roku temu jakł ę  

uchwalali my  pierwsza  wersj  wnosi am,  e  Szczecin  –  pokazywali  je  nam  naś ę ł ż  

zdj ciach – ca e kwarta y miast rewitalizuje r kami mieszka ców. To co ja mówi am,ę ł ł ę ń ł  

okre la zakres remontów jakie musz  zrobi , zewn trzne remonty jak dachy g ówneś ą ć ę ł  

ci gi  robi  gmina,  i  wtedy  dopiero  podpisuje  umow  w asno ci  za  przys owiową ę ł ś ł ą 

z otówk .  Czyli  ma zrewitalizowane budynki za pieni dze mieszka ców bo babcia,ł ę ą ń  

dziadek, wnuki wszyscy pomagaj  i to robi Szczecin, to nam na zdj ciach pokazywanoą ę  

te kwarta y.  To by a tzw.konferencja o suburbanizacji na Politechnice Gda skiej dwał ł ń  

dni.  Ja  o  tym  mówi am,  Szczecin  skorzysta ,  my  nie  chcemy,  mówimy  nie  mał ł  

przepisów. My mówimy, e nie mo na dofinansowywa  czynszów ludziom biednym, eż ż ć ż  

prawo nie pozwala. Inne gminy, miasta to robi , wi c panie Prezydencie nie oczekują ę ę 

dzisiaj odpowiedzi ale prosz  si  nad tym zastanowi  je eli inne miasta robi , je elię ę ć ż ą ż  

mamy do nich telefony to spróbujmy po prostu skorzysta  bo to o czym ja mówić ę 

rewitalizacja za pieni dze mieszka ców to robi równie  Ameryka, wiem na pewno, ią ń ż  

robi to Dania, wi c te zmiany na pewno nie polepszaj  zbytnio dotychczasowej sytuacjię ą  

ale  mam nadziej ,  e  pan Prezydent  b dzie dalej  pracowa  nad tym systemem ię ż ę ł  

wywiedzie  w a ciwe  wnioski,  chocia  w  drugim  dniu  by y  szczególnie  wnioski  wł ś ż ł  

zakresie stosowania prawa w poszczególnych miastach, kiedy pan Prezydent nie mógł 

by  obecny, dopiero pod koniec, i eby w jaki  sposób z tego skorzysta  i wtedy zrobić ż ś ć ć 

chocia by z  po czonych komisji  debat  mniejsz  tak ,      e  jest  tak,  tu  namż łą ę ą ą ż  
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przeszkadza, tu  nie,  tu  musimy zrobi  czy nie,  poniewa  ten system, w który  myć ż  

brniemy nie wyjdziemy bo nikt nie zbudowa  jeszcze dosy  mieszka  socjalnych bo jestł ć ń  

to niemo liwe wi c trzeba dop aca  do czynszu. Nikt nie zbudowa  dosy  mieszkaż ę ł ć ł ć ń 

komunalnych wi c wykupuje si  u developera itd. itd. Podawali tam nawet ceny, któreę ę ś 

z miast podawa o, e kupuje u developera mieszkanie za 2.650 no to chyba jest tak jakł ż  

u nas w TBS-ach. Dzi kuj .ę ę

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Ja bym chcia  si  skupi  nad meritum zmian w tej uchwale. Otó  te zmiany, które tutajł ę ć ż  

pan  Prezydent  zaproponowa  to  jest  pewnego rodzaju  liberalizacja  zasad wykupuł  

mieszka , które by y do tej pory czy s  w 100 % komunalne i zosta o to          wń ł ą ł  

pewnym  stopniu  zliberalizowane.  Z  rozmów  przeprowadzonych  w  Klubie  PiS 

zorientowa em si  i dlatego mog  z pe nym przekonaniem powiedzie , e jeste mył ę ę ł ć ż ś  

sk onni  nawet  bardziej  zliberalizowa  te  zasady,  natomiast  z  drugiej  strony mamył ć  

informacj ,  e  Wydzia  Skarbu  jest  zatkany  wnioskami,  które  wp yn y  o  wykupę ż ł ł ęł  

mieszkania. Mieszka cy przychodz  i mówi , no z o y am wniosek, z o y em wniosek,ń ą ą ł ż ł ł ż ł  

czekam i nic, by  kto  albo nie by , rzeczoznawca by  albo nie by , to si  wszystko takł ś ł ł ł ę  

toczy, limaczy, trwa i  trwa. Dlatego ja rozumiem doskonale, e nawet je eli  tegoś ż ż  

zapisu dokonamy dzisiaj, który by by bardziej liberalny jeszcze, no on nie móg by był ł ć 

skonsumowany po prostu, poniewa  w pewnej kolejno ci wniosków nap ywaj cych toż ś ł ą  

jest  realizowane.  Nale y  zatem  dopracowa  sposobu  p ynniejszego  realizowaniaż ć ł  

wniosków,  które  nap yn y  i  oczywi cie  ceni  wszelkie  pogl dy,  które  podlegajł ęł ś ć ą ą 

zmianie bo rozumiem, e na forum komisji czy Rady Miasta dyskutujemy jakie zmianyż  

mog yby zosta  wprowadzone i nale y ceni , e dojrzewamy do zmian, bo jeszczeł ć ż ć ż  

jaki  czas  temu  nie  brali my  pod  uwag  takiej  liberalizacji,  która  dzisiaj  jestś ś ę  

wprowadzana. Ja wierz , e sk onno  do wi kszej liberalizacji tej uchwa y jest     wę ż ł ść ę ł  

Radzie Miasta ale ona by  mo e znajdzie swój czas. Na dzisiaj nasz klub uznaje j  zać ż ą  

wystarczaj c .  Je eli  chodzi  o  autopoprawk ,  któr  pan  Prezydent  tutaj  namą ą ż ę ą  

przedstawi  do wprowadzonych zmian, one w zasadzie te  pozytywnie wp ywaj  czy sł ż ł ą ą 
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jak  tu warto ci  dodan  do wprowadzonych zmian. Tak e nie wypowiada bym siąś ś ą ą ż ł ę 

tutaj tak krytycznie, e od pocz tku ten program do niczego nie prowadzi.           Jaż ą  

s dz , e wyprzedzamy wiele miast i jest to nasz wspólny dorobek bo na forum Radyą ę ż  

Miasta wprowadzono tu wiele zmian i to Rada Miasta mo e sobie przypomnie , eż ć ż  

wiele zmian zosta o tutaj wprowadzonych, pracy w komisjach i na sesji, i ten programł  

nie jest li tylko autorskim programem Prezydenta. Oczywi cie no jest tutaj Prezydentś  

si  dominuj c  ale nie mniej jednak prawie ka dy swoj  cegie k  do o y . Dlategołą ą ą ż ą ł ę ł ż ł  

my l , e je li jakie  zmiany b dziemy chcieli wprowadzi  to jeszcze w tej kadencjiś ę ż ś ś ę ć  

nawet zd ymy. Dzi kuj .ąż ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  Pa stwa jest zg oszonych 9 osób. Jest wniosek o zamkni cie dyskusji.ę ń ł ę

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za zamkni ciem listy mówców?ń ę

za -  20

przeciw -    0

wstrzyma o si  ł ę -    2

Zg osili  si  radni:  Olszewski, Putrycz, ubrys. Grabarek-Bartoszewicz, Polaszewski,ł ę Ż  

Meyer, Nowak, Tomaszewska i M kal.ę

radny RYSZARD OLSZEWSKI

Dzi kuj  panie Przewodnicz cy. Cieszy mnie ta debata aczkolwiek ona bardzo, bardzoę ę ą  

odleg a  jest.  Przypominam  radnym,  e  na  wniosek  grupy  radnych  dziesi ciuł ż ę  

relacjonowa em  podobne  problemy  na  specjalnej  sesji  zwo anej  co  do  politykił ł  

mieszkaniowej  i  zasad  wynajmu,  nie  chc  w  szczegó y  wchodzi .  Podchodz cę ł ć ą  

precyzyjnie do tego, w identycznej sytuacji tylko odwrotnej by  pan Kami ski  i cieszył ń  

mnie to, e on teraz zrozumia  problemy. Podnosi w a ciwe argumenty tylko nie mogż ł ł ś ę 

si  zgodzi  z tym zarzutem, e to jest pewien wybieg niebezpieczny daj cy specjalneę ć ż ą  

uprawnienia dla Prezydenta akurat w tej formule. Na dzie  dzisiejszy jest to naprawdń ę 

niezb dne eby co  takiego Prezydent posiada , bo przypominam Radzie, e Radaę ż ś ł ż  

da a Prezydentowi wi ksze i bardziej niebezpieczne upowa nienia       i nie chc  teł ę ż ę ż 
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tutaj artyku owa  gdzie i na jakich odcinkach, i te  na dzie  dzisiejszy nie ma zarzutówł ć ż ń  

wi c uwa amy, e te upowa nienia b d  rozs dnie i w a ciwie spo ytkowane. A co doę ż ż ż ę ą ą ł ś ż  

publikacji  wspierania  nas  jako  radnych,  to  nie  tylko  by a  „Gazeta  Wyborcza”  aleł  

równie  „Dziennik Ba tycki” w osobie pani, która tutaj jest na tej sali, równolegle prawież ł  

e  ta  batalia  trwa a,  te  dwie  gazety  stawa y  po  stronie  tej  grupy  radnych  iż ł ł  

mieszka ców, którzy byli zainteresowani. Krótko mówi c bardzo nas to cieszy, e juń ą ż ż 

jest ma y odpust z tego uporu, widocznie nie da rady wi cej na dzie  dzisiejszy aleł ę ń  

zak adamy, e w ko cu dojdziemy do porozumienia, e nie b dzie tej  równie  tejł ż ń ż ę ż  

blokady 70 %. Dzi kuj .ę ę

radny ALEKSANDER UBRYS – Wiceprzewodnicz cy RMGŻ ą

Wysoka Rado.

Jeste my usatysfakcjonowani zmianami, które nast pi y w programie mieszkalnictwa,ś ą ł  

no i przypomn  oczywi cie nie umniejszaj c roli mediów. Przecie  to radni na skutekę ś ą ż  

interwencji mieszka ców podj li t  inicjatyw  przeciwko zasadzie wszyscy albo nikt.ń ę ą ę

Je eli dzisiaj kto  nie pami ta tego to tutaj ju  kolega Olszewski przypomnia . Wiemyż ś ę ż ł  

kto to podejmowa , znamy te  nazwiska mieszka ców, którzy szczególnie jak gdybył ż ń  

uzasadniali tak  potrzeb . Jeszcze mamy e tak powiem spraw  prokuratora, któryą ę ż ę  

prowadzi, ja nie wiem ale wed ug tego co wiemy podtrzyma  podwa enie ca kowicie tejł ł ż ł  

zasady ale to ju  tylko jako przypomnienie. Jako klub te 70 % i 30 jest krokiem weż  

w a ciwym kierunku i na dzisiaj my l , e zabezpiecza, zapewnia interesy tych, którzył ś ś ę ż  

o to wnioskowali. Jest jeszcze jeden element, który chcia bym podnie , który mówi oł ść  

tym : s  dwie szko y, jedna mówi a poczekajmy 5 czy 6 lat i wtedy dopiero dokonamyą ł ł  

zmian w tym programie. Nasz klub uwa a , e trzeba temu programowi si  bardziejż ł ż ę  

elastycznie przypatrywa  i dobrze. My l , e co roku powinni my dokonywa  analizyć ś ę ż ś ć  

realizacji tego programu i podejmowa  stosowne korekty je eli takie b d  potrzebne boć ż ę ą  

to, e podj li my jako nieliczne miasto w kraju tak szeroki program, no to chwa a, ależ ę ś ł  

trzeba go teraz tak kierowa  eby na gor co b dy, które mog  si  zdarzy  i  s ,ć ż ą łę ą ę ć ą  

korygowa . Ja tu widz  ju  na przyk ad w poprawkach, które nast pi y w programie i toć ę ż ł ą ł  

nie wynika ze z ej czy dobrej woli, za o enie sprzeda y mieszka . Pierwotnie przyj to,ł ł ż ż ń ę  

e 85 mln uzyskamy do 2008 roku ze sprzeda y          a teraz 113 mln. To sż ż ą 
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niebagatelne kwoty, one na pewno maj  wp yw na bud et        i dlatego warto co rokuą ł ż  

dokonywa  takiej  analizy.  Jest  jeszcze jedna  istotna  korekta,  na  koniec  2008  wgć  

poprzedniego projektu programu przewidywano, e mieszka  komunalnych pozostanież ń  

oko o 13 tysi cy, teraz wg nowej analizy wychodzi,              e 18.800 oko o a wi c teł ę ż ł ę  

analizy s  potrzebne i trzeba takich zmian dokonywa .  Mnie interesuje jeszcze jednaą ć  

sprawa, chodzi o ilo  mieszka  budowanych.          Jest w nowym programie liczbaść ń  

1700 mieszka  i  jest tu pozycja w ramach budownictwa komunalnego, zdaje si  zń ę  

poprawki jest nazewnictwo inne „spo ecznego” 1000 lokali, i zapisano wydatki po 2008ł  

roku.  Dobrze by by o jednak te  wydatki  okre li .  Ja rozumiem, e tu  jest  pomysł ś ć ż ł 

Prezydenta, eby w ramach spó ki     z developerem czy podmiotem, który b dzież ł ę  

budowa , nie wydawa  pieni dzy          do 2008 roku ale dla jasno ci programu my l ,ł ć ę ś ś ę  

e szacunkow  liczb  trzeba by by o tutaj poda . I na zako czenie jeszcze jedna takaż ą ę ł ć ń  

drobniutka uwaga, któr  jako autopoprawk  my l  trzeba tutaj przyj . Na stronie 11 wą ę ś ę ąć  

ko cowej cz ci programu jest sekwencja „nadaj c mu nowe brzmienie”, tam brakujeń ęś ą  

s owa  „o”.  Realizacja         w  latach  2004-2008  zarejestrowanych  potrzebł  

mieszkaniowych  umo liwi  zmniejszenie  liczby  rodzin  oczekuj cych  na  wynaj cież ą ę  

mieszkania z komunalnego  zasobu mieszkaniowego jest 27 %. To jest drobniutka 

sprawa ale eby dopisa  s owo „o” 27 %. Dzi kuj .ż ć ł ę ę

radny CZES AW NOWAKŁ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Trzeba sobie jasno powiedzie , e w sprawach mieszkaniowych jest prawo nadrz dneć ż ę  

bardzo  mocno  zagmatwane.  Czy  to  dotyczy  ochrony  lokatorów,  czy  sprzeda yż  

mieszka  komunalnych, czy wyw aszczenia, czy uw aszczenia, czy sprzeda y gruntówń ł ł ż  

dla spó dzielni, tutaj nie by o jednego spójnego prawa, tutaj w adze najwy sze miota ył ł ł ż ł  

si  i kto wcze niej wsta  ten dyktowa  warunki. My l ,        e my my jako miastoę ś ł ł ś ę ż ś  

Gda sk przeszli przez ten trudny okres proponuj c swoje zasady, wydaje mi si  bardzoń ą ę  

s uszne je eli  chodzi o  sprzeda  mieszka  komunalnych jak równie  umo liwiaj cł ż ż ń ż ż ą  

spó dzielniom  mieszkaniowym  wykup  gruntów.  To  by y  dwie  elementarne,  oł ł  

zasadniczym znaczeniu uchwa y Rady Miasta, które prze ama y te sprawy w sposóbł ł ł  

zasadniczy i  z agodzi y  nastroje  powiedzia bym takie  antyprezydenckie,  anty  Radył ł ł  

Miasta Gda ska. Oczekiwania by y du e jak Pa stwo pami tacie. Nie chcia bym doń ł ż ń ę ł  

tego wraca , jeste my jakby na nowym etapie.  Przyj li my nie tak dawno te uchwa y,ć ś ę ś ł  
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które dzisiaj korygujemy. Uwa am,     e nie pope nia b du ten kto nic nie robi. Je eliż ż ł łę ż  

byli my jakby zbyt d ugo, uparcie tkwili my wszystkie mieszkania albo nic, ta zasadaś ł ś  

zosta a z amana i ta zasada wychodzi naprzeciwko oczekiwaniom mieszka ców, aleł ł ń  

pami tacie Pa stwo,           e równie  umo liwili my tym, którzy zamieszkiwalię ń ż ż ż ś  

nielegalnie amnesti , to te  by o wyj cie naprzeciw dla ludzi, którzy mieszkali bez tytu uę ż ł ś ł  

prawnego i do 2003 roku je eli zalegalizowali, pó niej op acaj c, dostawali przydziaż ź ł ą ł 

na te mieszkania, tak e to by o równie  wychodzenie naprzeciw, czyszczenie sytuacji,ż ł ż  

które  nawarstwi y  si  w  latach ubieg ych.  Te  sprawy uwa am, e  s  jeszcze doł ę ł ż ż ą  

uzgodnienia tak jak zamieszkiwanie wnuków po mieszkaniu dziadków itd., tam gdzie oni 

si  urodzili,          te rzeczy powinny by  jakby za atwiane i ten zapis pana Prezydentaę ć ł  

jestem przekonany, e on jest s uszny dlatego, e ycie, tak jak zreszt  wspomnia  panż ł ż ż ą ł  

Prezydent Lewna, jest do  skomplikowane i wszystkich okoliczno ci zapisa  si        wść ś ć ę  

naszej uchwale nie da. Je eli my my na Komisji Polityki Gospodarczej przyj li takż ś ę ą 

zasad , e Prezydent rozpatruje skrupulatnie tego typu przypadki a w a ciwa komisja,ę ż ł ś  

w tym przypadku Komisja Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej  rozpatruje,  opiniuje ten 

przypadek, to uwa am, e jest to s uszne i jest to potrzebne. Wspólnie      z komisj  iż ż ł ą  

Prezydentem  Rada  Miasta  pochyla  si  nad  ka dym  przypadkiem,  który  dotykaę ż  

mieszka ców miasta, których takie czy inne nieszcz cie dotkn o.                  Wń ęś ęł  

zwi zku z tym ja bym si  tutaj nie uchyla  od tego i popar bym ten projekt. Nie b dą ę ł ł ę ę 

zabiera  ju  g osu w przypadku innych uchwa , chcia bym natomiast zatrzyma  si  nadł ż ł ł ł ć ę  

budow  tych mieszka  komunalnych, spo ecznych, czy socjalnych. Chodzi mi o coą ń ł ś 

takiego, e my te zadania dopiero robimy pó niej, kiedy ju  nie b dziemy     w Radzież ź ż ę  

Miasta, jakby nak adamy to na now  w adz , która przyjdzie po nas,              w zwi zkuł ą ł ę ą  

z tym ja bym si  ba  bardzo mocno obci a  tych, którzy b d  po nas i oni b dę ł ąż ć ę ą ę ą 

musieli wykona  te uchwa y, które my dzisiaj podejmujemy a uwa am,             eć ł ż ż  

powinni my bardziej racjonalnie podchodzi  aczkolwiek mnie si  to zamierzenie bardzoś ć ę  

podoba. I prosz  Pa stwa na ko cu, ja my l , e jest to porz dkowanie           i eę ń ń ś ę ż ą ż  

powinni my  w  tej  sytuacji,  przyjmuj c  t  uchwa  przygl da  si  jak  b d  oneś ą ę łę ą ć ę ę ą  

funkcjonowa y.  Je eli  trzeba  b dzie  poprawi  to  poprawiajmy,  natomiast  nieł ż ę ć  

rozdzierajmy szat, e niczego si  nie da bo wszystko mo na w zgodzie poprawia ,ż ę ż ć  

robi  itd.  ws uchuj c  si  równie  w  g osy  opinii  spo ecznej  czy  tych,  którzy  teć ł ą ę ż ł ł  

mieszkania maj  w dzier awie czy u ytkuj . Dzi kuj  bardzo.ą ż ż ą ę ę
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radna MONIKA TOMASZEWSKA

Szanowni Pa stwo.ń

Na pewno debata dotycz ca mieszka  jest jedn  z trudniejszych rozmów dlatego,     eą ń ą ż  

mo emy z du ym prawdopodobie stwem powiedzie , e nie zdarzy si  taki stan gdzież ż ń ć ż ę  

w pe ni  b dziemy w stanie zaspokoi  wszystkie potrzeby mieszkaniowe. Czy naszł ę ć  

system  jest  restrykcyjny?  No  prosz  Pa stwa,  w  ostatnim  czasie  bardzo  du oę ń ż  

zrobili my w kierunku z agodzenia tych surowych restrykcji m.in. wprowadzili my du eś ł ś ż  

bonifikaty je eli  chodzi o wykup gruntu, wykup mieszka , rozszerzamy t  uchważ ń ą łą 

równie  kr g  podmiotów,  które  s  uprawnione  do  skorzystania  z  bonifikaty  przyż ą ą  

wykupie.  Teraz  domagamy  si  równie  rozszerzenia  kr gu  osób,  które  b dę ż ę ę ą 

uprawnione do wst pienia w stosunek najmu po by ym najemcy.  Oczywi cie mo na naą ł ś ż  

ten  system  popatrze  z  tej  perspektywy,  e  dzia ania  te  s  z  korzy ci  dlać ż ł ą ś ą  

mieszka ców ale zach cam równie  do popatrzenia na ten system z innej strony. Otóń ę ż ż 

co  roku  na  mojej  komisji  mamy  do  zaopiniowania  list  osób,  które  oczekuj  naę ą  

mieszkanie z miasta. Na tej li cie znajduj  si  osoby, których dochód jest wr cz naś ą ę ę  

dramatycznie niskim poziomie. W przypadku gospodarstw jednoosobowych to jest 150 

% najni szej emerytury czyli oko o 600 z . Je li chodzi o gospodarstwa wieloosoboweż ł ł ś  

to jest 100 % najni szej emerytury. Na tej  li cie jest 980 rodzin plus 300 rodzin zż ś  

eksmisji. Dzia ania, które teraz podejmujemy, które z jednej strony rozszerzaj  kr gł ą ą  

w a nie uprawnionych do nawi zania stosunku najmu albo dzia ania, które zmierzajł ś ą ł ą 

do  rozszerzenia  osób  uprawnionych  do  preferencyjnego  wykupu.  Tak  de  facto 

powoduj ,  e  osoby  z  tej  listy  coraz  mniejsze  maja  szanse  do  nawi zania  tegoą ż ą  

stosunku najmu, coraz odleglejsza jest perspektywa uzyskania w a nie tego mieszkaniał ś  

dla naprawd  bardzo potrzebuj cych. S dz , e ta uchwa a, która jest przedmiotemę ą ą ę ż ł  

dyskusji,  na  pewno  zostanie  zaakceptowana  jednog o nie  ale  równie  zach camł ś ż ę  

Pa stwa radnych do popatrzenia na system mieszka  jako systemu, w którym toń ń  

systemie funkcjonuj  mieszkania o ró nym statusie i jak jednym dajemy i stwarzamyą ż  

preferencje  to  nie  zapominajmy,  e  zawsze  te  preferencje  odbywaj  si  czyimż ą ę ś 

kosztem. To jest w a nie ta grupa osób, która nie zosta a w tej debacie poruszona jakł ś ł  

Pa stwu pokaza am jest  to  grupa niema a 1280 osób,  które  czeka na  lokal  i  tań ł ł  

perspektywa jest dla nich coraz odleglejsza.

radny MAREK POLASZEWSKI
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Wysoka Rado.

Wszyscy dzi  zachwycaj  si  tym jaki  to  mamy wspania y dokument,  ilu  tutaj  jestś ą ę ł  

twórców  tego  wszystkiego  co  zosta o  zapisane  w  tych  dokumentach.  Jest  nował  

maniera w tej Radzie, ja tylko raz pozwol  sobie skorzysta  z tej maniery „Olku”  jaę ć  

pami tam dok adnie jak pó tora roku temu odby o si  g osowanie na cofni cie tegoę ł ł ł ę ł ę  

dokumentu i  skierowanie go do ponownego rozpatrzenia przez komisj , i  pami tamę ę  

dok adnie kto jak g osowa  i na to nak adaj  mi si  dzisiaj wypowiedzi tych wieszczów,ł ł ł ł ą ę  

którzy reprezentuj  mieszka ców. Powiedzia em, e tylko raz skorzystam, drugi raz nieą ń ł ż  

b d ,  poniewa  uwa am,  e  jest  to  forma,  która  nie  powinna chyba w gremiumę ę ż ż ż  

samorz dowym  wyst powa .  Po  pó tora  roku  dyskusji,  s dów  doszli my  doą ę ć ł ą ś  

przemy le , które umo liwi y nam okre lony zapis. Zapis kilkudziesi ciu poprawek,ś ń ż ł ś ę  

które pewnie nie do ko ca satysfakcjonuj  wszystkich mieszka ców ale niew tpliwień ą ń ą  

jest to du y krok do przodu. Mo emy mie  satysfakcj  przynajmniej z tego co b dzież ż ć ę ę  

mo na mieszka com na spotkaniach zaprezentowa . Ja nie b d  tego przytacza , też ń ć ę ę ł  

wszystkie sprawy pani radna Tomaszewska przedstawi a, one s  czytelne, jasne dlał ą  

nas. Natomiast dlaczego ja osobi cie nie mam satysfakcji? Poniewa  jest to pó toraś ż ł  

roku, które tak naprawd  by yby                w uk adzie realizacyjnym przez Wydziaę ł ł ł 

Skarbu satysfakcj  dla tych wszystkich, którzy mogliby skorzysta  z takiego zapisu,ą ć  

który mam nadziej  dzisiaj zostanie pozytywnie przeg osowany. Mam wiadomo , eę ł ś ść ż  

pe nej satysfakcji mieszka com nie damy. Musieliby my zmieni  podstawy my lowe wł ń ś ć ś  

mie cie. Mieszka cy nadal uwa aj , e to s  ich mieszkania, natomiast stanowiskoś ń ż ą ż ą  

pana Prezydenta jest takie, e jest to gminy, do zarz du w jego r kach, przez jegoż ą ę  

s u by. To jest kwestia postaw ideologicznych, nie b d  si  w to zag bia , natomiastł ż ę ę ę łę ł  

osobi cie nak aniam               do g osowania na tak, eby znów przez kolejny, d ugiś ł ł ż ł  

okres czasu nie prowadzi  zb dnych dyskusji, natomiast zg aszam formalny wniosek.ć ę ł  

Te  dokumenty,  ich  jest  dok adnie  tyle,  bez  poprawek,  w  samych  ród owychł ź ł  

dokumentach mamy kilkadziesi t poprawek, tekst powinni my otrzyma  ujednolicony.ą ś ć  

To jest mój  wniosek eby do tych, którzy b d  mieli  mo liwo  skorzysta  z tegoż ę ą ż ść ć  

dokumentu  i  b d  chcieli  z  niego  skorzysta ,  eby my  mieli  tekst  ujednolicony.ę ą ć ż ś  

Dzi kuj .ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą
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Do  pana  Dyrektora  Skurasa  si  zwracamy  eby  radni  mogli  otrzyma  tekstę ż ć  

ujednolicony.

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł

Oczywi cie przygotujemy Pa stwu tekst tylko to opracowanie b dzie zawiera  ponadś ń ę ć  

70 stron, je eli mo na by by o w wersji elektronicznej to by oby atwiej a je eli trzebaż ż ł ł ł ż  

wydrukowa  to oczywi cie nie ma problemu, jeste my w stanie to zrobi . Natomiast jać ś ś ć  

my l ,  e  uk ad tych poprawek jest  w miar  dobrze rozpisany dlatego,  e  samaś ę ż ł ę ż  

koncepcja napisania tej uchwa y ona nie ma wymiaru kodeksowego, zmieniamy ca eł ł  

akapity. W zwi zku z tym no skoro zmieniamy ca e akapity to i zrozumienie tej zmianyą ł  

jest du o atwiejsze bo odbywa si  w kontek cie ca ego akapitu  albo nawet rozdzia u.ż ł ę ś ł ł

radny TADEUSZ M KALĘ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

O tym czy jest co  dobre czy z e mo emy si  przekona  poprzez porównania. Tutajś ł ż ę ć  

pada y g osy o tym, e w innych miastach jest bardzo dobrze a w Gda sku jest takł ł ż ń  

sobie mówi c delikatnie. Otó  ja mia em przyjemno  prowadzenia przez dwa dni tychą ż ł ść  

obrad, tego seminarium, które si  odbywa o 20 i 21 pa dziernika tego roku           ię ł ź  

musz  powiedzie  tak,  e  przedstawiono  nam  na  pocz tku  modele  zarz dzaniaę ć ż ą ą  

zasobem  mieszkaniowym.  Modele  takie,  w  których  gmina  nie  posiada  adnychż  

zasobów komunalnych i takie modele, w których te zasoby s  silnie reprezentowane.ą  

Natomiast w momencie kiedy nast pi y referaty poszczególnych miast zrzeszonychą ł  

w Unii Metropolii  Polskiej pojawi  si  pewien podzia  na miasta po o one w pó nocno-ł ę ł ł ż ł

zachodniej  Polsce  i  miasta  po o one w Polsce  wschodnio-po udniowej.  Te  drugieł ż ł  

prosz  Pa stwa  charakteryzuj  si  przede  wszystkim  niewielk  ilo ci  mieszkaę ń ą ę ą ś ą ń 

komunalnych, bardzo du   ilo ci  kwaterunków w zasobach prywatnych                  cożą ś ą  

wywo uje inne problemy ni  w mie cie Gda sku, które ma bardzo du o mieszkał ż ś ń ż ń 

komunalnych i zwi zane z tym problemy. Wskazywany tutaj przyk ad Krakowa, proszą ł ę 

Pa stwa Kraków jako wielkie miasto ma tylko 1500 mieszka  komunalnych, natomiastń ń  

ma problem z lud mi, którzy maj  decyzje administracyjne                           i sź ą ą 
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zakwaterowani w lokalach prywatnych gdzie w a ciciele prywatni podnosz  czynsze wł ś ą  

znacznym stopniu, st d te  pojawia si  tam zjawisko pewne dop aty         do tychą ż ę ł  

czynszów po to eby tych ludzi wspomóc. Pani radna Tomaszewska bardzo martwi aż ł  

si  tym, e w Gda sku lokal socjalny mo e uzyska  osoba, która ma minimum 150 %ę ż ń ż ć  

najni szej emerytury ale wspominany Kraków ma tylko 60 %, a zatem w Krakowie abyż  

dosta  mieszkanie socjalne trzeba mie  60 % dochodu najni szej emerytury. Je elić ć ż ż  

mówimy o Szczecinie –  Szczecin rzeczywi cie przeprowadzi  pewne eksperymentyś ł  

rewitalizacyjne  gdzie  ca y  kwarta  zosta  zrewitalizowany ale  ten  eksperyment  sił ł ł ę 

sko czy  bo  sko czy y  si  fundusze  pa stwowe,  które  wspiera y  to  zamierzenień ł ń ł ę ń ł  

inwestycyjne i w tej chwili Szczecin odst puje od tego ze wzgl du na brak rodkówę ę ś  

finansowych. 

Prosz  Pa stwa na tle tego co przedstawia y miasta wydaje si , e miasto Gda skę ń ł ę ż ń  

wypad o  bardzo  dobrze,  poniewa  my my  mieli  spójny,  przejrzysty  pomys  nał ż ś ł  

zarz dzanie zasobem mieszkaniowym. Wi kszo  miast dopiero do tego zmierza.ą ę ść

Prosz  Pa stwa jednym z  problemów, który  by  poruszany by  np.  zró nicowanieę ń ł ł ż  

czynszu w zale no ci od dochodu. Jest taka mo liwo  prawna natomiast na razież ś ż ść  

jeszcze adna gmina nie podj a tej sprawy bo by  mo e to spowodowa oby,            eż ęł ć ż ł ż  

osoby, które nie wymagaj  wsparcia finansowego a wr cz nawet s  do  zamo ne, aą ę ą ść ż  

zamieszkuj  w zasobach komunalnych p aci yby znacznie podwy szony czynsz nią ł ł ż ż 

inni, którzy tego wsparcia potrzebuj . Dzi ki temu uda oby si  jako  racjonalizowaą ę ł ę ś ć 

zamieszkanie mieszka ców w zasobach komunalnych. To nas czeka. Dzi kuj  bardzo.ń ę ę

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Rzeczywi cie tutaj jest wiele aspektów, mój poprzednik mówi  o aspekcie historycznym,ś ł  

to jest oczywiste w zale no ci od regionu problem ten wygl da inaczej. W Gda skuż ś ą ń  

wiadomo jako miasto, w którym my my te ziemie odzyskali, problem musi wygl daś ą ć 

inaczej ni  w Krakowie, no to jest wiadomo warunek historyczny i to powoduje, e inna,ż ż  

odmienna musi by  polityka mieszkaniowa. Ja chcia abym zada  dwa pytania panuć ł ć  

Prezydentowi Lewnie.

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Przepraszam jest pan Dyrektor Skuras.
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radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

To poprosz  pana Dyrektora. Chodzi mi o to jak to faktycznie wygl da o bo nale a amę ą ł ż ł  

do tej grupy dziesi ciu, jak zamar  ruch sprzeda y mieszka  – to jest pierwsze pytanie.ę ł ż ń  

Ile by o wniosków, mo e tutaj na faktach, na liczbach mo e  popracujmy, to poka eł ż ż ż  

skal  zjawiska, to  jest  pierwsza rzecz. A  druga, ci gle jest problem, i  to do panaę ą  

M kala, e jest bardzo du a grupa ludzi, która z o y a wnioski     o wykup mieszkaniaę ż ż ł ż ł  

ale  ze  wzgl du na brak  planów ta  sprawa jest  ci gle  niewyja niona.  Ja mam naę ą ś  

dy urach te  grup  ludzi, którzy mnie pytaj  siedem lat temu z o yli wnioski i problemż ż ę ą ł ż  

ci gle nie jest rozwi zany. Chodzi mi o to eby gdzie  to odnotowywa  i tym ludziomą ą ż ś ć  

te  w jakim  sensie pomóc, bo oni kompletnie tego nie rozumiej  jak to si  dzieje, eż ś ą ę ż  

jest gotowo  wykupu, wszystkie inne sprawy s  jakby wyja nione a tutaj ci gle taść ą ś ą  

sprawa si  przed u a, a to te  jest jeden z istotnych elementów. I druga sprawa –ę ł ż ż  

dlaczego jest te 70 %, dlaczego taki pu ap przyj li my?ł ę ś

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Pani radna przepraszam, e si  wtr c , to dotyczy trzeciej uchwa y co pani teraz mówi.ż ę ą ę ł  

Mówimy o druku 1608 z autopoprawk .ą

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Ja chcia am kompleksowo. Ja rozumiem tylko w tym momencie pan Dyrektor             wł  

odno nym punkcie na ten temat zwróci uwag , bo dla mnie jest to istotne dlaczego jestś ę  

te 70  bo wiemy, e sprawa jest w s dzie i np.oka e si , e musimy to uchyli .ż ą ż ę ż ć

W wietle jakich aspektów przyj li my ten parametr?  Dzi kuj .ś ę ś ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Panie Dyrektorze, wyczerpa a si  lista mówców, poprosimy o udzielenie  odpowiedzi nał ę  

te wszystkie zapytania, które tutaj pada y z sali.ł

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł

Szanowni Pa stwo.ń
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Ja mo e zaczn  od ko ca. Pani radna Grabarek-Bartoszewicz zapyta a dlaczego     30ż ę ń ł  

%  - prosz  Pa stwa z naszej analizy wynika, e udzia  gminy we wspólnotach kosztujeę ń ż ł  

gmin  w zale no ci  oczywi cie od wielko ci  tego udzia u od 2  do 8  milionów coę ż ś ś ś ł  

powoduje, e my tak naprawd  jako gmina nie mamy interesu aby we wspólnotach byż ę ć 

i  to  by o  uzasadniane  przy  okazji  procedowania  wieloletniego  programuł  

gospodarowania zasobem mieszkaniowym. Z  tego jest  wniosek taki  :  im  mniejszy 

procent tym lepiej. Pytanie by o jak ma y ma to by  procent aby jeszcze umo liwia  wł ł ć ż ł  

ogóle sprzeda  mieszka . My my jakby z tego punktu widzenia podeszli do sprawy iż ń ś  

wysz o  nam,  e  je eli  przyjmiemy 30  %  do  umo liwi  sprzeda  mieszka  ju  wł ż ż ż ż ń ż  

budynkach, w których s  trzy lokale mieszkalne, a poniewa  wcze niej w uchwaleą ż ś  

znalaz  si  zapis, e kierujemy do sprzeda y jednolokalowe budynki a w poprawce,ł ę ż ż  

któr  dzisiaj  sk adamy,  e  równie  dwulokalowe budynki  kierujemy w  ca o ci  doą ł ż ż ł ś  

sprzeda y,  to  podej cie 30  % umo liwia sprzeda  ju             od budynkówż ś ż ż ż  

trzylokalowych. Gdyby my za o yli wy szy procent okaza oby si ,        e mogliby myś ł ż ż ł ę ż ś  

uruchomi  sprzeda  np.od budynków dopiero pi ciolokalowych.         Po  to eby nieć ż ę ż  

wprowadza  w a ciwie  braku  mo liwo ci  realizacji  tej  sprzeda y,  wyszli my  zć ł ś ż ś ż ś  

za o enia, e to ma by  w a nie 30 % a przy okazji jest to na tyle niedu y udział ż ż ć ł ś ż ł 

gminy, e nie powoduje nadmiernych kosztów zwi zanych                   z utrzymaniemż ą  

nieruchomo ci  wspólnych.  Je li  chodzi  o  ilo  sprzeda y  ja  sobie  pozostawi  tś ś ść ż ę ą 

odpowied  dla Dyrektora Lechowicza przy okazji trzeciej uchwa y.  Oczywi cie takieź ł ś  

informacje mamy ale b dzie my l  zgrabniej je eli powiemy na ten temat pó niej. Je lię ś ę ż ź ś  

chodzi o zg aszane przez pana radnego Koralewskiego pytania, to te  my l  dotyczył ż ś ę  

uchwa y trzeciej bo to by o pytanie dotycz ce jak zdynamizowa  proces sprzeda ył ł ą ć ż  

mieszka .  Ja  powiem  tylko  tyle,  eby  zrealizowa  tak  ambitny  plan  sprzeda yń ż ć ż  

nieruchomo ci lokalowych, mieszkalnych Prezydent Miasta powo a           w Wydzialeś ł ł  

Skarbu specjalny Referat Sprzeda y Lokali Mieszkalnych, natomiast jakie ma trudno ciż ś  

ten  Referat  Sprzeda y  my l ,  e  Dyrektor  Lechowicz  najlepiej  to  przedstawi  aż ś ę ż  

problemy  s  do  spore  i  natury  obiektywnej,  mianowicie  wyja nianieą ść ś  

nieuregulowanych stanów prawnych.  Tutaj  pan radny Koralewski  równie  podnosiż ł 

kwesti  polityki czynszowej. Prosz  Pa stwa ja tutaj równie  w kuluarach s ysza emę ę ń ż ł ł  

ró ne  opinie  na  temat  polityki  czynszowej  a  postaram si  w  dwu s owach jakbyż ę ł  

przypomnie  Pa stwu  zasady,  mianowicie  wieloletni  program  w  dotychczasowymć ń  

kszta cie w jakim on obecnie funkcjonuje w zakresie polityki czynszowej wprowadzał ł 
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trzy  istotne  rozstrzygni cia.  Generalnie  to  jest  uchwa a  kierunkowa,  która  dajeę ł  

uprawnienia Prezydentowi Miasta dlatego, e stawki czynszu ustala Prezydent Miastaż  

czyli  organ  zarz dzaj cy  w  gminie.  Wprowadza  trzy  podstawowe  uprawnienia,ą ą ł  

mianowicie po pierwsze: mo liwo  wyrównania czynszów do 16 %         i to zosta oż ść ł  

zrealizowane w ubieg ym roku, ja przypomn  wynika o to z braku podwy ek od rokuł ę ł ż  

1996  i Pa stwo przyj li cie takie rozwi zanie w uchwale, i ono zosta o rzeczywi cień ę ś ą ł ś  

zrealizowane. Drugie uprawnienie to jest uprawnienie               do wprowadzenia 

stawek  w dwóch strefach czynszowych ju  w tym roku.                To uprawnienie nież  

zosta o zrealizowane z  uwagi  na to,  e  z  analiz jakie  wykonali my wysz o,  e  wł ż ś ł ż  

zale no ci  od  strefy  w  jakiej  s  lokale  komunalne,  gdyby  scalili  zgodnie  z  tymż ś ą  

programem te strefy, czynsze przekroczy yby, podwy ka przekroczy aby 16 %. To jestł ż ł  

uznali my bardzo du o eby rok w rok ta podwy ka by a a  tak du a i st d jest naszaś ż ż ż ł ż ż ą  

zmiana proponowana, mianowicie wykre lamy jako dat  obowi zuj c  wprowadzeniaś ę ą ą ą  

dwóch stref rok 2005 co oznacza, e mo emy na podstawie prowadzonych analiz wż ż  

granicach wzrostu wysoko ci czynszu do 10 % wyd u y  czas scalenia tych stref. Zś ł ż ć  

naszych analiz wynika, e b d  to dwa, by  mo e trzy lata. I trzecie uprawnienie to jestż ę ą ć ż  

uprawnienie do waloryzowania czynszu corocznego dla Prezydenta i tu Rada okre li a,ś ł  

e waloryzacja po wprowadzeniu pierwszego           i drugiego kroku nie powinnaż  

przekracza  5  %  czynszu.  Tak  wygl da  ten  mechanizm  co  oznacza,  e  naszać ą ż  

poprawka  do  uchwa y  tak  naprawd  wyd u a  czas  scalania  stref  a  tym  samymł ę ł ż  

zmniejsza bezpo rednie obci enie wzrostu czynszowego dla mieszka ców zasobówś ąż ń  

komunalnych.  Je li  chodzi  o  kolejne  pytania  to  pani  radna  Gosz  zaproponowa aś ł  

aby my wprowadzili równie  nowe formy pozyskiwania lokali np. poprzez adaptacjś ż ę 

lokali o innym przeznaczeniu. 

Przyk ad zasady dop at to  potrzeby mieszkaniowe powinny by  du o mniejsze nił ł ć ż ż 

cztery tysi ce oczekuj cych rodzin i trzydzie ci cztery tysi ce najemców. Wydaje mią ą ś ą  

si ,  e  je eli  osi gniemy  cel  realizacji  wieloletniego  programu  mieszkaniowegoę ż ż ą  

wówczas  jakby  intensywno  oczekiwa  na  pomoc  mieszkaniow  b dzie  du ość ń ą ę ż  

mniejsza i by  mo e w przysz o ci, by  mo e po roku 2008 b dzie mo na my leć ż ł ś ć ż ę ż ś ć 

o nowych formach np. tego typu poprzez dop aty. Jestem szczerze przekonany,        eł ż  

tak jak powiedzia  pan Prezydent Lewna, napi cie oczekiwania na realizacj  potrzebł ę ę  

mieszkaniowych w du ej cz ci roz aduje nasz program „Gda ski model budownictważ ęś ł ń  

mieszkaniowego” wg którego chcemy pozyska  1000 mieszka , natomiast czemu nieć ń  

95



budujemy lokali socjalnych, tutaj równie  pani radna Gosz podnosi a, e w za cznikuż ł ż łą  

nr  7  wieloletniego  programu,  gdzie  za cznik  przedstawia  planowane  inwestycje,łą ł  

zosta y  wykre lone  „budowa  lokali  socjalnych”.  Ja  powiem  tak,  zgodnie  z  ideł ś ą 

wieloletniego programu my nie jeste my zainteresowani               do budowania stricteś  

lokali socjalnych. My my to ju  mówili przy okazji procedowania tej uchwa y, dlaczego?ś ż ł  

Dlatego,  e  koszt  inwestycyjny  jest  taki  sam  jak  przy  wybudowaniuż  

pe nostandardowego  lokalu  niesocjalnego.  My  przyj li my  zasad ,      e  doł ę ś ę ż  

nowowybudowanych lokali b dziemy kierowa  te rodziny ze starych naszych zasobówę ć  

mieszkaniowych, których sta  na p acenie wy szego czynszu bo przypomn , e wć ł ż ę ż  

nowych budynkach jest to czynsz na poziomie 3 % warto ci odtworzeniowej i  takieś  

rodziny, które chc  polepszy  sobie standard zamieszkania. Jeste my przekonani, eą ć ś ż  

po przekwaterowaniach z budynków do rozbiórki pozostanie nam jeszcze spora część 

zasobu, by  mo e oko o 500 lokali, do których b dziemy w stanie przekwaterować ż ł ę ć 

w a nie te rodziny ze starego zasobu co oznacza, e mniej wi cej taka liczba lokalił ś ż ę  

zostanie zwolnionych w starym zasobie. Te lokale w starym zasobie b d  kwalifikowaneę ą  

w a nie  na  lokale  socjalne  o  ile  b d  spe nia  cechy,  o  których  napisali my  wł ś ę ą ł ć ś  

wieloletnim programie. Ja przypomn ,         e lokal socjalny nie mo e by  w I strefieę ż ż ć  

czynszowej, nie mo e by  w budynku wspólnoty mieszkaniowej i musi posiada  trzyż ć ć  

cechy z trzech cech technicznych. Musi mie  ogrzewanie w glowe, musi mie  ubikacjć ę ć ę 

na zewn trz lokalu i  po trzecie – wspóln  azienk . Je eli dwie z tych trzech cechą ą ł ę ż  

posiada to  takie  lokale  kwalifikujemy na  lokale  socjalne.  I  musz  powiedzie ,  eę ć ż  

przygotowali my dla Prezydenta analiz  lokali komunalnych pod tym k tem i co siś ę ą ę 

okazuje, e w obecnym starym zasobie komunalnym a  prawie 2500 lokali spe nia też ż ł  

kryteria. Z tych 2500 lokali oko o 800 lokali to s  lokale zad u one, pozosta a liczba  toł ą ł ż ł  

s  lokale niezad u one. Z kolei w tych lokalach niezad u onych zaledwie 20 – 25 % toą ł ż ł ż  

s  lokale, w których g sto  zamieszkania jest poni ej 7 m2 na osob  co oznacza, e zą ę ść ż ę ż  

jednej strony jest potencja  lokali socjalnych, s  osoby, które by yby zainteresowaneł ą ł  

polepszeniem swoich warunków mieszkaniowych, popraw  warunków mieszkaniowych,ą  

z drugiej strony tego typu mieszkania zasiedlane s  przez rodziny, które po prostuą  

p ac  niski czynsz. To jest wielka nieprawid owo . Przepraszam zasiedlaj  lokale, wł ą ł ść ą  

których mog y by  lokale socjalne, a w których jak wiadomo pobierany jest czynsz nał ć  

poziomie 30 % warto ci. Ten program ma za zadanie zrestrukturyzowa  ten zasób      iś ć  

pozyska  jak najwi ksz  liczb  lokali socjalnych aby zrealizowa  nasze potrzeby tak jakć ę ą ę ć  
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tu pani radna Tomaszewska mówi a, na lokale socjalne oczekuje prawie 1000 rodzin,ł  

oko o 980 plus oczywi cie rodziny, które otrzyma y prawo do lokalu socjalnego w trybieł ś ł  

eksmisji. 

Je li chodzi o inne pytania to wydaje mi si , e na wszystkie ju  odpowiedzia em.ś ę ż ż ł

Je li kogo  pomin em to prosz  o zwrócenie mi uwagi. ś ś ął ę

Korzystaj c z tego, e jestem przy g osie tutaj zgodnie z uwag  pana radnego ubrysaą ż ł ą Ż  

chcia bym wprowadzi  dodatkow  autopoprawk , mianowicie w § 1              w punkcieł ć ą ę  

7, w przedostatnim akapicie zapomnieli my dopisa  s owo „o”  czyli             o 27 %.ś ć ł  

Brzmia oby to w ten sposób: „Realizacja w latach 2004-2008 zarejestrowanych potrzebł  

mieszkaniowych  umo liwi  zmniejszenie  liczby  rodzin  oczekuj cych  na  wynaj cież ą ę  

mieszkania z komunalnego zasobu mieszkaniowego        o 27 %”.  Dzi kuj .ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y z autopoprawk ?ń ę ł ą

za -  26

przeciw -    1

wstrzyma o si  ł ę -    4

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1534/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

ZMIENIAJ C  UCHWA  RADY MIASTA GDA SKA NR XXII/650/04 ZĄ Ą ŁĘ Ń  
DNIA 25 MARCA 2004 R. W SPRAWIE PRZYJ CIA WIELOLETNIEGOĘ  
PROGRAMU  GOSPODAROWANIA  MIESZKANIOWYM  ZASOBEM 
MIASTA GDA SKA NA LATA           2004 – 2008Ń    

 Uchwa a stanowi za cznik nr 23 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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16) ZMIENIAJ CA UCHWA  RADY MIASTA GDA SKA                  NRĄ ŁĘ Ń  
XXII/651/04  Z  DNIA  25  MARCA  2004  R.  W  SPRAWIE  ZASAD 
WYNAJMOWANIA LOKALI MIESZKALNYCH WCHODZ CYCH          WĄ  
SK AD  MIESZKANIOWEGO  ZASOBU  MIASTA  GDA SKA  ORAZŁ Ń  
ZASAD UDZIELANIA POMOCY W WYNAJ CIU TAKICH LOKALI WĘ  
ZASOBACH  TOWARZYSTWA  BUDOWNICTWA  SPO ECZNEGOŁ  
(DRUK NR 1610+AUTOPOPRAWKA)

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1610 z autopoprawk . ł ł ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowa a pozytywnie z poprawk .ł ą

Wp yn a  poprawka  Klubu  SLD  do  tego  druku  i  wp yn a  równie  dzisiajł ęł ł ęł ż  

autopoprawka. Zaraz pani  radn  poprosz  bo chyba to jest raczej niedopuszczalneą ą ę  

eby by a autopoprawka do poprawki.ż ł

radna DANUTA PUTRYCZ

Ja pozwoli a sobie co prawda tak nazwa  faktycznie z rozp du przy czytaniu tegoł ć ę  

drugiego zapisu je li chodzi o wprowadzenie § 1 a. Oczywi cie idea zosta a s usznieś ś ł ł  

przedstawiona, natomiast wkomponowanie tego w projekt uchwa y przedstawiony przezł  

Prezydenta okaza o si , e wyrazy, które zosta y tu zawarte, ju  s  uj te powy ej.ł ę ż ł ż ą ę ż  

Nast pi a  pomy ka w odczytywaniu dlatego to  jest  taka  autopoprawka ale  inaczeją ł ł  

mo na powiedzie , prosi abym o skre lenie „osoby które” bo one ju  s  zawarte pi troż ć ł ś ż ą ę  

wy ej w zapisie sprecyzowanym przez pana Prezydenta, czyli po 31 grudnia. Ja toż  

nazwa am autopoprawk  eby to  by o bardziej  jasno i  przejrzy cie,  eby wszyscył ą ż ł ś ż  

widzieli co maj  przed oczyma i tak prosz  to potraktowa .ą ę ć

Nasza poprawka zmierza a do jednej rzeczy i pierwsza to taka czysto techniczna       zł  

uwagi na to, e pan Prezydent w swoim projekcie uchwa y przedstawia do 31 grudniaż ł  

2005  roku.  Ze  wzgl dów  czysto  praktycznych  jak  równie  ukazania  si  tego  wę ż ę  

Dzienniku Urz dowym, jak równie  uprawomocnienia w a ciwie zako czy si  to      zę ż ł ś ń ę  

ko cem grudnia. Czy w zwi zku z tym mo emy robi  w takiej formule, e jeszczeń ą ż ć ż  
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uchwa a nie jest prawomocna a my ju  mówimy sk adajcie wnioski jak chcecie, jak nieł ż ł  

z o ycie to nie dajemy wam szansy. Dlatego e my zaproponowali z tych w a nieł ż ż ś ł ś  

wzgl dów przesuni cie do dnia 31 marca 2006 roku. Bior c pod uwag  fakt,            eę ę ą ę ż  

Dziennik Urz dowy to gdzie  po owa grudnia, uprawomocnienie si  to jest ko cówkaę ś ł ę ń  

grudnia. Drugi zapis – pan Dyrektor Skuras przedstawi  te wszystkie zmiany, bardzoł  

s uszne zmiany do projektu uchwa y druk 1610, jednak zapomnia       o pewnej grupieł ł ł  

ludzi. My faktycznie jako Rada Miasta i pan Prezydent wprowadzaj c abolicyjny zapis,ą  

który pozwoli  zalegalizowa  samowolnie zaj te lokale nie pomy leli my o jednej grupieł ć ę ś ś  

ludzi mieszka ców i to wcale nie zasobnych mieszka ców. Jest to grupa ludzi gdzie poń ń  

31 grudnia 2003 roku zdarzy  si  przypadek, e zmar  g ówny najemca, natomiastł ę ż ł ł  

osoby z nim mieszkaj ce nie by y     w stosunku wynikaj cych tak jak mówi ustawa czylią ł ą  

m , dzieci. By o to jakby dalsze pokrewie stwo gdzie ustawa tej rzeczy nie reguluje,ąż ł ń  

my  te  e my im  nie  dali  takiej  mo liwo ci.  Ci  ludzie,  maj c  ju  swoje rodziny,ż ż ś ż ś ą ż  

mieszkaj  tam w du ej mierze od urodzenia i nigdy nie zmienili tego mieszkania. Wą ż  

mi dzyczasie mieszkaj c za o yli w asne rodziny, maj  w asne dzieci ale nie nale  doę ą ł ż ł ą ł żą  

tych, których dochody daj  im mo liwo ci zakupienia mieszkania na wolnym rynku czyą ż ś  

te  nawet zamieszkania       w TBS-ie, a có  robi wówczas pan Prezydent?  Panż ż  

Prezydent  a  w a ciwie Wiceprezydent  Lewna postanawia jedna rzecz,  ci  ludzie  wł ś  

dobrej wierze sk adaj  wnioski a pan Wiceprezydent, i tu powiem za Prezydentem, zał ą  

kandydatem na Prezydenta ludzkim g osem, e si  nó  w kieszeni otwiera, bo kierujeł ż ę ż  

sprawy niezw ocznie do s du o eksmisj  nie patrz c ile ci ludzie mieszkaj , e p acł ą ę ą ą ż ł ą 

regularnie czynsz itd.itd., e maj  ma e dzieci, nie oferuj c nic w zamian. Pomijam już ą ł ą ż 

jakie stresy w ród tych rodzin i na pewno niejeden radny spotka  si  z tym zjawiskiem,ś ł ę  

które tu wyst pi o. Nasza poprawka daje szans  uregulowania tych spraw dla tychą ł ę  

w a nie ludzi, którzy w takiej sytuacji si  znale li albo mog  si  znale  i wstawili mył ś ę ź ą ę źć ś  

jako Rada, jako Klub SLD 5 lat przed podj ciem tej uchwa y, prosz  Pa stwa mo eę ł ę ń ż  

by  i 10 lat bo ci ludzie tam od dzieci stwa mieszkaj . Osi gn li pe noletno  i za o ylić ń ą ą ę ł ść ł ż  

rodziny, i taka jest prawda. Oczywi cie próbowano mnie przekonywa , e b d  mogliś ć ż ę ą  

skorzysta  z  punktu 8 w tym paragrafie gdzie wprowadza si  zapis „w  przypadkuć ę  

szczególnie uzasadnionym spo ecznie Prezydent mo e wspólnie oczywi cie z komisjł ż ś ą 

Rady Miasta Gda ska”. Prosz  Pa stwa je eli chcemy w szczególnie uzasadnionychń ę ń ż  

przypadkach to musimy, powinni my  jednak wymieni  tych kilka przypadków w jakichś ć  

przypadkach, bo jeden z kolegów radnych ju  mówi  o tym, e to mo e by  urodaż ł ż ż ć  
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dziecka czy jakie  inne kryterium bli ej nie okre lone te szczególne przypadki. Proszś ż ś ę 

Pa stwa i takim szczególnym przypadkiem w tym punkcie mo e by  to, e nast pi oń ż ć ż ą ł  

orzeczenie o eksmisji tych ludzi, ju  wyroki s  wydane a oni nadal tam mieszkaj  i toż ą ą  

mo e by  szczególny przypadek gdzie pan Prezydent mo e ponownie podj  bo p acż ć ż ąć ł ą 

czynsz,  spe niaj  wszystkie  wymagania,  kryteria  dochodowo ci  itd.  Natomiastł ą ś  

powinni my  da  szans  tym,  o  których  mówi ,  dlatego  nasza  propozycja  jestś ć ę ę  

wprowadzenia punktu 1 a. Pozwol  sobie odczyta  fragment przygotowany. Punkt 20ę ć  

tego projektu mówi:

„§  27 otrzymuje brzmienie”  i tu s  zmiany. Jest punkt 1 ust.1 i tu w tym punkcie 1ą  

proponujemy ust p 1a, który by rozwi zywa  ten problem z takim zapisem: „po  31ę ą ł  

grudnia 2003 roku pozosta y w lokalu mieszkalnym bez tytu u prawnego ł ł z racji mierciś  

g ównego najemcy,ł  tu dopowiadam tylko jako uzasadnienie, i mieszka y        coł  

najmniej 5 lat w danym lokalu przed podj ciem przez Rad  Miasta niniejszej uchwa yę ę ł  

mog  z o y  wniosek o zawarcie umowy najmu tego lokalu”. ą ł ż ć

Prosz  Szanownych  radnych  o  poparcie  tego  wniosku  bo  on  dla  pewnej  grupyę  

mieszka ców, nielicznej, ale jest naprawd  bardzo wa ny i bardzo istotny. Je eli kto  zń ę ż ż ś  

was ma propozycje eby zmieni  to na wi cej lat uprzejmie prosz , s ucham propozycji.ż ć ę ę ł  

Dzi kuj .ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ja mo e najpierw poprosz  pana mecenasa. ż ę

ANDRZEJ BODAKOWSKI – radca prawny 

Nie ma poj cia wniesienie autopoprawki. Poj cie autopoprawka w naszym Regulaminieę ę  

Rady  Miasta  zosta o  zarezerwowane tylko  i  wy cznie  dla  wnioskodawcy projektuł łą  

uchwa y  i  on  mo e  wnosi  autopoprawki.  W  sytuacji  gdy  dokonujemy  zmian  wł ż ć  

poprzednio z o onej poprawce, to te zmiany s  dopuszczalne ale do 48 godzin przedł ż ą  

terminem sesji. No niestety, tak zosta  ustawiony Regulamin, przy czym ja zwracamł  

uwag  na jeszcze jedn  rzecz. Prosz  zwróci  uwag  na zapis, który mówi, e taę ą ę ć ę ż  

sankcja  48  godzin jest  sankcj  pod  rygorem niewa no ci,  czyli  nawet  gdyby paną ż ś  

Przewodnicz cy chcia  uwzgl dni  wniosek pani radnej Putrycz wyst puj cej w imieniuą ł ę ć ę ą  

Klubu SLD, to nie móg by.ł
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radna DANUTA PUTRYCZ

Chc  pana mecenasa spyta . Poprawka zostaje wniesiona w prawid owym terminie, wę ć ł  

zwi zku z tym je eli dopatrzy am si  b du czy mog  w tym czasie przedstawiaj cą ż ł ę łę ę ą  

poprawi  ten b d?  Idea jest prawid owa i merytoryczna tre  jest taka jak  chcemy,ć łą ł ść ą  

jest tylko kwestia stylu z racji takiej, e osoby, które nie zosta y zapisane w projekcież ł  

Prezydenta, w zwi zku z tym trzeba je skre li .ą ś ć

 

ANDRZEJ BODAKOWSKI – radca prawny 

Jest to ingerencja w tre  poprawki wykonana po up ywie 48 godzin. Ten zapis 48ść ł  

godzin  sami  Pa stwo  wprowadzili cie  po  to  eby  mo na  by o  odpowiedzie  nań ś ż ż ł ć  

z o on  poprawk . Pani radna zmienia poprawk  i dokonuje to pani po up ywie 48ł ż ą ę ę ł  

godzin,  tym  bardziej  je eli  pani  radna  Putrycz  twierdzi,  e  to  jest  tylko  kwestiaż ż  

stylistyczna to ona nic nie zmienia w projekcie, to  tym bardzie po co my nad tym 

dyskutujemy, po co bronimy tego. Natomiast jest to ingerencja w tre  poprawki       pość  

up ywie tego czasu 48 godzin.ł

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Wp yn a ta  poprawka, je eli  kto  powie, e  wp yn a inna poprawka a ja dzisiajł ęł ż ś ż ł ęł  

g osuj  inn , to mo e by  tak jak pan mecenas mówi, mo e by  podwa ona wa noł ę ą ż ć ż ć ż ż ść 

tego g osowania i w zwi zku z tym wol  to wyja ni .ł ą ę ś ć

radna DANUTA PUTRYCZ

Poprawki  zg oszonej  zgodnie  z  terminem,  natomiast  chc  powiedzie  panuł ę ć  

mecenasowi i panu Przewodnicz cemu, e wszelkie literówki w przesz o ci i nie taką ż ł ś  

dawno  zg aszane  przez  radnych  by y  poprawiane  i  nie  by o  tego  rodzaju  uwag.ł ł ł  

Wycofuj  autopoprawk .ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Pani radna, pani si  nie denerwuje, one by y poprawiane przez wnioskodawc , przezę ł ę  

Prezydenta  i  jego  s u by  te  poprawki,  które  zg aszali  radni  i  on  mia  prawoł ż ł ł  
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autopoprawk  to robi . Gdyby pani by a wnioskodawc  tej uchwa y równie  mog abyą ć ł ą ł ż ł  

pani  to  zmieni .  Ja  si  boj  jednej  rzeczy,  e  kto  podwa y  i  b dzie  niewa neć ę ę ż ś ż ę ż  

g osowanie. ł

Prosz  Pa stwa do  g osu zg osili  si  radni:  Olszewski,  Putrycz,  Gosz,  Grabarek,ę ń ł ł ę  

Koralewski, Nowak, Lisicki, Sowi ski i jest wniosek o zamkni cie listy mówców.ń ę

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za zamkni ciem listy mówców?ń ę

za -  22

przeciw -    1

wstrzyma o si  ł ę -    0

Lista zosta a zamkni ta.ł ę

radny TOMASZ SOWI SKIŃ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Ja nie tyle do uchwa y, która w ko cu jest przygotowana w duchu takim mniej wi cejł ń ę  

jak Rada sugerowa a, natomiast do tych poprawek. Ja mam g bokie w tpliwo ci do tejł łę ą ś  

poprawki  z  ró nych  powodów.  Po  pierwsze –  jest  to  ewidentnie  nierównoprawneż  

traktowanie mieszka ców naszego miasta tych, którzy mieli  szcz cie a mo e byliń ęś ż  

bardziej  cwani,  a  mo e nawet próbuj  naci gn  pewne rzeczy. Odno nie kwestiiż ą ą ąć ś  

naci gni cia  chcia bym  powiedzie ,  e  jest  to  ewidentny  przera aj cy  uk adą ę ł ć ż ż ą ł  

korupcjogenny. Takich przepisów si  po prostu nie uchwala, a na jakiej  podstawieę  

stwierdzimy, o wiadczenia dwóch innych s siadów, a mo e wujka czy babci, a mo eś ą ż ż  

kogo, a mo e wiedzy urz dników, a wiedza czym b dzie poparta? Wi c tutaj chcia bymż ę ę ę ł  

powiedzie , e unika si  tego typu przepisów, one s  niejasne, nieczytelne i najgorszać ż ę ą  

rzecz to to, e ten przepis w kilku przypadkach, tu z koleg  za arcie dyskutuj , któryż ą ż ę  

mnie przekonuje, e zna taki jeden przypadek gdzie by oby to uzasadnione, pani radnaż ł  

te  nam przedstawia jeden czy dwa takie przypadki ale ja jestem przekonany, e to jestż ż  

nie  to,  e  uchylenie  furtki  ale  wywa enie  bramy,  przez  któr  tysi ce  ró nychż ż ą ą ż  

cwaniaków i ludzi, którzy b d  z tego przepisu korzysta , zacznie natychmiast tworzyę ą ć ć 

lawin  wniosków  o  tego  typu  w a nie  sytuacje  i  jestem przekonany,  e  w  wieluę ł ś ż  

przypadkach tak e nie do ko ca zgodnie z prawem ale           z uwagi na to, e prawoż ń ż  

dzia a w tym wypadku na korzy  a Urz d nawet w dobrej wierze i absolutnie czysty ił ść ą  
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przezroczysty nie b dzie by  w stanie udowodni  im,        e  ich dokumenty sę ł ć ż ą 

nieprawid owe i e wiadkowie mówi  nieprawd , w zwi zku        z czym b dzie musiał ż ś ą ę ą ę ł 

to uzna . Ta procedura jest dla mnie z punktu widzenia czysto ci dzia ania administracjić ś ł  

chora i nieprawid owa. Uwa am, e jak najbardziej      i w tej cz ci si  z pani  radnł ż ż ęś ę ą ą 

zgadzam, e powinno si  u ci li , bo to te  jest nie do ko ca jest zdrowe, zapis, któryż ę ś ś ć ż ń  

jest w uchwale a mianowicie te szczególne przypadki. 

Te  szczególne  przypadki  powinny  by  precyzyjnie  okre lone  mo e  nie  ać ś ż ż 

enumeratywnie ale co do zasad zwi zanych nazwijmy to ze stanem maj tkowym         ią ą  

paroma innymi rzeczami a zw aszcza z chorobami ró nego rodzaju, bo my l  e toł ż ś ę ż  

bardziej o te sprawy chodzi, natomiast otworzenie szeroko furty wielkiej, w której ileś 

osób jak najbardziej, które mo na by ludzko przychyli  si  jakby do tego, e by oby toż ć ę ż ł  

uzasadnione,  uzyska w a nie  mo liwo  zameldowania i  umowy najmu lokalu  aleł ś ż ść  

znacznie wi ksza ilo  b dzie próbowa a, nie spe niaj c tych warunków, na tysi cę ść ę ł ł ą ą  

sposobów jakby skorzysta  z tych przepisów uwa am, e jest nieprawid owe i my jakoć ż ż ł  

uchwa odawca nie powinni my tego typu wieloznacznych przepisów,                  zł ś  

olbrzymi  sfer  uznaniowo ci i nie wyja nienia jakby pewnych spraw tworzy .ą ą ś ś ć

Ja uwa am, e jest problem i ta poprawka mówi o tym,  e jest problem, nad którymż ż ż  

trzeba si  zastanowi . Ja pomijam ju  kwesti  generalnie nierównouprawnienia ludzi,ę ć ż ę  

którzy korzystaj  z zasobów komunalnych i którzy nigdy nie mieli takiego szcz cia,ą ęś  

nazwa bym to, i to jest jakby te  daleko id ca sprawa, która ze wzgl du na zasz o cił ż ą ę ł ś  

no chocia by PRL-u, brak mieszka , wszystkiego innego i  niedostatek si  za namiż ń ę  

b dzie ci gn  jeszcze co najmniej jedno pokolenie, ale prawda jest taka,                eę ą ąć ż  

mówimy w  tej  chwili  o  autopoprawce,  która  w  moim przekonaniu,  jak  najbardziej 

wierz c jakby w szlachetne pobudki pani radnej, mo e uczyni  du o wi cej z ego nią ż ć ż ę ł ż 

dobrego, dlatego ja bym sk oni  si  ku temu, absolutnie b d c przeciwko tej poprawce,ł ł ę ę ą  

aby raczej stara  si  w sposób szczególny uzasadni . Niech komisja si  tym zajmie,ć ę ć ę  

ale po uchwaleniu uchwa y bo szkoda czasu na to, zajmie w jaki  sposób bardziejł ś  

precyzyjny okre li  te szczególne warunki. By  mo e, e pewne szczególne przypadkiś ć ć ż ż  

jedynie osób, które ogólnie s  okre lane, e ile  czasu zamieszkuj  w tych lokalach,ą ś ż ś ą  

by yby mo liwe do uwzgl dnienia ale te  z kolei szczególne przypadki, które obejmujeł ż ę ż  

zapis  tej  poprawki   a  nie  ca o  poprawki,  która  jest,  jeszcze  raz  podkre lam,ł ść ś  

olbrzymi , wywa on  bram , która umo liwi przynajmniej jedno na pewno, e paruą ż ą ą ż ż  
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ludzi, par  etatów trzeba b dzie dodatkowo w wydziale zatrudni  eby zajmowali się ę ć ż ę 

tylko tymi sprawami. Dzi kuj .ę ę

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Panie Przewodnicz cy.ą

Ja  znowu  mam  pytanie  dotycz ce  liczb  bo  my  oczywi cie  mówimy  o  okre loneją ś ś  

kategorii osób, o wnukach i ja chcia abym dowiedzie  si  ile takich wniosków wp yn o,ł ć ę ł ęł  

czyli jaki to jest rz d wielko ci, natomiast rzeczywi cie z punktu widzenia spo ecznegoą ś ś ł  

nale y to uregulowa , bo przecie  jest to dramatyczna sytuacja. Te  na swoim dy urzeż ć ż ż ż  

mia am przypadki ludzi, którzy wiele lat mieszkali rzeczywi cie            z dziadkami ił ś  

mo na to uregulowa . Przecie  to nie chodzi o jakie  fikcyjne meldunki tylko konkretnież ć ż ś  

osoby,  które  od  wielu  lat  s  zameldowane,  czyli  jest  to  tylko potwierdzenie stanuą  

faktycznego. Dzi kuj .ę ę

radny RYSZARD OLSZEWSKI

Ten projekt na druku 1610 on nawi zuje do abolicji, która zako czy a swój ywot        wą ń ł ż  

naszej uchwale Rady Miasta w maju. Pan Wiceprezydent Szczepan Lewna na komisji 

wsz dzie obieca  na  jaki  czas da  mo liwo  prolongaty i  to  jest  w a nie jakbyę ł ś ć ż ść ł ś  

przed u enie tej deklaracji Prezydenta i b d  popiera  propozycj  pani radnej Danutył ż ę ę ł ę  

Putrycz gdzie nie mog  si  w ogóle prawie w ca ej rozci g o ci wypowiedzi      zę ę ł ą ł ś  

Tomkiem Sowi skim zgodzi , gdy  poprzedni zapis uchwa y by  za pó no nag o nionyń ć ż ł ł ź ł ś  

eby  uporz dkowa  pewne formu y co  zaproponuj  w ko cowej  wypowiedzi.  Jestż ą ć ł ę ń  

mo liwo  wyj cia  w  dwóch  formu ach.  Autopoprawk  mo e  wnie  tylko  autorż ść ś ł ę ż ść  

projektu. Tu apeluj  do pani Dyrektor i pana Dyrektora. Spróbujcie zrobi  reasumpcję ć ę 

swojego stanowiska i uwzgl dni  propozycj  pani radnej Danuty Putrycz. Je eli to się ć ę ż ę 

nie udaje, zwracam si  do pani Danuty Putrycz o projekt uchwa y na najbli sz  sesj  wę ł ż ą ę  

formie znowelizowania tej  uchwa y, któr  przyjmiemy gdzie zawrzemy te  wszystkieł ą  

elementy. Najpro ciej by by o znale  wspólne porozumienie dzisiaj i to zako czy .ś ł źć ń ć  

Dzi kuj .ę ę

radny CZES AW NOWAKŁ

Panie Przewodnicz cy.ą
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Ja my l , e poprawka Klubu SLD jest logiczna i s uszna, natomiast je eliby my tutajś ę ż ł ż ś  

przygl dali si  temu co mówi  pan Sowi ski to przecie  my mówimy  w wi kszo ci      oą ę ł ń ż ę ś  

tym o czym mówi a pani Grabarek. Ja znam dwa przypadki z centrum Gda ska tutajł ń  

kiedy po 31 grudnia zmar a babcia a wnuczek, który tam si  urodzi , nie ma prawa doł ę ł  

lokalu. On zwraca  si  do mnie i mówi , e wcze niej nie mo na by o bo babcia z o y ał ę ł ż ś ż ł ł ż ł  

wniosek o wykup mieszkania ale nie by o uchwa y. Babcia zmar a i on zosta  na lodzie.ł ł ł ł  

Takich przypadków w centrum Gda ska znam dwa. Do mnie si  ci ludzie zwracali wń ę  

zwi zku z tym je eli kto  nieprzerwanie, prawie od urodzenia mieszka  w tym lokalu aą ż ś ł  

teraz zosta  na lodzie bo nie ma tytu u prawnego to to trzeba, uwa am, zalegalizował ł ż ć 

bo to jest spo ecznie s uszne i o takie nam tu przypadki chodzi. Ta poprawka SLDł ł  

wyczerpuje te znamiona z tym, e je eli mamy do ko ca grudnia, je eli nasza uchwa aż ż ń ż ł  

uka e si  powiedzmy gdzie  ko o 15 listopada to znowu b dzie pó tora miesi ca doż ę ś ł ę ł ą  

terminu eby to zalegalizowa . To si  nie da           i  prosz  Pa stwa ja bymż ć ę ę ń  

zaproponowa  eby  ta  uchwa a  da a  mo liwo  tym  ludziom  do  marca  tak  jakł ż ł ł ż ść  

proponuj  a przecie  my my ju  ta furtk  otworzyli. Ludzie nie wszyscy, którzy wtedyą ż ś ż ę  

mogli  to  za atwi ,  to  za atwili  bo  nie  wszyscy na  czas  si  zorientowali  i  ja  bymł ć ł ę  

proponowa , e tak jak pochylili my si  nad wszystkimi uchwa ami, pochylmy si  nadł ż ś ę ł ę  

tym  problemem.  Ja  ju  bym  nie  wraca  do  tego  niestylistycznego  zapisu  ale  taż ł  

poprawka jest konkretna i ona za atwia ten problem,     o którym tu mówimy a jest onł  

naprawd  w Gda sku istotny.ę ń

radny MACIEJ LISICKI

Prosz  Pa stwa rozumiem, e w tej chwili dyskutujemy nad t  poprawk  generalnie boę ń ż ą ą  

co do pozosta ych zapisów nie mamy w tpliwo ci. Otó  ja powiem tak, wydaje mi si ,ł ą ś ż ę  

e rzeczywi cie pan Dyrektor Skuras móg by w imieniu pana Prezydenta przyj  tenż ś ł ąć  

pierwszy punkt poprawki mianowicie o przed u eniu tego terminu do dnia 31 marca, nieł ż  

powinno to zak óci  pracy Urz du. Natomiast co do drugiej cz ci tej  poprawki toł ć ę ęś  

powiem, e pan Sowi ski powiedzia  ca  prawd  dotycz c  tej poprawki. Ja tylkoż ń ł łą ę ą ą  

dodam jedno s owo, e  ta  poprawka, prosz  Pa stwa, otwiera t  mo liwo ,  bezł ż ę ń ą ż ść  

jakiegokolwiek ograniczenia czasowego. Ona oznacza, e  za 10 lat  jaki  najemcaż ś  

umrze i za 10 lat do nas kto  przyjdzie i na tej podstawie b dzie da  lokalu, taki jestś ę żą ł  

ten zapis. A idea by a taka, e my nie chcemy „dziedziczenia najmu” chocia by po toł ż ż  

eby zach ci  najemców lokali, którzy dzisiaj s  najemcami,             do wykupuż ę ć ą  
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mieszka . Je li takiej zach ty, takiego przymusu nie b dzie, to ludzie mieszka  nień ś ę ę ń  

b d  wykupywa  a je li chodzi o tych s ynnych, nieszcz snych wnuków, to w a nie poę ę ć ś ł ę ł ś  

to jest ten zapis nadzwyczajnych uprawnie  dla Prezydenta eby ka dy przypadekń ż ż  

osobno analizowa  i  podejmowa  decyzje  s uszne,  w zgodzie       z  interesem ił ł ł  

spo ecznym i miasta, bo nie widz  adnych przes anek dlaczego wnuk, który ma dobreł ę ż ł  

zarobki, ma dochody, sta  go na wynaj cie mieszkania albo wzi cie kredytu, mia być ę ę ł  

uzyskiwa  tytu  najmu do lokalu tylko dlatego, e mieszka  w nim       od urodzenia. Toć ł ż ł  

jest lokal komunalny dla ludzi najbiedniejszych a nie dla wszystkich. Prosz  zwrócię ć 

uwag , e ustawa sejmowa nie przewiduje najmu dla wnuków, to tylko my mo emyę ż ż  

tych wnuków dopu ci . Uwa am, e by oby to nadu ycie. Wystarczy nadzwyczajneś ć ż ż ł ż  

upowa nienie dla Prezydenta. Jestem przekonany, e pan Prezydent w sytuacjachż ż  

szczególnych tych osób nie skrzywdzi. Dzi kuj .ę ę

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI

Wysoka Rado.

W poprawce Klubu SLD rzeczywi cie widz  taki zapis, gdzie pisze, e osoby mieszka yś ę ż ł  

co najmniej 5 lat, nie pisze, e by y zameldowane. Wydawa oby si ,         e mo na byż ł ł ę ż ż  

by o co  tu jeszcze w tej poprawce wycyzelowa  ale pan radca mówi, e niestety juł ś ć ż ż 

nie mo na. Ogólnie z wypowiedzi tutaj na sesji wynika, e jest pewnego rodzaju presjaż ż  

na taki przywilej, który tutaj próbuje Klub zawrze  w tej poprawce i chcia bym eby tu wć ł ż  

ostatnim s owie pan Prezydent czy osoba upowa niona przez niego uargumentowa a,ł ż ł  

e te poprawki w a ciwie, w jego mniemaniu, konsumuje zaproponowana zmiana doż ł ś  

uchwa y. Dzi kuj .ł ę ę

radna DANUTA PUTRYCZ

Panie Przewodnicz cy, Szanowni Radni.ą

Bior c pod uwag  wszystkie za i przeciw tu wypowiadane powiem tylko tyle. Ja nieą ę  

twierdz  na ten moment, e ten wniosek jest doskona y, natomiast nie zgodz  si ,ę ż ł ę ę  

e otwiera drog  do tego o czym mówi  kolega Sowi ski. Samo uregulowanie            wż ę ł ń  

zapisie punktu 8 § 27 punktu 1 prosz  Pa stwa nie wyczerpuje tych rzeczy            boę ń  

„w uzasadnionych przypadkach”. Ja wiem, e Prezydent nie mia  mo liwo ci          wż ł ż ś  
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chwili obecnej takich decyzji podejmowa  ale ja znam przypadki i to kilka, gdzie panć  

Prezydent a w a ciwie w imieniu jego s u by jego, kiedy ten kto  w dobrej wierze, boł ś ł ż ś  

zmar a osoba, z któr  mieszka  od lat 45, mieszka  nie by  zameldowany, z o y ał ą ł ł ł ł ż ł  

wniosek o umow  najmu, nast pi o natychmiastowe dzia anie s u b                oę ą ł ł ł ż  

eksmisj , czyli czytaj z o enie do s du itd. itd. Mówi c szczerze nie dowiadywa am się ł ż ą ą ł ę 

ale my l , e ta osoba ju  ma wyrok s dowy itd. bo zgodnie z przepisami s d nie mógś ę ż ż ą ą ł 

wyda  innego wyroku. W zwi zku z tym ja proponuj , e je eli s  zarzuty, je eli panć ą ę ż ż ą ż  

Dyrektor  nie  mo e  przyj  tego  wniosku  bo  nie  ma  pana  Prezydenta  w  formież ąć  

autopoprawki,  ja  wnioskuj ,  eby  odes a  ca y  ten  druk  do  komisji  i  wnie  doę ż ł ć ł ść  

porz dku obrad na nast pn  sesj . Komisja wspólnie z panem Prezydentem wypracujeą ę ą ę  

taki zapis, który by satysfakcjonowa   wszystkich. Dzi kuj  bardzo.ł ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Mo e i tak, natomiast najpierw trzeba by by o si  dowiedzie  jakie jest zdanie panaż ł ę ć  

Dyrektora, bo jeszcze nie wiemy czy nie przyjmie, mo e zanim b dziemy g osoważ ę ł ć 

wys uchamy tego zdania. Jest na razie wniosek formalny o to eby ten druk trafi        doł ż ł  

komisji ale rozumiem, e poprawk  g osujemy. ż ę ł

radna ZOOFIA GOSZ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Ja uwa am, e najbardziej s uszny wniosek to jest odes anie do komisji albowiem naż ż ł ł  

tej debacie nie wiem które miasto mówi o, e podobnie jak przewiduje si  mo liwoł ż ę ż ść 

pozostawienia  osób  w  mieszkaniu  je eli  odpowiada  walorom socjalnego,  tak  inneż  

miasta maj  takie zapis, nie wiem czy to mówi  Szczecin czy Lublin dok adnie nieą ł ł  

pami tam, e je eli dana osoba zalega a z czynszem, by  nakaz eksmisji ale ona poę ż ż ł ł  

prostu, ale jest tak g o no na sali e sama siebie nie s ysz . Pan Prezydent chyba tegoł ś ż ł ę  

w ogóle nie jest w stanie s ysze  jak jest tak g o no.ł ć ł ś

Panie Dyrektorze Skuras, do pana mówi , bo nie ma pana Prezydenta, e równieę ż ż 

osoby o innych zarobkach, które nie s  kwalifikowane do mieszkania socjalnego ale nieą  

p aci y, maj  du e zaleg o ci i popad y w eksmisj , miasta te dokona y zapisu,      eł ł ą ż ł ś ł ę ł ż  

je eli przed eksmisj  zap ac  wszystkie zaleg o ci plus odsetki, czyli ju  s  zwolnioneż ą ł ą ł ś ż ą  

wtedy z  kosztów komorniczych jak  przy mieszkaniach socjalnych,  to  te  osoby się 

zostawia.  Powiedzieli,  e  w  ten  sposób  odzyska o  to  miasto  2  miliony  z otych,ż ł ł  
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poniewa  dziadkowie,  wnukowie,  wszyscy si  do o yli  i  pozbyli  si  w ten  sposóbż ę ł ż ę  

procesów s dowych i eksmisji. Dlatego proponuj  eby to by o zapisane, by o wys aneą ę ż ł ł ł  

do komisji z powrotem. Ja my l , e nic si  nie stanie i  jeszcze jeden zapis, któryś ę ż ę  

pochwalam  w  ca o ci,  o  którym  mówi  te  radny  Sowi ski,  e  jak  mówimy  „wł ś ł ż ń ż  

szczególnie uzasadnionych wypadkach” to musimy je enumeratywnie wyliczy .     Ja oć  

tym mówi am przy ka dej uchwale gdzie s  takowe zapisy. Nikt tego nie bierze podł ż ą  

uwag  i  wtedy  Prezydent  jest  zabezpieczony a  przede  wszystkim Rada.  Nie  maę  

dowolno ci interpretacji i nie ma mo liwo ci podej  korupcyjnych dlatego popieramś ż ś ść  

wniosek wnosz c jeszcze, e te zmiany one tylko pomagaj  gminie jak innemu miastuą ż ą  

pomog y 2 miliony z otych odzyska  w ten sposób i nie eksmitowa , i nie zabezpieczał ł ć ć ć 

mieszka . Dzi kuje bardzo.ń ę

radny MACIEJ LISICKI

Prosz  Pa stwa ja bym prosi  o uwag . Przeczytam Pa stwu bo mo e nie wszyscyę ń ł ę ń ż  

zdajemy sobie spraw  z tego zapisu jaki jest zaproponowany. Po pierwsze tak, je elię ż  

mamy mówi  o przypadkach szczególnych, ró nych to nie mo emy ich wymienia  boć ż ż ć  

to chodzi o sytuacje nieprzewidziane dzisiaj. Zapis proponowany jest taki:                  „w 

przypadkach szczególnie uzasadnionych spo ecznie Prezydent Miasta Gda ska mo eł ń ż  

wyrazi  zgod  na zawarcie umowy najmu lokalu z pomini ciem zasad okre lonych wć ę ę ś  

niniejszym paragrafie,  po zasi gni ciu opinii  w a ciwej merytorycznie Komisji  Radyę ę ł ś  

Miasta Gda ska”, czyli my radni b dziemy mie  wp yw na Prezydenta     i równień ę ć ł ż 

b dziemy organem kontrolnym dla Prezydenta,  eby nie da  nie wiem pociotkowi,ę ż ł  

znajomemu czy krewnemu ale na Boga nie róbmy sytuacji takiej,            e bogatyż  

wnuk, który ma mnóstwo pieni dzy, sta  go na budow  mieszkania a on mówi  nie, jaę ć ę  

sobie b d  mieszka  w komunalnym bo to jest taniej. Dajmy uprawnienia Prezydentowię ę ł  

i mamy temat naprawd  za atwiony, a przypadki szczególnie trudne, to pan Prezydentę ł  

do nas przyjdzie i wszyscy radni z okr gu si  podpisz , bo b d  chcieli ludziom pomócę ę ą ę ą  

przecie .ż

radna DANUTA PUTRYCZ

Panie Przewodnicz cy Klubu PO, to nie jest tak. Znam przypadki, gdzie pan Prezydentą  

Pawe  Adamowicz sam przyrzek  i powiedzia , e zostanie to zrobione.     Do tej pory toł ł ł ż  

nie zosta o zrobione a wszystko si  robi eby tego nie zrobi .               W zwi zku z tymł ę ż ć ą  
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nie b d  przytacza a czego to dotyczy itd. Ja tylko jedno wiem,       e teraz jest panę ę ł ż  

Prezydent Pawe  Adamowicz, ca kiem mo liwe, e podchodzi by     do tego ca kiemł ł ż ż ł ł  

uczciwie,  rzetelnie  ale  Szanowni  Pa stwo  nie  twierdz ,  e  urz dnicy  nie  b dń ę ż ę ę ą 

podchodzi  do tego uczciwie ale generalnie rzecz bior c daje si  szanse     do tego oć ą ę  

czym mówi  kolega Sowi ski, e jest ta uznaniowo  przepchni cia wniosku, dlategoł ń ż ść ę  

je eli ja zapytuj  pan Dyrektor czy pan Prezydent nie chc  przyj  niczego w formież ę ą ąć  

autopoprawki, to prosz  stwierdzi  i b dziemy g osowa  wniosek       o odes anie doę ć ę ł ć ł  

komisji i  wniesienie tego pod obrady najbli szej sesji Rady Miasta. My l ,  e jakiż ś ę ż ś 

konsensus w tej sprawie zawrzemy, tak e uprzejmie prosz                 o odpowiedż ę ź 

pana Dyrektora czy jest gotowy w chwili obecnej w formie autopoprawki co  wnie  iś ść  

uregulowa  t  spraw , czy nie. Je eli nie to proponuj  odes a  to do komisji celemć ą ę ż ę ł ć  

dopracowania i wniesienia na nast pn  sesj .ę ą ę

 radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Prosz  Pa stwa s  osoby jeszcze zg oszone, zamkn li my list , nie mniej zrobionoę ń ą ł ę ś ę  

wy om i dalej procedujemy. Je eli chcemy jeszcze dyskutowa , prosz  bardzo.ł ż ć ę

radna ZOFIA GOSZ

Panie Przewodnicz cy, ja chcia am dwa zdania do pana radnego Lisickiego.  Dziwią ł ę 

si ,  e  pan  b d c  radnym  nie  umie  enumeratywnie  wymieni  szczególnieę ż ę ą ć  

uzasadnionych  warunków  spo ecznych.  Jest  to  obowi zek  ka dego  cia ał ą ż ł  

ustawodawczego okre la  przepisy, nie robi  luk tylko okre la  przepisy szczególne.ś ć ć ś ć  

Wad  naszego systemu prawnego jest w a nie to i bardzo prosz , popieram wniosek oą ł ś ę  

odes anie do  komisji.  Niech pan Skuras tylko powie czy to  przyniesie szkod  dlał ę  

mieszka ców i  dla  pana Dyrektora,  czy  nie.  Je eli  nie  to  na  nast pn  sesj  myń ż ę ą ę  

b dziemy dyskutowa  te wszystkie poprawki, które jeszcze si  nasun y. Dzi kuj .ę ć ę ęł ę ę

radna MONIKA TOMASZEWSKA

Jednak b d  broni a formy poprawki, która zosta a zaproponowana przez Prezydenta.ę ę ł ł  

Faktycznie jest tak, e prawo nie jest w stanie przewidzie  wszystkich ewentualnych,ż ć  

uzasadnionych  potrzeb,  dlatego  danie  prerogatyw  w  postaci  indywidualnego 
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rozpatrzenia ka dej sytuacji a jednocze nie z gwarancj  opiniowania przez w a ciwż ś ą ł ś ą 

komisj ,  czyli  przez  radnych  to  po  prostu  daje  jednak  szans  po  pierwsze  –ę ę  

elastycznego  podej cia  do  ka dej  sytuacji  i  jednocze nie  zagwarantowania  tejś ż ś  

spo ecznej kontroli w postaci Rady Miasta i komisji. Naprawd  w tym przepisie nie mał ę  

nic gro nego.ź

Pani radna Zofio jeszcze nie by o takiej ustawy, która by si  nie zmieni a od lat, nieł ę ł  

wiem,  10.  To  jest  najlepszym  dowodem  do  tego,  e  przepisy  nie  s  w  stanież ą  

przewidzie  ka dej ewentualno ci. Nie róbmy z tego sytuacji, która by by a pó niejć ż ś ł ź  

trudna dla nas samych radnych do wykonania i potrzeby ci g ej nowelizacji tej sameją ł  

uchwa y.ł

radny TOMASZ SOWI SKIŃ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Przede wszystkim chcia bym si  sprzeciwi  poprawianiu i  pisaniu prawa na kolanie,ł ę ć  

wi c absolutnie adnego pisania w tej chwili bo to mo e przynie  wi cej szkody nię ż ż ść ę ż 

po ytku, natomiast ja wychodz  z takiego za o enia, e obecnie proponowany namż ę ł ż ż  

projekt jest bardzo wyra nie lepszy ni  to co by o do tej  pory i  nie wydaje mi siź ż ł ę 

zasadne  aby,  zw aszcza,  e  mamy  wiele  przeciwstawnych  g osów  tak e  w ródł ż ł ż ś  

radnych, aby jego odsy anie by o lepszym rozwi zaniem ni  jego uchwalenie,              ał ł ą ż  

nast pnie praca nad poprawkami, nad szczególnymi przypadkami, które tutaj czę ęść 

osób chce zg osi . Co wi cej, je eli my dzisiaj uchwalimy t  uchwa , to w takim razieł ć ę ż ą łę  

ci, którzy bardzo chc  j  zmienia , b d  po prostu mieli wi ksz  motywacj  do tegoą ą ć ę ą ę ą ę  

eby to robi . W zwi zku z czym z pragmatyki pewnej pracy mimo, e nie lubi  cz stoż ć ą ż ę ę  

poprawia  czego  co si  podejmuje ale je li w istocie s  to takie wa ne rzeczy i trudneć ś ę ś ą ż  

do rozwi zania, e do tej  pory komisje nie potrafi y tego zrobi  ani radni, to mimoą ż ł ć  

wszystko wola bym uchwali  t  uchwa  a nast pnie potem niech komisje z w asnejł ć ą łę ę ł  

inicjatywy czy z  inicjatywy radnych zajm  si  przygotowywaniem spójnej,  jednoliteją ę  

poprawki, która te wszystkie w tpliwo ci mog aby rzeczywi cie wzi  pod uwag  tymą ś ł ś ąć ę  

bardziej, e ka d   tak  w tpliwo ci  otwieramy pewn  furtk .  Naprawd  trzeba zż ż ą ą ą ś ą ą ę ę  

wielu stron si  temu przyjrze  eby mie  pewno , e  mimo dobrych intencji,  takę ć ż ć ść ż  

naprawd  nie  robimy czego  niew a ciwego.  I  w  ko cu trzeba wzi  pod uwagę ś ł ś ń ąć ę 

jeszcze  jedn  rzecz,  gdyby my  mówili  o  gospodarowaniu  zasobem  prywatnym,ą ś  

prywatnych kamienic, prywatnych obiektów, to wszyscy by pomy leli,     e tutaj jakiś ż ś 

110



cyrk si  odbywa i e ludzie nie wiedz  o czym mówi  i czego chc . Chcia bym zwrócię ż ą ą ą ł ć 

uwag , e zasób komunalny te  jest czyj  w asno ci , jest w asno ci  wszystkichę ż ż ąś ł ś ą ł ś ą  

mieszka ców Gda ska, tak e tych, którzy nigdy nie b d  mieli szans na dostanie siń ń ż ę ą ę 

do  zasobów  komunalnych,  podobnie  jak  znaczna  cz  obecnych  mieszka cówęść ń  

zasobów komunalnych, którzy dalej w nich pozostan            w obecnej tre ci uchwa y,ą ś ł  

nawet bez tych poprawek ona ju  jest uprzywilejowana      w stosunku do wielu ludzi,ż  

natomiast to co jest wad  tej uchwa y, w moim przekonaniu, to jest to, e ona byą ł ż ć 

mo e powinna by , zw aszcza ta poprzednia, jeszcze bardziej liberalna ale powinnaż ć ł  

okre li  czas liberalizmu np. na rok 2010         a potem miasto powinno si  kierowaś ć ę ć 

bezwzgl dn ,  rynkow  zasad  traktowania  mieszka  zw aszcza  tych  o  wysokimę ą ą ą ń ł  

standardzie bo jest absurdem po prostu traktowanie tego w uk adzie pseudosocjalnym.ł  

Taka jest prawda, e wielu ludzi, którzy w adnym wypadku nie powinni mieszka  wż ż ć  

mieszkaniach komunalnych,         w mieszkaniach socjalnych, w tych mieszkaniach 

mieszkaj  i s  nadal w stosunku szczególnie uprzywilejowanym w stosunku do wieluą ą  

innych osób, które wr cz nawet kwalifikowa yby si  do uzyskania takich mieszka . ę ł ę ń

Dlatego  prosz  Pa stwa  dzisiejszymi  uchwa ami  z  lekka  porz dkujemy  sytuacj ,ę ń ł ą ę  

natomiast nierówno ci, która wysz a z okresu lat 70-tych i 80-tych nadal nie usuwamy aś ł  

propozycje, które chcia yby je usun  s  w kierunku, e tak powiem, nadmiernegoł ąć ą ż  

uprzywilejowania  w  wielu  przypadkach  osób,  którym  si  ten  przywilej  w  adnymę ż  

wypadku,  zw aszcza ekonomicznym,  nie  nale y.  Dlatego  by bym bardzo  ostro nył ż ł ż  

przed tymi wszystkimi poprawkami, zw aszcza konsekwencjami tych poprawek, bo jał  

uznaj ,  e  wiele z  motywacji,  które le  u podstaw zg aszania poprawek, jest jakę ż żą ł  

najbardziej  szczytna  i  pozytywna,  jednak e  to  co  mówi em  w  swojej  pierwszejż ł  

wypowiedzi mo emy zw aszcza gospodaruj c zasobem mieszkaniowym miejskim czyliż ł ą  

zasobem mieszkaniowym ludzi, którzy cz sto marzyliby o problemach o jakich tutaję  

radni mówi ,  eby takie problemy w ogóle mie  bo nie maj  na to nawet szansy.ą ż ć ą  

Dzi kuj .ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Bardzo prosz  pana Dyrektora o ustosunkowanie si  do tych wszystkich pyta             ię ę ń  

propozycji.
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DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł

Szanowni Pa stwo Radni.ń

Ja postaram si  nie zaj  zbyt wiele czasu. B d  si  ustosunkowywa                        doę ąć ę ę ę ł  

konkretnych zapyta . Mo e zaczn  od ko ca bo tak mi b dzie atwiej.ń ż ę ń ę ł

Pan radny Sowi ski na koniec swojej wypowiedzi stwierdzi , e je eli uchwa a mia abyń ł ż ż ł ł  

by  bardziej liberalna to nale a oby okre li  ramy czasowe takiej liberalizacji – to jestć ż ł ś ć  

oczywi cie s uszne,  tylko chcia bym Pa stwu przypomnie ,  e  te  ramy czasowe iś ł ł ń ć ż  

warunki s  zawarte w tej uchwale, która dzisiaj obowi zuje, mianowicie jest to data 31ą ą  

grudzie  2003 r. Pa stwo Radni przyj li cie takie warunki liberalizacji. Ja rozumiem, eń ń ę ś ż  

ka d  uchwa  mo na zmienia , e mo na zmienia  podej cie          i koncepcj  ale toż ą łę ż ć ż ż ć ś ę  

wydaje  mi  si ,  e  te  ramy  zosta y  ustalone.  Oczywi cie  mo emy  je  zmienia  ię ż ł ś ż ć  

przesuwa  ale te ramy zosta y naprawd  ustalone. ć ł ę

Drug  rzecz – pani radna Gosz zapyta a czy wprowadzono propozycje pana radnegoą ł  

M kala – tak, to jest obj te autopoprawk . Ja przypomn , e autopoprawka dotyczy §ę ę ą ę ż  

28,  tam gdzie przywracamy tytu  prawny do lokalu. To nie jest to samo co legalizacja, oł  

legalizacji mówi § 27. § 28 mówi o przywróceniu czyli pozbawili my prawa do lokalu i poś  

spe nieniu pewnych warunków przywracamy tytu  prawny do lokalu. Generalnie zasadał ł  

§  28 mówi  o  tym, e  przywracamy je eli  zosta o sp acone zad u enie,  natomiastż ż ł ł ł ż  

autopoprawka mówi o tym, e dopuszczamy równie  mo liwo  przywrócenia przyż ż ż ść  

cz ciowej sp acie zad u enia ale tylko na okoliczno  zamiany takiego lokalu gdzieęś ł ł ż ść  

d u nik zamienia si  na lokal o ni szym standardzie,       o ni szym czynszu, ni szejł ż ę ż ż ż  

powierzchni  i  pod  warunkiem,  e  sp aci  nam  nale no  g ówn ,   natomiast  nież ł ż ść ł ą  

mówimy oczywi cie, nie rozstrzygamy, e darujemy mu reszt  zad u enia, odsetki,ś ż ę ł ż  

koszty  procesowe i  wszystkie  inne  obci enia  dalej  na  tym  d u niku  pozostaj  iąż ł ż ą  

oczywi cie stosuje si  do d u nika równie  uchwa  Rady Miasta              oś ę ł ż ż łę  

rozk adaniu, umarzaniu i zawieszaniu sp aty, tak e by  mo e w trybie innej uchwa ył ł ż ć ż ł  

takie zad u enie pozosta e b dzie zrestrukturyzowane.ł ż ł ę

Kolejn  kwesti ,  któr  podnios a  pani  radna  Gosz  to  jest  jakby  dookre lenieą ę ą ł ś  

szczególnych przypadków. 

Szanowni Pa stwo ja jednak popieram tutaj opini  pana Przewodnicz cego Lisickiego.ń ę ą  

Szczególny przypadek to jest taki przypadek, którego okre li  nie mo na bo je eli myś ć ż ż  

go  okre limy  to  przestaje  by  szczególnym  przypadkiem  a  staje  si  po  prostuś ć ę  
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okre lonym,  jednym z  wielu  przypadków,  które  w  yciu  si  zdarzaj .  Szczególnyś ż ę ą  

przypadek ma t  cech  i  t  zalet ,  e  prostuje niedoskona o ci  uchwa y czy teą ę ą ę ż ł ś ł ż 

przepisu prawnego. My nie jeste my w stanie rozstrzygn  ka dego przypadku z yciaś ąć ż ż  

wzi tego. Tutaj za przyk ad mo e s u y  fakt przygotowania poprawki do uchwa y.ę ł ż ł ż ć ł  

Przecie  wi kszo  z tych poprawek wynika w a nie z praktyki stosowania tej uchwa y.ż ę ść ł ś ł  

Kolejna rzecz, która pani radna podnios a to my l  rzecz bardzo istotna mianowicie, eł ś ę ż  

pozostawienie wnuka w lokalu ogranicza koszty zarówno finansowe jak i spo eczne.ł  

Prosz  Pa stwa  oczywi cie  nie  sposób  nie  zgodzi  si  z  tak  opini  tylko  myę ń ś ć ę ą ą  

prze amujemy  pewien  stereotyp  my lenia,  my  prze amujemy  uw aszczenie  lokalił ś ł ł  

komunalnych. Najemcy lokali  komunalnych s  tylko najemcami lokali  komunalnych.ą  

Miasto Gda sk ma dwie mo liwo ci, albo b dzie realizowa  swoje zadania i zapewniań ż ś ę ć ć 

potrzeby dla osób, które tej pomocy potrzebuj  i spe niaj  warunki tej pomocy, alboą ł ą  

b dzie przydziela  mieszkania ka demu, bo oczywi cie koszty spo eczne i finansoweę ć ż ś ł  

mo emy rozszerza                  w niesko czono . Ja stoj  na stanowisku, e skoroż ć ń ść ę ż  

przygotowali my pewn  spójn  polityk  tak  jak tu  ju  pan radny M kal  wcze niejś ą ą ę ż ę ś  

mówi , to prosi bym Pa stwa, eby my przynajmniej przez okres 5 lat w tej polityceł ł ń ż ś  

wytrzymali.

Kolejna uwaga to by a uwaga pani radnej Putrycz, mianowicie pani radna z o y a swójł ł ż ł  

wniosek ale ja  tylko mog  przypomnie , ju  nie b d  powtarza  to  co w ostatnieję ć ż ę ę ł  

wypowiedzi przedstawi  pan Przewodnicz cy Lisicki, przecie  w § 27 wprowadzamył ą ż  

specjalny ust p 8, który mówi wyra nie, e w specjalnie uzasadnionych sytuacjachę ź ż  

Prezydent  mo e  da  uprawnienie  komukolwiek  do  lokalu  z  pomini ciem  zasadż ć ę  

zawartych  w  tym  paragrafie.  Prosz  Pa stwa  je eli  to  nie  spe nia  przes anekę ń ż ł ł  

zawartych w projekcie pani radnej Putrycz, to ja przepraszam bardzo ale nie rozumiem, 

w którym momencie bo w a nie taki zapis spe nia takie przes anki i inne przes anki. Mał ś ł ł ł  

tylko dwa warunki, po pierwsze – musi to by  sytuacja spo ecznie uzasadniona a poć ł  

drugie – musi mie  pozytywn  opini  radnych Miasta Gda ska, tu nie ma zupe nieć ą ę ń ł  

swobody i niezale no ci pan Prezydent, gdy  musi uzyska  Pa stwa akceptacj . Jaż ś ż ć ń ę  

twierdz  i stoj  na stanowisku, e ten przepis w pe ni konsumuje wniosek pani radneję ę ż ł  

Putrycz, chocia  oczywi cie taki wniosek te  mo na sk ada , te  mo na wpisywa  ależ ś ż ż ł ć ż ż ć  

ma  jedn  wad  w  stosunku  do  ust pu  8,  mianowicie  amie  zasad .  Specjalneą ę ę ł ę  

uprawnienie Prezydenta zasady nie amie, wniosek pani radnej Putrycz zasad  amie ał ę ł  
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my nie chcieliby my eby zasada zosta a z amana chocia  chcieliby my realizowaś ż ł ł ż ś ć 

przypadki, o których my la a pani radna Putrycz pisz c swój wniosek.ś ł ą

Kolejny wniosek czy te  uwaga pana radnego Nowaka. Pan radny stwierdzi ,            eż ł ż  

wnuki to jest rodzina, w zwi zku z tym z punktu widzenia spo ecznego nie mo naą ł ż  

wnuka wyeksmitowa  ale ja przypomn  znowu za panem Przewodnicz cym Lisickim,ć ę ą  

e to co jest spo ecznie uzasadnione, przede wszystkim zdecydowa o pa stwo, Sejmż ł ł ń  

RP, który w ustawie Kodeks Cywilny wykluczy  wnuki z dziedziczenia prawa. Je elił ż  

Sejm doszed  do wniosku, e z punktu widzenia spo ecznego, no tu by y oczywi cieł ż ł ł ś  

inne przes anki materialne, ale z tego punktu widzenia równie  istotnych przes anekł ż ł  

wnukowi nie nale y si  ochrona, bo przecie  wnuk to ju  nie jest syn, to nie jest córka,ż ę ż ż  

to jest cz owiek, który powinien si  w yciu usamodzielni  w stosunku            do swoichł ę ż ć  

dziadków,  osi gn  pewn  samodzielno  yciow ,  to  ja  nie  widz  powodu,  dlaą ąć ą ść ż ą ę  

którego miasto Gda sk mia oby te uprawnienia rozszerza . ń ł ć

Kolejna uwaga, to by o w a ciwie zapytanie pani radnej Grabarek co do ilo ci.ł ł ś ś

Szanowni Pa stwo Radni, wygl da to w ten sposób, w sumie wniosków o nabycień ą  

uprawnie  do lokalu z o ono u nas wg stanu na 15 pa dziernika tego roku 570,          zń ł ż ź  

tego 218 wniosków czyli oko o 40 % z o y y wnuki. Z tych wniosków 60 wnioskówł ł ż ł  

zosta o z o onych po terminie wyznaczonym w uchwale czyli 18 maja 2005, przypomnł ł ż ę 

to jest 12 miesi cy od dnia wej cia w ycie uchwa y, ten termin przesuwamy naszę ś ż ł ą 

propozycj  do  ko ca  bie cego  roku  a  wi c  te  wnioski  równie  mog yby  zostaą ń żą ę ż ł ć 

zrealizowane,  155  wniosków  jest  w  toku  rozpatrywania,  257  wniosków  zosta oł  

rozpatrzonych pozytywnie, 98 – negatywnie. Je li chodzi                o wnuków, to wnuki,ś  

które z o y y wnioski po zmar ych dziadkach, bo s  te  wnuki, które z o y y wnioskił ż ł ł ą ż ł ż ł  

np. po wyprowadzeniu si  dziadków, po zmar ych dziadkach jest 101 wniosków, przyę ł  

czym 28 rozpatrzono pozytywnie, 73 wnioski rozpatrzono negatywnie. Czy to jest du aż  

skala problemów? Ja my l , e gdyby my przyj li tak daleko id c  liberalizacj , toś ę ż ś ę ą ą ę  

problem objawi si  dopiero w przysz o ci i oka e si ,     e jest to wierzcho ek góryę ł ś ż ę ż ł  

lodowej to  jest  po pierwsze, a  po drugie –  z amiemy pewn  zasad  i  budowanieł ą ę  

nowego spo ecze stwa obywatelskiego niestety b dzie bardzo utrudnione. Mam nał ń ę  

my li ludzi, którzy faktycznie potrzebuj  tej pomocy          i mog  jej oczekiwa  odś ą ą ć  

gminy, i ludzi, którzy po prostu wykorzystuj  gmin  dla w asnych, prywatnych celów ią ę ł  

potrzeb.
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Ja  chyba  odnios em  si  do  wszystkich  uwag.  Je eli  mog  zaapelowa  jedynie,ł ę ż ę ć  

Szanowni  Pa stwo  te  zmiany  uchwa y  spe niaj  w  naszym  odczuciu  wszystkień ł ł ą  

oczekiwania  Pa stwa.  Specjalne  uprawnienia  dla  Prezydenta  konsumuje  równień ż 

oczekiwania pani radnej Putrycz i  z tego powodu prosz  o pozytywne przyj cie teję ę  

uchwa y.ł

SZCZEPAN LEWNA – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Przepraszam, dwa s owa jeszcze panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado. Ja przedeł ą  

wszystkim chc  bardzo przeprosi  za to, e przez jaki  czas nie by em obecny aleę ć ż ś ł  

przyznaj , nie przewidzia em tak d ugich obrad Rady i umówi em si  na 15,oo             zę ł ł ł ę  

inwestorem w sprawie budowy 1000 mieszka , dlatego musia em na chwil  opu ciń ł ę ś ć 

sal . ę

Prosz  Pa stwa chyba wszystko zosta o powiedziane, jedn  rzecz a to, e pan Skurasę ń ł ą ż  

mia  racj  zawiera  si  niew tpliwie  i  ponad  wszelkie  ewentualne  inne  zdania  wł ę ę ą  

sformu owaniu „wnuk to nie jest córka”. Nie da si  zaprzeczy , e ma racj . ł ę ć ż ę

Prosz  Pa stwa istota rzeczy sprowadza si  do tego, e musimy zacz  budowaę ń ę ż ąć ć 

wiadomo ,  e  mieszkanie  komunalne  jest  mieszkaniem  wynaj tym  i  nie  jestś ść ż ę  

mieszkaniem na ca e ycie a ju  na pewno nie jest to mieszkanie, na którym mo nał ż ż ż  

budowa  przysz o  rodziny wielopokoleniowej. To jest zasadnicza kwestia. Ja wiem,ć ł ść  

e s  inne nawyki, inne przyzwyczajenia i e to na pocz tku w jakim  tam sensie boli,ż ą ż ą ś  

dlatego  jest  ten  wentyl  bezpiecze stwa  eby  w  szczególnych  przypadkach  dań ż ć 

uprawnienia Prezydentowi ale nie ama  tej  zasady. I  jest  drugi wa ki argument -ł ć ż  

miasta Gda ska nie by o, nie jest i nie b dzie sta  na rozszerzenie zakresu uprawnień ł ę ć ń 

ochrony  lokatora  w  daj cej  si  przewidzie  przysz o ci.  Je li  tu  rozszerzymy  tą ę ć ł ś ś ą 

ochron , to nie wykonamy zada  gdzie indziej tam gdzie one s  naprawd  potrzebne,ę ń ą ę  

gdzie s  ludzie biedni,  którzy naprawd  nie maj  gdzie mieszka  a nie wnukowie,ą ę ą ć  

którzy postanowili skorzysta  z tego co uda o si  uzyska  babci. Z tych wszystkichć ł ę ć  

powodów bardzo prosz  o zaakceptowanie poprawki              i odrzucenie poprawkię  

pani radnej Putrycz w cz ci dotycz cej rozszerzenia uprawnie , natomiast przyznaj ,ęś ą ń ę  

e nie jest dla mnie tak wa n  rzecz  przed u enie uprawnie  do sk adania wnioskówż ż ą ą ł ż ń ł  

na zalegalizowanie zdarze  stanu faktycznego, który mia  miejsce przed 31 grudniań ł  

2003 roku i je li by o t  cz  chodzi o to jestem sk onny zaakceptowa  czy to przezś ę ęść ł ł ć  
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przyj cie  poprawki  pani  Putrycz  w  tym  zakresie,  czy  przez  przyj cie  mojeję ę  

autopoprawki, któr  jestem w stanie zadeklarowa . To tyle dzi kuj .ą ć ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Czyli rozumiemy t  deklaracj  jako przyj cie autopoprawki w temacie zamiast „do 31ą ę ę  

grudnia 2005” -   „do 31 marca 2006” tej cz ci?ęś

SZCZEPAN LEWNA – Zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Tak.

radny TOMASZ SOWI SKIŃ

Panie Przewodnicz cy, Wysoka Rado.ą

Chc  tylko sprostowanie z o y . Pan Dyrektor mnie le zrozumia , ja mówi em o rokuę ł ż ć ź ł ł  

2010 tzn. mówi em o tym, e ramy czasowe powinny obejmowa  czas kiedy wreszcieł ż ć  

przestaniemy stosowa  wyj tki i tego typu nadzwyczajne ulgi bo tak jak ja patrz  to coć ą ę  

kadencj  podejmujemy  now ,  jakby  przesuni cie  daty  uznawania  tych  jakbyę ą ę  

nadzwyczajnych  okoliczno ci  wej cia  w  tytu  najmu.  I  tego  typu  mia em  uwagś ś ł ł ę 

dotycz c  okre lenia ostatecznego terminu, po którym ju  po prostu nie b dzie sią ą ś ż ę ę 

stosowa  adnych ulg. Ten termin ju  trzy razy by  zmieniany, jak nie cztery, dzisiajć ż ż ł  

kolejn  zmian  wprowadzamy i my l , e czas wreszcie jasno powiedzie , e nale y zą ę ś ę ż ć ż ż  

tym po prostu sko czy .ń ć

radny CZES AW NOWAKŁ

Ja chcia bym Dyrektorowi Skurasowi powiedzie  tylko to, e w niektórych przypadkachł ć ż  

wobec  tych  starych  ludzi  i  tych  wnuczków  jeste my  my  winni  dlatego,  e  planś ż  

zagospodarowania przestrzennego ródmie cia i Oliwy przyjmowali my przez 6 lat. CiŚ ś ś  

starsi  ludzie  sk adali  wnioski  o  wykup,  nie  doczekali  i  zmarli,  to  jest  ten  aspektł  

spo eczny, w zwi zku z tym nie mo na mówi , e oni tu chc  wy udzi  itd. ł ą ż ć ż ą ł ć

Oni w dobrej woli byli zmuszeni czeka , chcieli tak jak wszyscy inni mieszka cy wykupić ń ć 

a nie mogli wykupi  i to my jeste my winni, uderzmy si  w piersi w tym przypadku.ć ś ę
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radny WIES AW KAMI SKIŁ Ń

Ja chcia em podzi kowa  panu Wiceprezydentowi, e swoj  mantr  wyg osi ,           eł ę ć ż ą ę ł ł ż  

mieszka cy komunalni jednak nie s  w a cicielami i nie b d , w zwi zku                zń ą ł ś ę ą ą  

powy szym duchowo ju  jestem gotowy do podj cia decyzji.ż ż ę

radna EL BIETA GRABAREK-BARTOSZEWICZŻ

Panie Przewodnicz cy, Panie Prezydencie.ą

Rzeczywi cie  tutaj  ca y  czas s  mantry  powielane,  ci gle  ci  gda szczanie s  jakś ł ą ą ń ą  

oszu ci traktowani ale ja celowo zada am pytanie o rz d wielko ci. Je eli mówimy,    eś ł ą ś ż ż  

tych wnuczków jest 200 w skali 35 tysi cy mieszka  w zasobach komunalnych         to oę ń  

czym my mówimy. To jest promil tego  zjawiska i przesta my w ten sposób takimiż ń  

argumentami operowa , jeste my wszyscy lud mi doros ymi, naprawd  je eli mówimyć ś ź ł ę ż  

o 5 latach i o tym, e to s  stany sprzed wielu lat, to nale y po prostu to uregulowa  boż ą ż ć  

my  jako  radni  zaprosimy  Pa stwa  na  nasze  dy ury.  To  my  odbieramy  atakiń ż  

mieszka ców, w takiej sytuacji kiedy przychodzi do mnie starsza osoba               iń  

pokazuje dokumenty, ja nie mam argumentów. Dzi kuj .ę ę

radny RYSZARD OLSZEWSKI

Dzi kuj  panie  Przewodnicz cy.  Cieszy  to  chocia  cz ciowo,  e  pan  Prezydentę ę ą ż ęś ż  

przyj  to jako autopoprawk  „do 31 marca 2006”  . Mam pytanie natury formalnej :ął ę  

od jakiego momentu zainteresowani maj  sk ada  wnioski do pana Prezydenta, czy toą ł ć  

b dzie 7 dni jak pan Przewodnicz cy podpisze t  uchwa  i wy le do pana Wojewody,ę ą ą łę ś  

czy 14 dni po opublikowaniu gdzie to mo e by  za pó  roku i ten marzec ju  b dziemyż ć ł ż ę  

mieli z g owy. W jakim momencie b d  honorowane wnioski?ł ę ą

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Ja obiecuj  je li przeg osujemy t  uchwa  to jutro mo emy podpisa  j , trafia          doę ś ł ą łę ż ć ą  

tego a pan Prezydent tu ju  deklaruje, e od zaraz mog  sk ada .ż ż ą ł ć

radny RYSZARD OLSZEWSKI

To znaczy zainteresowani mog  ju  sk ada  dokumenty. Dzi kuj  bardzo.ą ż ł ć ę ę
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Taka jest deklaracja.  Dzi kuj . Zgodnie z sugesti  Pa stwa pierwsze g osowanie toę ę ą ń ł  

jest odes anie do komisji. ł

Kto z Pa  i  Panów Radnych jest za tym aby druk 1610 z autopoprawk  odes ań ą ł ć 

do komisji?

za -    6

przeciw -  18

wstrzyma o si  ł ę -    3

Ten wniosek nie przeszed .ł

Mamy pani radna jak z tego wynika do przeg osowania tylko t  poprawk  – dopisanieł ą ę  

ust pu 1a w § 27 pkt 1 o nast puj cym brzmieniu :”osoby, które po 31 grudnia 2003ę ę ą  

pozosta y w lokalu mieszkalnym bez tytu u prawnego i mieszka y co najmniej 5 lat      wł ł ł  

danym lokalu przed podj ciem przez Rad  Miasta niniejszej uchwa y i nadal w nimę ę ł  

nieprzerwanie zamieszkuj ,   mog  z o y  wniosek o zawarcie umowy najmu tegoą ą ł ż ć  

lokalu”.

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem takiej poprawki?ń ę

za -    7

przeciw -  17

wstrzyma o si  ł ę -    4

Ta poprawka nie przesz a.ł

Przypomn , e autopoprawk  pan Prezydent wprowadzi , e do 31 marca 2006 a nieę ż ą ł ż  

do 31 grudnia 2005. 

Teraz przeg osujemy ca y druk 1610 z autopoprawkami?ł ł

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y z autopoprawkami?ń ę ł

za -  26

przeciw -    1

wstrzyma o si  ł ę -    2

RADA MIASTA GDA SKAŃ
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w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1535/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

ZMIENIAJ C  UCHWA  RADY MIASTA GDA SKA NR XXII/651/04 ZĄ Ą ŁĘ Ń  
DNIA  25  MARCA 2004  R.  W  SPRAWIE  ZASAD WYNAJMOWANIA 
LOKALI  MIESZKALNYCH  WCHODZ CYCH  W  SK ADĄ Ł  
MIESZKANIOWEGO  ZASOBU  MIASTA  GDA SKA  ORAZ  ZASADŃ  
UDZIELANIA  POMOCY  W  WYNAJ CIU  TAKICH  LOKALIĘ  
W ZASOBACH TOWARZYSTWA BUDOWNICTWA SPO ECZNEGO Ł  

 Uchwa a stanowi za cznik nr 24 do niniejszego protoko u. ł łą ł

17)  ZMIANY UCHWA Y NR XXVIII/907/04 Z DNIA 30 WRZE NIA 2004Ł Ś  
R.  W  SPRAWIE  ZASAD  UDZIELANIA  BONIFIKATY  OD  CENY 
SPRZEDA Y  NA  RZECZ  NAJEMCÓW  NIERUCHOMO CIŻ Ś  
ZABUDOWANYCH  BUDYNKAMI  MIESZKALNYMI  LUB  LOKALI 
MIESZKALNYCH  WRAZ  Z  UDZIA EM  W  NIERUCHOMO CIŁ Ś  
WSPÓLNEJ  STANOWI CYCH  W ASNO  GMINY  MIASTAĄ Ł ŚĆ  
GDA SKA,  ORAZ  O  ZBYWANIU  UDZIA ÓW  W  CZ CIACHŃ Ł ĘŚ  
WSPÓLNYCH NIERUCHOMO CI    (DRUK NR 1614)Ś  

TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydzia u Skarbuł

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1614.ł ł

Je eli pan Przewodnicz cy pozwoli od razu si  ustosunkuj  do pyta , które pada yż ą ę ę ń ł  

w  czasie  omawiania wcze niejszych projektów uchwa .  Tzw.  odmów,  wstrzymaniaś ł  

sprzeda y lokali mieszkalnych dlatego, e lokal mieszkalny jest po o ony w budynku,ż ż ł ż  

który stanowi 100 % w asno ci gminy jest 575. Oczywi cie te  nie jest powiedziane, eł ś ś ż ż  

ta uchwa a, która umo liwi sprzeda  lokali  mieszkalnych w sytuacji  tych 30 % nieł ż ż  

spowoduje,  e  od  razu te  wszystkie  osoby,  którym odmówiono,  nab d  te  lokależ ę ą  

mieszkalne. Równie  nie jest powiedziane, e ten kto z o y  wniosek, to kupi ten lokalż ż ł ż ł  
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mieszkalny,  ró ne  przyczyny  s  podejmowania  decyzji  o  nabywaniu  lokaliż ą  

mieszkalnych. Jeszcze jedno, dla formalno ci jeszcze tylko dodam, e nie ma czegoś ż ś 

takiego jak kolejka, e kto  kto z o y  wniosek ma numer x i zgodnie z tym z o onymż ś ł ż ł ł ż  

wnioskiem,  kolejno ci  jest  ten  wniosek  realizowany.  Sprzedajemy  wszystkie  teś ą  

mieszkania, które si  daj  sprzeda . Je eli jest faktycznie sytuacja kiedy kto  oczekujeę ą ć ż ś  

na nabycie lokalu mieszkalnego rok, dwa albo i d u ej, mo e jeszcze d u ej poczeka ,ł ż ż ł ż ć  

wynika z takiego a nie innego stanu prawnego nieruchomo ci. Staramy si  realizowaś ę ć 

sprzeda  w stosunku do tych wszystkich lokali, które s                             wż ą  

nieruchomo ciach maj cych uregulowany stan prawny i tutaj je eli mo na deklarowaś ą ż ż ć 

cokolwiek w tej sprawie, staramy si  realizowa  te wnioski jak najszybciej, w miar  bezę ć ę  

adnej zw oki. Jeszcze tylko dodam, e faktycznie sprzeda  lokali mieszkalnych maż ł ż ż  

swoje obiektywne trudno ci pomijaj c stany prawne nieruchomo ci, ale to s  przedeś ą ś ą  

wszystkim  sprawy  zwi zane  ze  zmianami  przepisów  prawa,  nie  tylko  prawaą  

miejscowego ale równie  rangi ustawy, powiem tutaj              w skrócie chocia byż ż  

kwestia przekszta cenia u ytkowania wieczystego na w asno . Prawdopodobnie nał ż ł ść  

kolejnej sesji,  ju  zapowiadam, b dziemy jeszcze raz kolejny projekt zwi zany z tż ę ą ą 

ustaw  przedstawiali Pa stwu pod rozwag . Tak e nie przed u aj c, w imieniu panaą ń ę ż ł ż ą  

Prezydenta prosz  o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwa y. Dzi kuje bardzo.ę ł ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna.

Komisja Bud etowa – opinia pozytywna.ż

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  22

przeciw -    0

wstrzyma  si  ł ę -    4

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł
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UCHWA  NR XLIII/1536/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE  ZMIANY  UCHWA Y  NR  XXVIII/907/04  Z  DNIA  30Ł  
WRZE NIA 2004 R. W SPRAWIE ZASAD UDZIELANIA BONIFIKATYŚ  
OD CENY SPRZEDA Y NA RZECZ NAJEMCÓW NIERUCHOMO CIŻ Ś  
ZABUDOWANYCH  BUDYNKAMI  MIESZKALNYMI  LUB  LOKALI 
MIESZKALNYCH  WRAZ  Z  UDZIA EM  W  NIERUCHOMO CIŁ Ś  
WSPÓLNEJ  STANOWI CYCH  W ASNO  GMINY  MIASTAĄ Ł ŚĆ  
GDA SKA,  ORAZ  O  ZBYWANIU  UDZIA ÓW  W  CZ CIACHŃ Ł ĘŚ  
WSPÓLNYCH NIERUCHOMO CI Ś

 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 25 do niniejszego protoko u. ł łą ł

18) OPINII  DOTYCZ CEJ  UTWORZENIA  OBSZARU  SPECJALNEJĄ  
OCHRONY NATURA 2000 „OSTOJA W UJ CIU WIS Y”                (KODŚ Ł  
OBSZARU PLH22004)       (DRUK NR 1648)

MARCIN SZPAK – zast pca Prezydenta Miasta Gda skaę ń

Zreferowa  projekt uchwa y tak jak w druku 1648.ł ł

Szanowni Pa stwo chcieliby my te  wnie  ustn  autopoprawk ,  która  polega nań ś ż ść ą ę  

zmianie sk adni § 1 punktu 2 i tak po s owach  „w granicach istniej cych rezerwatów”ł ł ą  

by yby wymienione w a nie te rezerwaty: Ptasi Raj wraz z przyleg  pla   oraz Mewiał ł ś łą żą  

acha. Dalej „Z  wy czeniem wód morskich i terenów niezb dnych dla prac ochronyŁ łą ę  

brzegu i  innych zada  statutowych Urz du Morskiego oraz Regionalnego Zarz duń ę ą  

Gospodarki Wodnej”.

Ta autopoprawka ma za zadanie tutaj wi ksz  klarowno  tego sformu owania. Bardzoę ą ść ł  

prosz  o przyj cie uchwa y. Dzi kuj .ę ę ł ę ę
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Komisja Rozwoju Przestrzennego opiniowa a pozytywnie z poprawk .ł ą

Kto z Pa  i Panów Radnych jest za przyj ciem uchwa y?ń ę ł

za -  21

przeciw -    1

wstrzyma  si  ł ę -    0

RADA MIASTA GDA SKAŃ

w g osowaniu  p o d j   ał ę ł

UCHWA  NR XLIII/1537/05ŁĘ

Rady Miasta Gda skań

z dnia 27 pa dziernika 2005 rokuź

W  SPRAWIE  OPINII  DOTYCZ CEJ  UTWORZENIA  OBSZARUĄ  

SPECJALNEJ OCHRONY NATURA 2000 „OSTOJA W UJ CIU WIS Y”Ś Ł  

(KOD OBSZARU PLH22004) 

 

 Uchwa a stanowi za cznik nr 26 do niniejszego protoko u. ł łą ł
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PUNKT 6

WNIOSKI, O WIADCZENIA OSOBISTEŚ

radny EUGENIUSZ G OGOWSKIŁ

Ja nie mam o wiadczenia osobistego chocia  to jest w ramach tego punktu, chcia emś ż ł  

tylko wyrazi  pewn  dezaprobat . W dniu jutrzejszym jest ta debata o handlu, d ugoć ą ę ł  

zapowiadana. W dniu dzisiejszym w trakcie sesji w zasadzie rzucono nam lu ne kartki.ź  

Próbuj  je przegl da . Poniewa  s  one w kolorze czarno-bia ym, wi c niektórych nieę ą ć ż ą ł ę  

jestem w stanie odczyta , poniewa  jest to jednolity kolor. Wyra am ubolewanie, e wć ż ż ż  

ten  sposób  przygotowano materia  merytoryczny na  jutrzejsz  debat .  Jednemu ił ą ę  

drugiemu Prezydentowi ju  mówi em o materia ach, o które ja kiedy  prosi em. My l ,ż ł ł ś ł ś ę  

e tak nie powinno by  je eli chcemy t  debat  traktowa  powa nie i udzia  w niejż ć ż ę ę ć ż ł  

radnych. Dzi kuj .ę ę

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Odpowiadam panu radnemu. Ja na wniosek Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej, 

która chcia a odpowiednie dokumenty, zaznaczy a jakie, napisa em pismo                doł ł ł  

Prezydenta,  e  Komisja  yczy  sobie  takie  i  takie  papiery  na  3  dni  przed  sesj .ż ż ą  

Monitowa em jeszcze wczoraj, tak e to jest efekt tego monitowania.ł ż
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PUNKT 7

ZAKO CZENIE OBRADŃ

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz cy RMGą

Nie ma wi cej zg osze . Wyczerpali my porz dek obrad. ę ł ń ś ą

Przypominam, e 10 listopada o godzinie 9,oo jest sesja.ż

Obrady zako czono o godzinie 17,ooń

Przewodnicz cyą

                Rady Miasta Gda skań

Bogdan Oleszek

Protokó  sporz dzi ał ą ł

na podstawie zapisu ta my magnetofonowej ś

inspektor BRMG

Wanda Rostankowska
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